
Ajuntament de Palafrugell 

 
 
 
ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE 
PALAFRUGELL DEL DIA 29 DE NOVEMBRE DE 2011.- 
 
 
  ASSISTENTS : 
 
  Alcalde :  
 
  Senyor JULI FERNÁNDEZ i IRUELA 
 
  Tinents d’Alcalde i Regidors : 
   

Sr.   XAVIER ROCAS i GUTIERREZ 
  Sra. JUDIT ZARAGOZA i LLIRINOS 
  Sr.   JOAQUIM VENCELLS i SERRA 
  Sra.  MARGARITA MAURI i JUNQUÉ 

Sr.   XAVIER RANGEL i MARTINEZ 
Sr.   ALBERT GOMEZ i CASAS 
Sr.   FREDERIC PRATS i ESTEVE 
Sra. MARIA TERESA FRIGOLA i BORRAS 
Sr.   LLUÍS PUJOL i MASCORT 
Sra.  BEGONYA MONTALBAN i VILAS 

  Sr.   SERGI SABRIÀ i BENITO 
  Sr.   XAVIER VILÀ i BONMATÍ 
  Sra. MARIA CARME FARRARONS i TURRÓ 
  Sr.   MÀRIUS LLEDÓ i SALVADOR 
  Sra. NÚRIA RIVAS i MASCARÓS 

Sr.   GUILLEM GENOVER i RIBAS 
  Sra.  ANA RECIO i LOPEZ 
  Sra.  LAURA GALIANA i GARCIA 

Sr.   XAVIER RODRIGO i LOPEZ 
  Sr.    EDUARD GUERRA i CASTILLO 
 
  Secretari: 
 
  Sr.   JORDI TURON i SERRA 
 
  Interventor acctal.: 
 
  Sr.   GUSTAVO TAPIAS i SOLÀ 
 
 
En el Saló de sessions de la Casa Consistorial, es reuneix el Ple de l'Ajuntament, per fer 
sessió ordinària de primera convocatòria, essent les vuit i cinc minuts del vespre del dia 29 
de novembre de 2011. 
 
Hi assisteixen els qui es relacionen al començament de l’acta. 
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Constatada l’existència de quòrum legal, la Presidència obre la sessió. 
 
Abans de començar a tractar els punts inclosos a l’ordre del dia de al sessió, intervé el 
senyor alcalde manifestant que en nom de l’Ajuntament von fer constar el  reconeixement al 
restaurant Casamar, pel fet què fa poc els hi han donat una estrella Michelin, per tant un 
reconeixement a la tasca feta, al treball fet que finalment, a vegades, es correspon amb 
l’esforç fet, per tant la nostra felicitació i el nostre reconeixement per aquesta estrella 
Michelin, que segur que ens ajudarà al poble en aquest tema gastronòmic que és un dels 
elements estratègics per dinamitzar el sector turístic i comercial del nostre municipi.   
 
 
1.- LECTURA DE LES ACTES DE LES SESSIONS ANTERIORS.-  Aprovació.- 
 
Tot seguit es donen per llegides les actes de les sessions anteriors, corresponents a la 
sessió extraordinària del dia 25 d’octubre de 2011, i a la sessió ordinària del dia 27 d’octubre 
de 2011, els esborranys de les quals han estat tramesos a tots els membres de la 
Corporació; i s’aproven. 
 
 
2.- RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA.- Coneixement.- 
 
Es dóna compte, a l’efecte d’assabentat, de les Resolucions dictades per l’Alcalde President, 
durant el següent període: 
                                                                                                                                              
 Període comprès entre els dies 26 d’octubre de 2011 i 18 de novembre de 2011, 

números en ordre correlatiu creixent de la 2461/2011 a la 2667/2011. 
 
 
Intervé la senyora Rivas manifestant dient que des de l’Entesa volem manifestar que 
nosaltres no tenim coneixement d’aquests decrets d’Alcaldia, d’aquestes Resolucions 
d’Alcaldia d’aquest punt i explicaré el perquè, si se’m permet, suposo que se’m permet el 
torn de paraula.    
Aquest matí l’Entesa ha entrat una instància la que llegiré literalment diu: 
 
Exposo:  Amb data d’ahir, 29 de novembre de  2011, el regidors de l’Entesa vàrem acudir a 
l’Ajuntament a consultar la documentació del Ple ordinari d’avui, consulta absolutament 
necessària per tal de poder decidir el nostre sentit de vot en els diferents punts de l’ordre del 
dia, tal i com és el nostre dret i obligació.  Des de fa més de vuit anys la documentació dels 
expedients que se sotmeten al Ple, sempre han estat dipositats a la taula de la secretaria de 
l’Alcaldia en el termini de dies que estableix el Reglament Orgànic Municipal, però ahir 
aquesta documentació no hi era.  Davant la manca d’aquesta informació es va telefonar al 
Primer Tinent d’Alcalde, senyor Albert Gómez, sense rebre resposta i deixant un missatge al 
contestador del qual encara no s’ha rebut contesta.  Posteriorment es va telefonar al regidor 
de coordinació a l’àrea del Primer Tinent d’Alcalde, el senyor Lluís Pujol, sol·licitant a on 
estava dipositada la esmentada documentació, el senyor Pujol va respondre a les dinou 
quaranta-cinc, la trucada es va fer sobre les dinou quinze, perquè no el localitzàvem, 
manifestant que aquesta documentació es trobava al despatx del senyor secretari de la 
Corporació, davant d’aquesta resposta i sense cap mena de dubte els regidors de l’Entesa 
teníem clar que no entraríem sense la corresponent autorització del senyor Secretari en el 
seu despatx, entenen que aquest és el seu espai de treball, la sorpresa va ser quan el 
regidor senyor Pujol, ens va respondre que ell ens autoritzava a entrar-hi, entenent que 
aquesta no és la manera de procedir i entenem que ell tampoc tenia cap capacitat per donar 
l’autorització d’entrar en l’espai de treball d’un funcionari públic, especialment pel respecte a 
la feina que aquest desenvolupa, a més cal destacar que aquesta informació ens va ser 
facilitada quan el vigilant de l’Ajuntament ja estava fent l’avís de que es tancava l’edifici de 
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l’Ajuntament.  Per aquest motiu els regidors de l’Entesa no hem pogut acabar de consultar la 
documentació dels expedients que aquesta tarda, que aquest vespre, que ara es posen a 
votació en el Ple ordinari d’aquest mes de novembre, situació que no teníem coneixement 
que hagués succeït mai des que el grup municipal de l’Entesa forma part del consistori de 
Palafrugell, per tant, per tot l’exposat, 
Sol·licitem,  
Primer.-  Que se cerquin una possible solució als regidors de l’Entesa que no han pogut 
consultar la documentació, que considerem absolutament necessària per poder decidir al 
nostre sentit de vot avui, aquest vespre i així exercir correctament les nostres obligacions. 
Segon.-  Que en cas que el govern hagi pres la decisió de modificar la ubicació de la 
documentació dels expedients que s’han de sotmetre a votació al Ple, els dies que estableix 
el ROM, se’ns comuniqui degudament amb temps i forma, als portaveus dels grups 
municipals perquè puguem complir les nostres responsabilitats, amb les garanties 
imprescindibles i en tercer lloc, que es depurin les necessàries responsabilitats a qui 
correspongui, donat que no s’ha vetllat perquè la documentació fos consultable en l’espai on 
han estat els darrers anys. 
 
Aquesta és la instància que hem entrat, entenem que el govern no ens l’hagi contestada, 
perquè no hi ha temps, això ho entenem perfectament, només faltaria, però sí que ho volíem 
manifestar perquè això afecta en aquest Ple, per tant en aquest segon punt nosaltres no ens 
donem per assabentats, per tant no tenim coneixement de les resolucions d’Alcaldia.  Pel 
que fa a la resta de punts de l’ordre del dia, anunciar ja, que en tots aquells temes que 
nosaltres no hem pogut consultar degudament, el nostre vot serà de l’abstenció, amb tot el 
greu que això ens sap, perquè com sabeu ens agrada votar degudament informats i per tant, 
anunciem que determinats punts votarem perquè tenim la informació, especialment en el 
punt número tretze que és la Comissió d’investigació de l’àrea de la Policia Local i amb les 
corresponents comissions, amb els altres punts a mesura que es vagin desenvolupant al Ple 
aniran sentint la nostra intervenció, gràcies. 
 
- senyor Fernandez:  Molt bé, doncs una vegada feta aquesta introducció didàctica per part 
de la portaveu de l’Entesa, deixi’m només dir-li algunes coses. Crec que si analitzéssim tots 
els plenaris que hi ha hagut en aquest Ajuntament, des de l’última tanda democràtica 
possiblement que és la primera situació en que ens trobem amb aquest fet.  Vostè ha dit tres 
o quatre coses que crec que s’han d’aclarir, ha dit que l’Entesa des que estem, com a 
Entesa no havia passat mai això.  Clar, vostè només han governat, jo la convido a que agafi 
només, no cal que vagi deu anys enrere, només cal que agafi els últims quatre anys, acta 
per acta i veurà quantes vegades l’oposició ha denunciat que en alguns casos la carpeta no 
hi era, que en alguns casos, molts, sobretot amb els temes urbanístics perquè són 
complexos, els expedients estaven incomplets i no ha passat res, perquè vostè diu que 
l’Entesa no té coneixement, tots els punts que es porten aquí han passat prèviament per 
comissions informatives, tots, i si no a la Junta de Portaveus se n’informa, per tant 
coneixement en tenen, una altra cosa és que vostès aquí vulguin fer aquest paper dient, 
home no hem tingut coneixement, ens abstindrem, excepte en aquells casos que tinguem la 
informació.  Nosaltres la instància li respondrem, en qualsevol cas, el govern no ha canviat 
la ubicació de la carpeta, la carpeta sempre està a la taula de l’entrada del despatx 
d’Alcaldia, en qualsevol cas, la responsabilitat que ahir no hi fos allà és meva íntegrament de 
l’Alcalde, no penso repartir cap responsabilitat, és meva perquè soc jo el que he de vetllar 
perquè això no passi.  Però dit això, senyora Rivas, analitzi les vegades que vostè ha estat 
governant que ha sigut durant vuit anys, quatre anys amb mi, quantes vegades els 
expedients estaven incomplets i quantes vegades la carpeta no estava al seu lloc, 
moltíssimes, i vostè sap de sobres com a regidora que és i té experiència, que la carpeta, si 
no està al taulell de la entrada d’Alcaldia, està sempre a la taula d’en Pere Sala o del 
Secretari, no està en cap altre lloc, inclús alguna vegada l’hem trobada nosaltres com a 
oposició, a la taula d’Urbanisme, perquè són expedients que a vegades s’agafen i es deixen, 
per tant, que aquesta intervenció la faci algun regidor o regidora que és la primera vegada 
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que està en el consistori, ho puc arribar a entendre, però vostè amb l’experiència que té, ens 
sorprèn.  Vostè diu, des de fa més de vuit anys, la documentació dels expedients que se 
sotmeten a Ple sempre han estat dipositat, miri això és mentida i això ho he de dir com 
Alcalde, el mateix que dic que jo assumeixo tota la responsabilitat que no fos al seu lloc, això 
és mentida i vostè avui haurà fet una papereta en un Ple que és importantíssim, i el que ha 
volgut ha sigut intentar marcar el terreny del Ple, doncs molt bé, marquem el terreny del ple 
en tot el seu contingut, però vostè no vingui aquí donant com excusa que com que no han 
tingut informació, en aquells punts ens abstindrem, evidentment que l’Entesa pot fer l’ús de 
la votació que vulgui, faltaria més, com a grup, però en tot cas no utilitzem aquesta maniobra 
de dir, com que no hi havia la carpeta, no la trobàvem o que vostè digui que no poden entrar 
al despatx del secretari, però si les portes estan obertes, quantes vegades no hem entrat 
tots al despatx del secretari o al despatx de secretaria, no em digui que vostè no ha entrat 
mai al despatx de secretaria, allà on hi ha en Pere Sala o la Nuri Esteva, no em digui que no 
hi ha entrat mai, ni com a govern, ni com a oposició, no m’ho puc creure, tots hi hem entrat i 
el que digui que no, està mentint, al  menys els que hem estat governant o portem una 
experiència aquí, per tant no diguem això i per tant, com que vostè a més a més ha fet una 
cronologia dels fets i em sorprèn que no m’hagués trucat a mi, potser perquè no era la 
persona idònia a qui dir-ho, perquè jo sabia que eren a baix, va trucar vostè al Primer Tinent 
d’Alcalde i desprès va trucar al senyor Lluís Pujol, com que hi ha una cronologia dels fets 
que queden marcats, perquè hi ha trucades i missatges, jo, si el senyor regidor vol, li dono la 
paraula perquè faci la cronologia dels fets, de com es varen produir i en tot cas com va 
reaccionar el govern per intentar trobar una solució a aquest element que, jo ja dic, que 
assumeixo tota la meva responsabilitat, jo soc el responsable que la carpeta estigui en el 
seu lloc, per tant no intento diguéssim, traslladar cap responsabilitat, el que entenc és que 
en un Ple com el d’avui, que és importantíssim, que sembla més una maniobra de distracció 
que no pas un debat important i no vull, no puc acceptar que vostès argumentin que tenen 
una manca d’informació perquè tots els temes han passat per les comissions informatives, 
tots, no n’hi ha cap que vingui en el plenari en aquest moment, excepte un, que segurament 
que haurem de fer l’aprovació d’urgència si cal, que és el tema del projecte del CAT, la resta 
han passat tots per les corresponents comissions informatives i per tant, tots els grups tenen 
representants en aquestes comissions informatives, per tant, evidentment que la informació 
hi era tota. 
 
- senyor Pujol:  Miri, senyora Rivas, jo a les 19.10h rebo una trucada d’un agent de la 
Policia, de la Comissaria, que em diuen que vostè s’ha adreçat directament amb ells per 
demanar el meu telèfon mòbil i que vol parlar amb mi, jo aprofito que havia d’anar a plantar 
floretes i a les 19.17h, 7 minuts més tard, em poso en contacte amb vostè que em demana 
aquesta documentació del Ple.  No es troba en el seu lloc habitual, jo li dic que jo no sé si hi 
és o no hi és, i vostè em diu que per una cosa d’aquestes s’adreça a mi perquè no vol 
molestar al senyor Alcalde, si no recordo malament.  Que ha trucat al senyor Albert Gómez i 
no l’ha contestat, li comento que ell el dilluns no hi és, i em diu que hauria de ser-hi, si no 
m’equivoco, i em comprometo a fer les gestions i a trucar-la de seguida que pugui, això a les 
19.17h.  A les 19.19h, que la trucada amb vostè dura 1 minut, truco al telèfon particular de 
casa del senyor secretari, molestant a la senyora del senyor Secretari per demanar-li si en 
Jordi era a casa seva, i em diu que està a RETECORK i que tornarà tard.  La trucada durant 
31 segons, a les 19.27h, senyora Rivas, truco al senyor Alcalde, com que està reunit no 
m’agafa el telèfon, a les dinou i vint i segons, li envio un missatge al senyor Alcalde, dient-li 
que és urgent.  A les 19.31h em contesta el senyor Alcalde, amb un missatge dient que està 
a RETECORK.  Torno a enviar un nou missatge i li dic que la senyora Núria Rivas, diu que 
no té cap document a l’Ajuntament del Ple de demà per poder consultar i no sap si és podrà 
celebrar, si no recordo malament.  Em contesta amb un altre missatge que està a secretaria 
i que en Jordi, el secretari està allà amb ell. Li torno a enviar un altre missatge demanant si 
en Jordi es pot desplaçar fins aquí a secretaria perquè li donin la documentació.  I llavors, a 
les 19.35h, 4 minuts més tard, el senyor Alcalde surt i em truca i em diu que li digui a vostè, 
que segurament perquè per algun informe estava a baix i s’havia de fer alguna gestió, que 
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havia quedat a baix a secretaria.  Jo li demano, si puc la autoritzar a vostè a entrar a 
secretaria, ja que estava amb el senyor secretari i em diu que si, dura 44 segons la trucada.  
A les 19.37h la truco a vostè senyora Rivas, que no em contesta i a les 19.40h, em truca 
vostè i em diu, em comunica que la documentació que si es troba a secretaria, vostè no hi 
pot entrar, que això no havia passat mai en vuit anys de govern i que un fet com aquest és 
intolerable i jo li responc que havien passat d’altres coses, que vostè em diu deixem-ho estar 
això, i vostè em diu que no té més temps i que han de marxar i que no podran quedar-se, 
que ja era l’hora de tancar per mirar els papers.  Jo li dic una altra vegada que pot consultar 
a secretaria perquè l’autoritzo, perquè tenia autorització del senyor Alcalde i del senyor 
Secretari i vostè em diu que són les 19.45h i que aquesta conversa està sent registrada, 
perquè me n’assabenti i que faran el que tinguin de fer.  Jo li dic que molt bé, que facin el 
que creguin oportú i que bona nit.  I a les 19.48h s’acaba la conversa.  Si vostè creu que no 
varem fer el que havíem de fer, vostè és lliure de creure el que vulgui. 
 
- senyora Rivas:  Crec que vostè a mi m’ha acusat de mentidera i li demanaria que retirés 
aquestes paraules, sé que no ho farà, però crec que no he estat en cap moment mentidera, 
he dit que mai, el que havia passat és que no hi hagués tota la carpeta, jo no he dit que 
faltessin, documents, he dit que faltava tota la carpeta amb tots els expedients, amb els 23 
expedients dels punts de l’ordre del dia i no estaven dipositats a on han d’estar i per tant, jo li 
agrairia que la paraula de mentidera, em sembla que no toca en aquests moments, per una 
banda.   Per l’altra, que els punts havien passat per la comissió informativa, si, evidentment, 
explicats pels tècnics.  El punt número dos, que acabem d’aprovar ara, no, jo ja li dic que 
aquest punt l’Entesa no té coneixement, nosaltres les resolucions d’Alcaldia no les hem 
vistes, no passen, em sembla, potser m’estic equivocant, passen per alguna comissió 
senyor Secretari?. 
 
- senyor secretari:  Ara no ho sé. Potser per Règim Interior, esperi que em miro l’acta. 
 
- senyora Rivas:  D’acord, potser passen per Règim Interior, però una cosa és que passin 
per règim interior i una altra és que tinguem temps de consultar document per document i els 
puguem llegir.  Vostès saben el que duren les comissions informatives i el que expliquen els 
tècnics i una altra cosa és que la nostra obligació com a regidors és consultar que la 
documentació i sigui i que estigui correctament feta i per tant, són dues coses diferents, jo ja 
he anunciat que alguns punts que teníem coneixement els votaríem, i per tant, nosaltres, jo, 
personalment, mai he entrat al despatx d’un funcionari públic sense trucar a la porta o sense 
demanar autorització per entrar i menys quan aquest funcionari no hi és, em sembla una 
falta de respecte tremenda cap a l’espai de treball d’aquesta persona, igual que entenc que 
cap regidor toleraria que algú entrés en el seu despatx o li remenés la documentació que té 
sobre de la taula.  Sempre he demanat permís, em sembla una cosa d’educació i de cortesia 
i un element bàsic de convivència i escolti senyor Alcalde, aquest Ple és important sí, però 
en fem molts d’importants, per mi cada un dels plens que fem a l’Ajuntament és important, i 
cada un dels plens que fem ens el preparem a consciència perquè estem prenent decisions 
importantíssimes, vostès com a govern i nosaltres com a oposició.  I al senyor Pujol, li 
agraeixo la cronologia, la mateixa que ha fet vostè la tinc jo, és idèntica i no hi ha cap 
problema, no, no però jo tampoc he de tenir coneixement què vostè va parlar amb l’Alcalde, 
el que vostè no em pot dir a mi és que em dóna autorització per entrar al despatx del 
secretari, em podia haver dit, el secretari m’ha donat autorització perquè entri al seu 
despatx, però no, em va dir que vostè em donava autorització, aquí ningú és Déu, ni cap 
xerif, per donar autorització per entrar al despatx d’un altre. 
 
- senyor Alcalde:  En qualsevol cas, una matisació, si vostè diu que retiri la paraula 
mentidera no tinc cap problema, puc retirar que vostè ha mentit, i en tot cas puc entendre 
que el text que vostè planteja en aquest escrit no s’adequa, però per sortir de dubtes i com 
que a mi el que m’agrada en aquest moment és la transparència, dues coses.  Primer, vostè 
diu:  jo no he entrat mai a les dependències de cap funcionari públic, si algú s’ho pot creure, 
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que al matí no passem tots i entrem a qualsevol despatx d’algun que estigui treballant, molt 
bé. En el meu cas, la meva porta, sempre està oberta i tothom pot entrar, no tinc cap 
problema, jo no tanco la porta, ni tinc clau de l’Ajuntament per entrar i sortir de l’Ajuntament i 
per tant el meu despatx està sempre obert perquè entri tothom que vulgui. I fer una 
matisació, que penso que si que és important, senyora Rivas.  Quan convoquem les 
comissions informatives, en principi, tots els expedients han de ser a la convocatòria i per 
tant entre que la convoquem i que es fa la comissió informativa també hi ha temps per mirar 
els expedients, el que passa és que vostè vulguin o puguin o no, venir, prèviament, i per 
tant, no fem d’un element que jo he dit que jo assumeixo la responsabilitat què la carpeta no 
estava en el seu lloc, sinó que estava a secretaria, d’un element per dir que això no havia 
passat mai.  També per sortir del dubte, com que a mi m’agrada treballar amb màxima 
experiència, encarreguem als serveis tècnics de la casa, que agafin els últims vuit anys, 
només, vuit anys, totes les actes de ple i sumin les vegades que hem denunciat que hi havia 
expedients incomplets o que la carpeta no hi era al seu lloc i veure’m en el ple del mes que 
ve, quantes vegades eren, només vuit anys, no tiraré més enrere, jo he estat més temps a 
l’Ajuntament que vostès i també vaig estar en una altra etapa que era a l’oposició i 
evidentment tots els que tenim una certa experiència a nivell municipal sabem que ha passat 
moltes vegades que no estaven complerts i que la carpeta no estava en el seu lloc, i per 
tant, crec que és un tema en el que cadascú ha pogut dir la seva, i com que a més a més no 
cal votar perquè és coneixement. 
 
 
3.- SENTÈNCIES.- Coneixement.-  
 
1) VISTA la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 2 de Girona en el 
procediment abreujat número 72/2011, interposat per la senyora Elena Barrios Brandaris 
contra l’acord de la Junta de Govern Local de data 26 de novembre de 2010, pel qual es va 
desestimar el recurs de reposició interposat per la recurrent contra la resolució de data 7 de 
juliol de 2010, que va disposar la derivació de responsabilitat envers la recurrent en relació a 
les despeses del seu pare, per l’estada a la residència geriàtrica i l’atenció domiciliària, per 
la qual s’estima el recurs i s’anul·len els actes recorreguts. 
 
ATESA la sentència dictada per la Secció Cinquena de la Sala del Contenciós Administratiu 
del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya en el recurs 348/2009, interposat per 
l’Ajuntament de Palamós contra la Resolució del Conseller de Governació i Administracions 
Públiques de data 30 de juny de 2009, que va establir la delimitació entre els municipis de 
Palafrugell i Palamós en relació a les Illes Formigues, per la qual es desestima el recurs de 
l’Ajuntament de Palamós i es confirma la resolució recorreguda. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, 
Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora 
Farrarons (ERC), la senyora Galiana, el senyor Rodrigo (PP), i el senyor Guerra (PxC), total 
divuit vots a favor; i les abstencions de les senyores Rivas i Recio, del senyor Genover 
(Entesa), total tres abstencions: 
 
Donar-se per assabentat de les esmentades sentències. 
 
 
2) VISTA la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 3 de Girona en el 
procediment abreujat número 256/2008, interposat pel senyor Fernando Abril Guilleminot i la 
societat Agfemer, S.A. contra l’acord de Ple de l’Ajuntament de Palafrugell de data 30 de 
gener de 2008, pel qual es va aprovar definitivament el Projecte del camí de ronda entre 
Tamariu i Cala Pedrosa, per la qual es desestima el recurs interposat pels recurrents. 
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ATESA la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 1 de Girona en el 
recurs ordinari número 136/2011, interposat per la societat Promociones y Obras del 
Barcelonés, S.L. contra la Resolució de l’Alcaldia de data 21 de gener de 2011, i contra la 
Resolució de l’Alcaldia de data 11 de febrer de 2011, que va desestimar el recurs de 
reposició interposat contra aquella, per la qual es va requerir a la societat Promociones y 
Obras del Barcelonés,S.L., perquè en el termini de quinze dies des de la recepció del 
requeriment procedís a la neteja de la finca de la seva propietat situada al carrer Vilar 
número 13, i en el termini d’un mes procedís al tancament de la finca amb la seva façana al 
carrer Rafael Casanovas número 10, ambdós a Palafrugell, per la qual es desestima el 
recurs i es confirma la procedència del requeriment municipal efectuat. 
 
ATÈS l’informe pres per la Comissió informativa d’urbanisme, pla de barris, obres públiques, 
serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 21 de novembre de 2011. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, 
Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora 
Farrarons (ERC), la senyora Galiana, el senyor Rodrigo (PP), i el senyor Guerra (PxC), total 
divuit vots a favor; i les abstencions de les senyores Rivas i Recio, del senyor Genover 
(Entesa), total tres abstencions: 
 
Donar-se per assabentat de les esmentades sentències. 
 
 
4.- RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA.- Ratificació: a) Nomenament de lletrat dels serveis 
jurídics municipals i nomenament de procurador. b) Nomenament per comparèixer i 
personar-se l’Ajuntament davant de jutjats.  
 
VISTA la Resolució de l’Alcaldia número 2384/11, de data 11 d’octubre de 2011, per la qual 
es va nomenar al lletrat dels serveis jurídics municipals, senyor Raimon Ràfols Pascual, per 
representar i defensar aquest Ajuntament davant del Jutjat Contenciós Administratiu número 
2 de Girona, en el recurs ordinari número 280/2011, interposat per part de la procuradora 
dels tribunals senyora Rosa Boadas Villoria, en representació de la societat VODAFONE 
ESPAÑA, S.A., contra la desestimació del recurs de reposició interposat contra la liquidació 
en concepte de taxa per aprofitament especial de domini públic local del tercer i quart 
trimestre de 2010. 
 
ATESA la Resolució de l’Alcaldia número 2418/11, de data 18 d’octubre de 2011, per la qual 
es va nomenar al lletrat dels serveis jurídics municipals, senyor Ramon Ràfols Pascual, per 
representar i defensar aquest Ajuntament davant del Jutjat Contenciós Administratiu número 
3 de Girona, en el procediment abreujat número 358/2011, interposat per part de la 
procuradora dels tribunals senyora Rosa Boadas Villoria, en nom i representació de la 
senyora OLAYA GARCIA RODRÍGUEZ, contra la desestimació expressa de l’expedient de 
reclamació de responsabilitat patrimonial de data 30 de juny de 2011. 
 
ATESA la Resolució de l’alcaldia número 2421/11, de data 18 d’octubre de 2011, per la qual 
es va nomenar al lletrat dels serveis jurídics municipals, senyor Ramon Ràfols Pascual, per 
representar i defensar aquest Ajuntament davant del Jutjat Contenciós Administratiu número 
3 de Girona, en el recurs ordinari número 349/2011, interposat per part de la lletrada 
senyora Yolanda Porcel Martínez, en nom i representació de la senyora MARIA DOLORS 
GRANÉS BAYONA, contra la Resolució de l’Alcaldia número 951/11 de data 15 d’abril de 
2011 i la Resolució de l’Alcaldia número 1329/11 de data 31 de maig de 2011. 
 
ATESA la Resolució de l’Alcaldia número 2432/11, de data 20 d’octubre de 2011, per la qual 
es va nomenar al procurador dels tribunals senyor Pere Ferrer Ferrer, a la procuradora dels 
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tribunals senyora Edurne Díaz Tarragó i al lletrat dels serveis jurídics municipals, adscrit al 
Col·legi de Girona, senyor Ramon Ràfols Pascual, el primer i segona per representar i el 
tercer per defensar aquest Ajuntament davant del Jutjat de Primera Instància i Instrucció 
número 1 de La Bisbal d’Empordà, en el procediment penal, diligències prèvies número 
626/2011. 
 
ATESA la Resolució de l’Alcaldia número 2466/11, de data 27 d’octubre de 2011, per la qual 
es va nomenar al procurador dels tribunals senyor Carles Arcas Hernández i al lletrat dels 
serveis jurídics municipals, adscrit al Col·legi de Girona, senyor Ramon Ràfols Pascual, el 
primer per representar i el segon per defensar aquest Ajuntament davant del Tribunal 
Superior de Justícia de Catalunya, Sala Contenciosa Administrativa, en el recurs d’apel·lació 
interposat per la procuradora dels tribunals senyora Rosa Boadas Villoria, en representació 
de la societat VODAFONE ESPAÑA, S.A., contra la sentència dictada en data 20 de juliol de 
2011, pel magistrat jutge del Jutjat Contenciós Administratiu número 1 de Girona, en el 
recurs ordinari número 245/2010, per la qual es va desestimar el recurs interposat per la 
societat ara apel·lant, contra la liquidació del tercer i quart trimestre de l’any 2009 de la Taxa 
en concepte d’aprofitament especial del domini públic local. 
 
ATESA la Resolució de l’Alcaldia número 2530/11, de data 5 de novembre de 2011, per la 
qual es va nomenar al procurador dels tribunals senyor Carles Arcas Hernández i al lletrat 
dels serveis jurídics municipals, senyor Ramon Ràfols Pascual, el primer per representar i el 
segon per defensar aquest Ajuntament, davant de la Sala Contenciosa Administrativa del 
Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, en el recurs d’apel·lació interposat per part de 
l’advocat senyor Sebastián Saenz Mir, en representació de la societat SESENTA Y CINCO 
OCHENTA Y CINCO, S.L., contra la sentència dictada en data 23 de maig de 2011, pel 
magistrat jutge del Jutjat Contenciós Administratiu número 1 de Girona, en el recurs ordinari 
número 275/2009, per la qual es va declarar la inadmissibilitat del recurs interposat per la 
societat ara apel·lant, contra l’acord de la Junta de Govern Local pres en sessió celebrada el 
dia 20 de març de 2009, que va desestimar el recurs de reposició interposat per la societat 
recurrent contra una liquidació en concepte d’ICIO. 
 
ATESA la Resolució de l’Alcaldia número 2531/11, de data 5 de novembre de 2011, per la 
qual es va nomenar al lletrat dels serveis jurídics municipals, senyor Ramon Ràfols Pascual, 
per representar i defensar aquest Ajuntament davant del Jutjat Contenciós Administratiu 
número 1 de Girona, en el recurs ordinari número 410/2011, interposat per part de l’advocat 
senyor Antoni Magín Simon, en nom i representació de la societat COMPANYIA DE BÉNS I 
NEGOCIS, S.L., contra la provisió de constrenyiment en concepte de liquidació de quotes 
d’urbanització del sector Pineda Gèlia, i com a disposició general de dret també contra el Pla 
Parcial Pa 1.20 Pineda Gèlia. 
 
ATESA la Resolució de l’Alcaldia número 2553/11, de data 9 de novembre de 2011, per la 
qual es va nomenar al lletrat dels serveis jurídics municipals, senyor Ramon Ràfols Pascual, 
per representar i defensar aquest Ajuntament davant del Jutjat Contenciós Administratiu 
número 2 de Girona, en el procediment abreujat número 394/2011, interposat per part de 
l’advocat senyor Santiago Pérez Moratones, en nom i representació de la senyora 
MARGARITA BATLLE LOZANO, contra la resolució de l’alcaldia de data 14 de juny de 2011 
per la qual se li imposa una sanció per infracció urbanística lleu consistent en realitzar obres 
sense la corresponent llicència municipal. 
 
ATESA la Resolució de l’Alcaldia número 2557/11, de data 9 de novembre de 2011, per la 
qual es va nomenar al lletrat dels serveis jurídics municipals, senyor Ramon Ràfols Pascual, 
per representar i defensar aquest Ajuntament davant del Jutjat Contenciós Administratiu 
número 3 de Girona, en el recurs ordinari número 376/2011, interposat per part de la 
procuradora dels tribunals senyora Maria Àngels Vila Reyner, en nom i representació del 
senyor FREDERIC PRATS ESTEVE, contra la Resolució de l’Alcaldia número 1445/11, de 
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data 14 de juny de 2011, que va desestimar el recurs de reposició interposat pel recurrent 
contra la Resolució de l’Alcaldia número 1146/11, de data 11 de maig de 2011, per la qual 
es va desestimar la sol·licitud, efectuada per l’ara recurrent, de què s’incoés un procediment 
expropiatori dels terrenys situats a l’Avinguda del Mar, de la seva propietat, per tal de 
determinant-ne el seu preu just. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, 
Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora 
Farrarons (ERC), la senyora Galiana, el senyor Rodrigo (PP), i el senyor Guerra (PxC), total 
divuit vots a favor; i les abstencions de les senyores Rivas i Recio, del senyor Genover 
(Entesa), total tres abstencions: 
 
Ratificar les esmentades resolucions. 
 
 
5.- RENÚNCIA CONTRACTE GESTIÓ DEL SERVEI PÚBLIC MUNICIPAL D’ESCOLA DE 
MÚSICA DE PALAFRUGELL.- Acceptació renuncia i devolució de la fiança dipositada.- 
 
Intervé el senyor Xavier Rocas manifestant que en el plenari d’agost del 2009 quan es va 
iniciar el procediment per la concessió administrativa del servei municipal d’Escola de 
Música de Palafrugell, aprovant-se el plec de condicions. Semblava i així es va considerar 
unànimement, que era el moment idoni per proposar la creació a Palafrugell d’aquest servei 
municipal de música, les raons que ho possibilitaven eren llavors la bona predisposició 
mostrada pel Departament d’Ensenyament i la possibilitat certa d’aconseguir finançament, 
atès que feia només un any de la signatura d’un nou acord marc, de data 7 de juliol de 2008, 
entre el Departament i les Entitats Municipalistes on es millorava molt el finançament que 
fins llavors existia per les Escoles de Música.  L’aposta, doncs, semblava clara, i per això 
tots els grups hi varem donar suport.  L’adjudicació, tal i com s’estipulava en el plec de 
clàusules, quedava condicionada a la signatura efectiva d’aquest conveni entre l’Ajuntament 
i el Departament d’Educació que garantia el finançament per a l’execució d’aquest contracte, 
la voluntat era que el finançament econòmic d’aquest servei educatiu es distribuís entre les 
aportacions del Departament i l’Ajuntament i les quotes mensuals que aportarien les pròpies 
famílies.  En el Ple de gener del 2010, s’aprovava l’adjudicació definitiva del servei municipal 
de l’Escola de Música essent l’Escola de Música de Palafrugell l’adjudicatària del servei. 
Llavors i d’acord amb el plec de condicions, l’Escola de Música va haver de constituir una 
fiança d’import 3.000 euros que corresponia al 5% del total de l’adjudicació en concepte de 
garantia.  De llavors ençà i ja han passat gairebé dos anys, el Departament d’Educació, 
malgrat les sol·licituds fetes per l’anterior equip de govern i l’actual, no han signat el conveni 
de col·laboració que permetria iniciar aquest servei municipal de música.  Una situació 
d’indefinició del Departament a la qual darrerament s’hi ha afegit la rebaixa econòmica que 
el mateix Departament ha fet a la subvenció prevista inicialment per les escoles de música 
municipals, pel curs 2010-2011, una rebaixa del 23%. Una decisió que com es pot entendre 
suposa un greu perjudici pels ajuntaments que han apostat per les escoles municipals de 
música i que, com la  nostra, fan a la tasca educativa molt més del que els correspon.  
Davant d’aquesta situació l’escola adjudicatària del contracte de gestió del servei públic 
municipal d’Escola de Música ha presentat la renúncia formal a aquest contracte, una 
decisió que lamentem profundament però que en les circumstàncies en què ens trobem i 
sent com és essencial el finançament de la Generalitat per poder garantir el sosteniment del 
servei, podem comprendre.  Llegiré per coneixement de tots els acords que es proposen: 
Primer.-  Acceptar la renuncia formal del contracte de gestió del servei públic municipal 
d’Escola de Música de Palafrugell, presentada pel representant legal de l’Escola de Música 
de Palafrugell SL. 
Segon.-  Retornar la garantia de tres mil euros a l’Escola de Música de Palafrugell, 
representada pel senyor tal, tal amb domicili al carrer tal, tal, prèvia a la presentació de la 
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carta de pagament per part de l’interessat que en el seu moment li va ser lliurada per la 
tresoreria municipal. 
 
- senyor Sabrià:  D’inici donar-li les gràcies al senyor Rocas per la seva detallada explicació 
com sempre.  En aquest punt, només afegir, que evidentment hi votarem a favor, però que 
també hi ha una feina, jo en conec vuit anys, però hi ha gent que en coneix més, per intentar 
aconseguir aquesta escola que fa de servei públic de música a Palafrugell i que per tant, allò 
que en el seu moment es va constituir ja era una realitat per continuar treballant en la línea 
d’aconseguir que en algun moment la Generalitat realment s’impliqui i faci front a les seves 
obligacions.  Entenem que el marc actual ha de ser molt difícil, entenem que l’Escola fins i 
tot proposi la renuncia per recuperar aquesta entrada prèvia de diners però també pensem 
que realment és un servei que s’està fent i que com Ajuntament hem de continuar treballant 
tots plegats i  per consens, com ho hem fet fins ara, en aquesta línea, per aconseguir que la 
implicació de la Generalitat algun dia sigui una realitat.  Tenim clar que hi hem dedicat tots, 
temps i hores dels darrers vuit anys i que no hi hem arribat a allò que volíem però que la 
renuncia d’avui no sigui un final sinó que tinguem clar que s’ha de continuar en la mateixa 
línea. 
 
- senyor Rocas:  Jo voldria agrair al senyor Sabrià les seves paraules i dir-li que estem 
treballant en aquesta línea, aquest mateix divendres tenim taula mixta de planificació i un 
dels temes que tornarem a reiterar serà justament el tema de l’Escola Municipal de Música. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
Es dóna compte de l'expedient de contracte de gestió del servei públic municipal d’Escola de 
Música de Palafrugell, pel procediment obert, i adjudicat definitivament pel Ple del dia 27 de 
gener de 2010 a ESCOLA DE MÚSICA DE PALAFRUGELL SL, representada pel senyor 
Miquel Ferrer i Girbal, amb domicili social al carrer Sant Joan, 23 (17200) de Palafrugell. 
 
Atès que el dia 3 de novembre de 2011, registre d’entrada 16283, ha presentat instància el 
presentant de l’ESCOLA DE MÚSICA DE PALAFRUGELL SL en què formalitza la renuncia 
voluntària al contracte adjudicat, al no haver-se signat el conveni de col·laboració amb la 
Generalitat de Catalunya, Departament d’Ensenyament, que hauria d’haver establert el 
finançament per a l’execució d’aquest contracte. 
 
Atès que en el mateix escrit sol.licita la devolució de la fiança definitiva constituïda, de 3.000 
euros. 
 
Atès l’informe emès pel Secretari  i per l’Interventor acctal de la corporació conforme 
procedeix la devolució de la fiança. 
 
Atès el que estableix la Llei 30/2007, de contractes del sector públic, conforme la renuncia 
s’ha de presentar per escrit i ha de ser acceptada per l’òrgan competent. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Primer.- Acceptar la renuncia formal al contracte de gestió del servei públic municipal 
d’ESCOLA DE MÚSICA DE PALAFRUGELL, presentada pel representant legal de l’Escola 
de Música de Palafrugell SL, senyor Miquel Ferrer Girbal. 
 
Segon.- RETORNAR la garantia de 3.000 euros a l’Escola de Música de Palafrugell SL, 
representada pel senyor Miquel Ferrer girbal, amb domicili al carrer Sant Joan, 23 (17200) 
de Palafrugell, prèvia la presentació de la carta de pagament, per part de l'interessat, que en 
el seu moment li va ser lliurada per la Dipositaria Municipal. 
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6.- PLA LOCAL DE SEGURETAT VIÀRIA.- Ampliació termini d’informació al públic.- 
 
Intervé el senyor Fernández manifestant que el que es pretén és, com diu la proposta, 
allargar el termini perquè volem intentar lligar-ho una mica amb el que és el pla de mobilitat, 
a veure si som capaços de fer una proposta, com vaig dir a la Junta de Portaveus, intentant 
aproximar consensos en aquest tema i per tant, pensem que, tot i que aquest tema és 
important, si poguéssim ser capaços de gestionar-ho de forma conjunta estan molt lligats 
tots dos, per tant aquesta és la voluntat del perquè prorroguem un mes més l’exposició 
pública.   
 
- senyor Vilà:  També agrairíem que durant aquest mes suplementari d’exposició al públic, 
s’aprofités per ampliar el que vaig demanar a l’aprovació inicial, tot el tema de l’estudi als 
diferents centres educatius del municipi.  
 
- senyor Fernández: Ho tindrem en compte.   
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
1. Atès l’acord adoptat pel Ple del dia 27 d’octubre de 2011, que literalment diu: 

 
Primer.- Aprovar inicialment el redactat definitiu del Pla Local de Seguretat Viària de 
Palafrugell. 
 
Segon.- Sotmetre l’expedient i el text d’aquest Pla Local a informació pública per un termini 
de trenta dies hàbils al Butlletí Oficial de la Província i al Tauler d’Edictes de la Corporació. 
 
2. Atès que el dia 16 de novembre de 2011, s’ha publicat en el BOP número 219, anunci del 
Pla Local de Seguretat viària, en que se sotmet a informació pública, pel període d’un mes, 
fins el 16 de desembre de 2011. 
 
3. Atès que és necessari ampliar el termini d’informació al públic per un mes més, a comptar 
de la publicació d’un nou anunci, en el Butlletí Oficial de la Província, un cop ho acordi el Ple 
ordinari del dia 29 de novembre de 2011. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Primer.- Ampliar el termini d’informació al públic del Pla Local de Seguretat viària de 
Palafrugell, per un mes més a comptar de la publicació d’un nou anunci, en el Butlletí Oficial 
de la Província, un cop ho acordi el Ple ordinari del dia 29 de novembre de 2011. 
 
Segon.- Notificar el present acord a l’Àrea de la Policia Local. 
 
 
7.- CONVENI ENTRE L’AJUNTAMENT DE PALAFRUGELL I LA XARXA DE TERRITORIS 
SURERS (RETECORK), PER REALITZAR L’APORTACIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL 10% 
DEL COST TOTAL DEL PROJECTE SUBVENCIONAT PER LA SECRETARIA D’ESTAT 
DEL MEDI RURAL I DE L’AIGUA EN EL MARC DE LA XARXA RURAL NACIONAL.- 
Aprovació.- 
 
Intervé el senyor Fernández manifestant que aquest és un conveni, que la seva durada és 
de tres anys i està lligat a un projecte que està fent RETECORK, una entitat que està fent 
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una gran tasca de divulgació del que és el suro i per tant, un conveni que es venia treballant 
ja i per tant, són 2011, 2012 i 2013, per un import de 2.000 euros anuals. 
 
- senyor Genover:  Ahir hi va haver l’ executiva de RETECORK, alguns de nosaltres hi érem, 
només perquè la gent sàpiga que aquest conveni permet estar a FITUR, al pavelló de la 
xarxa rural, que és una fira visitada per unes 200.000 persones, hi ha 8.000 periodistes, 
mitjans de comunicació, és un factor més de la transferibilitat que el suro pot donar en el 
municipi de Palafrugell, gràcies, res més. 
 
- senyor Sabrià:  No, només molt breu, només per explicar que Esquerra també hi votarà a 
favor, ahir vàrem tenir el plaer de coincidir uns quants dels regidors d’aquest Ajuntament a la 
sessió de la comissió i crec que una vegada més es va poder veure, la important tasca que 
fa RETECORK, sobretot en la basant més institucional del sector surer com ha permès 
traslladar les especials situacions que han passat en els darrers anys el Món del Suro, 
doncs el Parlament de Catalunya, en el qual la senyora Montalban, també hi va intervenir 
directament, el senat de l’estat Espanyol i el senat d’Itàlia i per tant creiem que és una feina 
important i que s’ha de continuar fent i que Palafrugell hi continua tenint molt a dir i per tant 
celebrem que es prengui aquest acord. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
Vista la proposta de conveni entre la Xarxa Europea de Territoris Surers (RETECORK) i 
l’Ajuntament de Palafrugell, per realitzar l’aportació extraordinària del 10% del cost total del 
projecte subvencionat per la Secretaria d’Estat del Medi Rural i de l’Aigua, en el marc de la 
Xarxa Rural Nacional. 
 
Atès el que estableix l’article 88 de la Llei 30/1992, modificada per la Llei 4/1999. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Primer.- Aprovar el conveni entre la Xarxa Europea de Territoris Surers (RETECORK) i 
l’Ajuntament de Palafrugell, per realitzar l’aportació extraordinària del 10% del cost total del 
projecte subvencionat per la Secretaria d’Estat del Medi Rural i de l’Aigua, en el marc de la 
Xarxa Rural Nacional. La durada d’aquest conveni és de tres anys (2011 – 2013). 
 
Segon.-  Comprometre’s a fer front a les despeses, en concepte de quota extraordinària) 
que s’originin amb motiu d’aquest conveni: 
Any 2011: 2.000 euros 
Any 2012: 2.000 euros (abans del dia 28 de febrer de 2012) 
Any 2013: 2.000 euros (abans del dia 28 de febrer de 2013) 
 
Tercer.-  L’eficàcia d’aquest acord, queda condicionada suspensivament a què en el període 
d’informació al públic de l’expedient de modificació pressupostària no es realitzin 
al·legacions i esdevingui ferm. 
 
Quart.- Facultar el senyor alcalde per a la signatura de tots els documents que calguin per a 
l’execució d’aquest acord. 
 
 
8.- MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA CONSISTENT EN SUPLEMENT DE CRÈDIT A 
CÀRREC DE BAIXES PER ANUL.LACIÓ.- Aprovació inicial.- 
 
Intervé el senyor Fernández manifestant que és veritat que en relació a la Comissió 
Informativa d’Hisenda i Règim Interior i en aquest Plenari hi ha hagut una modificació, en 
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alguns casos, he pogut parlar amb alguns portaveus per explicar-los-hi, en altres casos ho 
ha fet el senyor Interventor, perquè ha sigut una modificació motivada per la tramitació dels 
plans d’ocupació, perquè sinó no podíem finançar una part d’aquesta subvenció, per tant, ja 
dic, a algun portaveu li he explicat i als que no he pogut el mateix interventor ho ha fet.   
 
- senyora Galiana:  Nosaltres anunciem que ens abstindrem, perquè qualsevol modificació 
pressupostària entenem que és un tema i decisió de govern i per tant que cal votar-ho. 
 
- senyora Rivas:   Com hem fet sempre i tal com diu la senyora Galiana, en qualsevol 
modificació pressupostària l’Entesa s’abstindrà entenen que és una qüestió de govern per 
tant ens reiterem igualment com el Partit Popular de Catalunya, cal votar-ho. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
Vista la memòria de la Regidoria d’hisenda en la que es proposa una modificació 
pressupostària consistent  en suplement de crèdits mitjançant baixes per anul·lació. 
 
Vist l’informe d’Intervenció de data 28 de novembre de 2011. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, 
Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), total onze vots a favor; i les abstencions dels 
senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), les senyores Rivas, Recio i el 
senyor Genover (Entesa), la senyora Galiana, el senyor Rodrigo (PP), i el senyor Guerra 
(PxC), total deu abstencions: 
 
Primer.- Aprovar l’expedient de modificació pressupostària, consistent en suplement de 
crèdits mitjançant baixes per anul·lació, que s’indica a continuació:  
 
 Suplement de crèdits  

 
Partida Denominació Crèdit inicial Suplement Crèdit total 

21,150,61923 
Despeses urbanització sector SUD 1,12 
Brugueres II 2.880.922,31 93.858,82 2.994.281,13 

41.331.62700 Equipament Edifici Bobila 103.760,00 19.500,00 123.260,00 

72,170,62200 
Inversions energies renovables i estalvi 
energètic immobles 234.331,23 35.366,87 269.698,10 

 Total 3.219.013,54 148.725,69 3.367.739,23 

 
 Fons de finançament : Baixes per anul·lació 

 
Partida Denominació Crèdit inicial Baixa Crèdit total 

21,150,61908 
Tractament urbà punta d'en Blanc, Lluís 
Santangel..etc 1.008.800,00 -100.880,00 907.920,00 

21,151,64002 Projectes tècnics desenvolupament POUM 82.433,96 -12.478,82 69.955,14 

72,170,61900 Inversions recuperació espais naturals 37.247,32 -1.175,43 36.071,89 

72,170,63200 Millores deixalleria 14.753,08 -14.753,08 0,00 

72,170,64000 Redaccio projectes medi ambient 43.058,56 -9.210,12 33.848,44 

72,430,62200 
Reformes edificis municipals adequacio llei 
3/98 12.370,60 -10.228,24 2.142,36 

 Total 1.198.663,52 -148.725,69 1.049.937,83 

 
Segon.- Modificar la destinació dels següents ingressos amb caràcter afectat a les 
inversions: 
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a) Ingressos per Venda del Patrimoni Públic del Sòl i Habitatge (altres sòls) 
 
 Situació inicial: 

 

APLICACIÓ INVERSIONS 2011 

Contribucions 
Especials 

Venda de PPSH 
altres sòls 

21,150,61908 Tractament urbà punta d'en Blanc, Lluís Santangel..etc 907.920,00 100.880,00 

21,151,64002 Projectes tècnics desenvolupament POUM   50.000,00 

  Total 907.920,00 150.880,00 

 
 Situació final: 

 

APLICACIÓ INVERSIONS 2011 

Contribucions 
Especials 

Venda de PPSH 
altres sòls 

21,150,61908 Tractament urbà punta d'en Blanc, Lluís Santangel..etc 907.920,00 0,00 

21,151,64002 Projectes tècnics desenvolupament POUM   37.521,18 

21,150,61923 Despeses urbanització sector SUD 1,12 Brugueres II   93.858,82 

41.331.62700 Equipament Edifici Bobila  19.500,00 

  Total 907.920,00 150.880,00 

 
b) Ingressos préstec inversions 2010,2009,2008 i retorn assegurança patrimonial, segons 
expedient de liquidació dels exercicis 2010,2009 i 2008: 
 
 Situació inicial: 

 
Partida Denominació Baixa Prestec 

2010 
Prestec 
2009 

Prestec 
2008 

Retorn 
assegurança 
2009 

72,170,61900 
Inversions recuperació espais 
naturals -1.175,43 1.175,43    

72,170,63200 Millores deixalleria -14.753,08  6.000,00 2.475,25 6.277,83 

72,170,64000 
Redaccio projectes medi 
ambient -9.210,12 9.210,12    

72,430,62200 
Reformes edificis municipals 
adequacio llei 3/98 -10.228,24  6.000,00 4.228,24  

  Total -35.366,87 10.385,55 12.000,00 6.703,49 6.277,83 

 
 Situació final: 

 
Partida Denominació Increment Prestec 

2010 
Prestec 
2009 

Prestec 
2008 

Retorn 
assegurança 
2009 

72,170,62200 
Inversions energies renovables i 
estalvi energètic immobles 35.366,87 10.385,55 12.000,00 6.703,49 6.277,83 

 

Ple de 29 de novembre de 2011  14 



Ajuntament de Palafrugell 

Tercer.- De conformitat amb el que disposa l’article 168 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, 
publicar el present acord en el Butlletí Oficial de la Província, per un termini de quinze dies 
hàbils, durant els quals s’admetran reclamacions i suggeriments davant el Ple, el qual 
disposarà d’un mes per resoldre-les. En cas que no es presentin reclamacions, l’expedient 
s’entendrà definitivament aprovat. 
 
Quart.- Donar trasllat, segons l’establert a l’article 29.2 del Reial Decret 1463/2007, del 
present acord a la Direcció General de Coordinació Financera amb les Entitats Locals del 
Ministeri d’Economia i Hisenda. 
 
 
9.- MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LES CONTRIBUCIONS 
ESPECIALS DE LES OBRES DEL MERCAT DEL PEIX.- Aprovació provisional.- 
 
Intervé el senyor Fernández manifestant que el govern està gestionant un tema que ja es va 
donar a l’anterior govern, que aquests dos operadors un es va quedar fora, per tant, estem 
analitzant jurídicament sobre les possibilitats que tenim, un acabarà posant  un contenciós i 
per tant, evidentment que estem intentant a veure si som capaços de negociar amb aquest 
dos operadors, donat el risc que hi ha, segons els informes que tenim, que finalment la 
reclamació pugui prosperar i el que finalment fem aquí és una actuació preventiva, és a dir, 
ens avancem per si realment amb alguns dels operadors podem arribar a un acord que 
permeti treure el contenciós i indemnitzar-lo, que aquesta indemnització es pugui incorporar 
com un cost a l’hora de calcular les contribucions definitives i per tant, és el que el text recull.  
En tot cas, dir que aquest punt el senyor Lluís Pujol s’ha abstenir en la votació, donat que 
evidentment està afectat. 
 
- senyora Galiana:  A l’anterior mandat aquest tema i aquesta polèmica en quan a les 
concessions administratives que es varen fer al mercat del peix, nosaltres ja varem 
denunciar, en el seu moment, certs aspectes que ens semblaven que havien existit 
irregularitats i sembla ser que el temps ens dona la raó, perquè ens trobem amb dos 
contenciosos que possiblement poden prosperar, per tant les queixes per part Partit Popular 
han estat finalment reconegudes.  Nosaltres pensem que això ha estat una irregularitat per 
part del govern que hi havia en aquell moment i que va prendre les decisions i que això en 
qualsevol cas, no pot repercutir en les persones que tenen les concessions del mercat del 
peix i que no tenen perquè assumir aquesta despesa extra amb un increment de les 
contribucions especials, per tant els hi anunciem que el nostre vot serà en contra. 
 
- senyora Rivas:   Per l’exposat al inici d’aquest ple l’Entesa s’abstindrà. 
 
- senyor Sabrià:  El tema de l’atorgament dels espais del Mercat del Peix, va ser un procés 
molt llarg i també creiem que un procés molt estudiat, on hi ha un treball previ on s’estudia 
quin és el nombre de parades que fan viable, a llarg termini, el mercat del peix, on durant un 
any s’analitza amb quina assiduïtat els marxants assisteixen al mercat, evidentment perquè 
aquest era un fet importantíssim i que no té i no tenia res a veure, un marxant que es 
dediqués a parar o els diumenges o els caps de setmana o les setmanes de l’estiu amb un 
marxant que hi assisteix tot l’any, que hi sigui els dimarts i crec que amb això hi estem tots 
d’acord. Entenem que el procés no va ser fàcil i que administrativament hi pugui haver algun 
forat, crèiem i continuem pensant que ho varem fer i ho varem voler fer amb totes les 
garanties possibles que això fos així, també sabem que no tots els juristes de la casa tenen 
la mateixa opinió sobre quin és el camí a seguir i per tant, l’únic que demanem és que es 
treballi amb criteri, per portar aquest tema fins el final, que pel futur del mercat el millor que 
pot passar és que es mantingui el nombre d’operadors que hi ha ara mateix que son els 
operadors que treballen amb seriositat, que assisteixen pràcticament sempre que s’obre el 
mercat i amb aquest objectiu es va fer i amb aquesta línea creiem que s’ha de continuar 
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treballant, nosaltres ens abstindrem, perquè entenem que això no deixa de ser una 
modificació, en aquest cas de l’ordenança i per tant entenem que el govern ha de prendre 
aquestes decisions i només els hi demanem que ho estudiïn bé i que ho portem, en el cas 
que sigui possible, fins el final, tot i que nosaltres podem entendre també quins són els 
riscos que hi puguin haver darrere d’això, però no és una decisió gratuïta, sinó que és una 
decisió treballada, feta amb molt de temps i en la qual es va treballar molt per controlar 
l’assistència en aquest mercat. 
 
- senyor Fernández: Bé, senyor Sabrià, el temps no és sempre garantia que finalment els 
procediments siguin correctes.  Jo comparteixo amb vostè que el mercat requeria una 
actuació i penso que requeria també una reducció del nombre d’operadors i tot que en el 
anterior mandat el nostre grup va criticar el projecte, el projecte en quant a la forma 
d’execució, però no vàrem qüestionar mai el fet que segurament el nombre d’operadors era 
excessiu per un mercat que ha de ser referència.  Però nosaltres més enllà de dir qui ho ha 
fet tenim la responsabilitat de governar i tenim, en aquest moment, dos contenciosos a sobre 
la taula, que jurídicament ens diuen els serveis jurídics que hi ha molts riscos, però nosaltres 
com que volem una opinió externa, hem demanat un informe extern, perquè volem estar 
convençuts.  Aquí el que fem és intentar avançar-nos, perquè si cal fer un acord extra 
judicial, podem repercutir aquest cost,  jo aquí no comparteixo el criteri de la senyora 
Galiana, de dir que si realment hi ha una situació en la qual el govern va fer alguna cosa que 
no estava del tot bé, perquè ho han de pagar ells.  Jo el que tinc clar, és que seria encara 
més injust que ho paguessin tots els ciutadans amb els impostos, perquè si ens condemnen 
a l’hora de negociar, el contenciós l’ha de pagar l’Ajuntament com a tal.  Per tant, si realment 
amb una reducció d’operadors surten beneficiats els operadors que queden operant, jo 
entenc que el normal és que si això té un sobrecost, igual que si hagués tingut un sobrecost 
l’obra en sí, l’obra material d’execució, que es reparteixi entre tots els operadors, això seria 
més just que no pas que no es repartís,   per tant, nosaltres el govern aquí el que fa és una 
actuació preventiva, estem negociat, estem intentant buscar la manera que ens donin les 
màximes garanties, si veiem que hi ha garanties importants, fruit dels informes externs, que 
es pot anar fins el final, ho farem, però també hi ha riscos, perquè les peticions que hi ha de 
demandes en quantitats, són peticions importants i per tant, nosaltres intentem actuar amb 
aquest criteri, i deixant a part que és veritat, que va ser un procés laboriós, complicat i llarg, 
perquè a vegades això, el procediment administratiu és extremadament formalista, molt 
formalista i bàsicament totes les sentències que es guanyen o es perden són per temes molt 
formals, i bé, a nosaltres ens diuen que formalment aquí tenim riscos i que intentem 
avançar-nos i res més, però senyor Sabrià nosaltres, ja hem demanat l’informe extern 
perquè ens completi aquesta opinió perquè tampoc estem disposats a afluixar fàcilment, 
voldríem intentar garantir el que l’anterior govern va fer, que era que aquests dos operadors 
no hi fossin. 
 
- senyor Sabrià:  No, molt breu, crec que estem d’acord, que el que hem demanat i crec que 
ho hem intentat explicar molt bé que no afluixem abans d’hora i per tant ho portem fins el 
final, si la via que han decidir és buscar un informe extern, ens sembla perfecte i doncs ja 
dic, nosaltres sí que demanem una modificació de l’ordenança. En aquest cas ens 
abstindrem i esperem que això arribi a bon port i que aquests recursos els puguem guanyar i 
que evidentment que aquests riscos hi són que es prenguin les decisions que s’hagin de 
prendre, l’única que cosa que nosaltres advertim és que no comencem per fer marxa enrere 
sinó que intentem buscar les màximes garanties o la màxima informació per tenir clar que 
això no ho pot tirar abans de fer un pas endarrere i sinó, portar-ho fins el final, perquè 
entenem que eren decisions estudiades i treballades. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
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Vist l’acord del Ple de l’Ajuntament de data 25 de novembre de 2010 mitjançant el qual 
s’aprova definitivament la imposició i ordenació de Contribucions Especials per a la reforma 
del Mercat de Peix per un import total de 716.702,17 €. 
 
Vist l’article 31.2 del Reial decret legislatiu 2/2004 de data 5 de març pel qual s’aprova el text 
refós de la Llei d’hisendes locals que diu literalment: 
 
2. El cost esmentat està integrat pels conceptes següents: 
a) El cost real dels treballs pericials, de redacció de projectes i de direcció d’obres, plans i 
programes tècnics. 
b) L’import de les obres per dur a terme o dels treballs d’establiment o ampliació dels 
serveis. 
c) El valor dels terrenys que hagin d’ocupar permanentment les obres o els serveis, llevat 
que es tracti de béns d’ús públic, de terrenys cedits gratuïtament i obligatòriament a l’entitat 
local, o el d’immobles cedits en els termes que estableix l’article 145 de la Llei 33/2003, de 3 
de novembre, del patrimoni de les administracions públiques. 
d) Les indemnitzacions escaients per l’enderroc de construccions, la destrucció de 
plantacions, obres o instal·lacions, així com les que siguin procedents per als arrendataris 
dels béns que s’hagin d’enderrocar o ocupar. 
e) L’interès del capital invertit en les obres o els serveis quan les entitats locals hagin 
d’apel·lar al crèdit per finançar la porció no coberta per contribucions especials o la coberta 
per aquestes en cas de fraccionament general d’aquelles. 
 
Atès que a l’acord aprovat en el cost provisional de les contribucions especials només es 
van incorporar les despeses d’execució material de les obres i de redacció del projecte 
executiu. 
 
Atès que d’acord amb l’informe emès per l’Assessoria Jurídica en data 22 de novembre de 
2011 procedeix incorporar la previsió de despeses en concepte d’indemnitzacions d’import 
60.000 euros , i en conseqüència, la previsió del cost total pel càlcul de les Contribucions 
Especials per a la reforma del mercat del Peix té un import total de 776.702,17 €, d’acord 
amb el següent detall: 
 

Concepte Import previst 
Projecte executiu  29.613,28
Execució obres 687.088,89
Indemnitzacions 60.000,00
Total  776.702,17

 
Atès que un cop incorporada la modificació esmentada,el finançament presenta el següent 
detall: 
 
 

 

COST DEL FINANÇAMENT IMPORT
Subvenció Conveni La Fanga 500.000,00
Aportació Ajuntament 27.670,21
Contribucions Especials 249.031,96
IMPORT TOTAL 776.702,17

El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, i 
les senyores Montalban i Frigola (CiU), total deu vots a favor; les abstencions del senyor 
Pujol (CiU) (d’acord amb el que disposa l’article 28.2 de la Llei 30/1992, modificada per la 
Llei 4/1999), els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), les senyores Rivas 
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i Recio, i el senyor Genover (Entesa), total vuit abstencions; i els vots en contra de la 
senyora Galiana, el senyor Rodrigo (PP), i del senyor Guerra (PxC), total tres vots en contra: 
 
Primer.- Aprovar la modificació de l’acord d’ordenació  de les Contribucions Especials per a 
la reforma del Mercat de Peix d’acord amb el següent redactat: 
 
a) De conformitat amb el que disposa l’article 32.5  del Reial decret legislatiu 2/2004 de data 
5 de març pel qual s’aprova el text refós de la Llei d’hisendes locals, el cost suporta previstt 
per l’Ajuntament de Palafrugell és de DOS-CENTS SETANTA-SIS MIL SET-CENTS DOS 
EUROS AMB DISSET CÈNTIMS (276.702,17 €). 
  
I es fixa la base de les contribucions especials en DOS CENTS QUARANTA NOU MIL 
TRENTA-UN CENT EUROS AMB NORANTA-SIS CÈNTIMS (249.031,96 €), que correspon 
al 90% del cost suportat per l’Ajuntament. 
 
b) Tindran la consideració de subjectes passius els concessionaris de les parades del nou 
mercat del peix segons consti a l’acord d’adjudicació definitiva de les mateixes 
 
c) Establir com a mòdul de repartiment la superfície del taulell de venda de les parades del 
nou mercat del peix que consta en el projecte d’obres del “Reforma interior del Mercat del 
peix de Palafrugell” . 
 
d) Per la resta d’elements de l’ordenança, remetre’s a l’Ordenança fiscal General de 
Contribucions Especials. 
 
Segon.- En compliment d’allò que disposa l’article 17 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 
5 de març, pel qual s’aprova el text Refós de la llei Reguladora de les Hisendes Locals, 
l’expedient de referència està exposat al públic durant 30 dies, comptats des de l’endemà de 
la publicació del present anunci en el Butlletí Oficial de la Província, durant els quals els 
interessats podran estudiar l’expedient i presentar les reclamacions que estimin oportunes. 
En cas que no es presentin reclamacions, s’entendran definitivament adoptats els acords 
provisionals. 
 
 
10.- RETRIBUCIONS REGIDORS – ANY 2012.- Aprovació.- 
 
Intervé el senyor Fernández manifestant que quan vàrem fer l’acord de retribucions dels 
regidors, tant del govern com de la oposició i dels grups municipals, hi ha un acord que ja 
facultava el fet que es pogués actualitzar a nivell d’IPC.  Bé, aquest acord el que diu és que 
de cares al 2012, aquesta actualització no és produirà i per tant, que les quantitats que els 
regidors rebrem per les nostres contraprestacions a l’Ajuntament també seran les mateixes 
que estan reben al 2011, per tant, no hi ha actualització de les assignacions ni per 
indemnitzacions a nivell de regidors, ni com a grups municipals. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
1. Atès l’acord adoptat pel Ple de l’Ajuntament de Palafrugell el dia 7 de juliol de 2011, i que 
literalment diu: 
 
Primer.- Establir el règim de dedicació parcial que es recull als articles 28 b), 29 i 30 del 
ROM, a favor del següent regidor: 

- El regidor delegat de Serveis Municipals i de Medi Ambient, senyor Xavier Rangel 
i Martínez 

La dedicació parcial setmanal serà de 25 hores, amb una retribució bruta anual de: 24.000 
euros, prorratejat per 14 pagues. 
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Segon.- Aprovar les següents indemnitzacions per assistències efectives als òrgans 
municipals col·legiats (Ple de la Corporació i Junta de Govern Local): 
 
Annex I 
 

unitari sessions any 
Assistència a la Junta de Govern Local Alcalde 512,00 € 48 24.576,00 € 
Assistència a la Junta de Govern Local 1r. 
Tinent d'Alcalde 

365,00 € 48 17.520,00 € 

Assistència a la Junta de Govern Local regidors 
delegats àrees municipals 

242.00 € 48 11.616,00 € 

Assistència a la Junta de Govern Local regidors 
adjunts d’àrees municipals  

210,50 € 48 10.104,00 € 

Assistència al Ple per regidor 460,00 € 12 5.520,00 € 
 
Annex II 
 

REGIDOR Sessions Junta de 
Govern Local 

Sessions Ple 

FERNANDEZ IRUELA JULI 48  12  
ROCAS GUTIERREZ XAVIER 48  12  
ZARAGOZA LLIRINOS JUDIT 48 12  
VENCELLS SERRA JOAQUIM 48 12  
MAURI JUNQUÉ MARGARITA  48 12  
RANGEL MARTINEZ XAVIER   
GOMEZ CASAS ALBERT 
PRATS ESTEVE FREDERIC 
FRIGOLA BORRAS M TERESA 
PUJOL MASCORT LLUIS 
MONTALBAN VILAS BEGONYA 
SABRIÀ BENITO SERGI 
VILA BONMATI XAVIER 
LLEDO SALVADOR MÀRIUS 
FARRARONS TURRÓ M CARME 
RIVAS MASCAROS NÚRIA 
GENOVER RIBAS GUILLEM 
RECIO LOPEZ ANA REMEDIOS 
GALIANA GARCIA LAURA 
RODRIGO LOPEZ F JAVIER 
GUERRA CASTILLO EDUARD 
 

48  
48 
48 
48 

 

12  
12 
12 
12 
12 
12 
12 
12 
12 
12 
12 
12 
12 
12 
12 

 
     

   
 
En el còmput mensual i anual es meritaran el número d’assistències que figuren en el 
quadre annex I a aquesta proposta, que també s’aprova. 
 
Al final de cada exercici econòmic, es regularitzaran les assistències abonades segons el 
que es disposa a l’apartat anterior, en referència a la concurrència efectiva a les sessions, 
de manera que si algun Regidor no hagués concorregut efectivament al nombre de sessions 
del Ple o de la  Junta de Govern Local establertes en el quadre annex II, meritarà únicament 
assistències per les concurrències efectives. 
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No obstant l’exposat, i només pel que fa a la Junta de Govern Local, es tolerarà un màxim 
de sis faltes d’assistència justificades al llarg de l’any, sempre i quan s’acrediti, per part del 
Regidor, mitjançant declaració jurada, que s’estan realitzant tasques de l’Àrea o districte que 
es gestiona. 
 
Pel que fa a l’annex I, que regula el Ple per Regidor, 460 euros x 12 sessions = 5.520. euros 
anuals, s’entén que la quantitat de 5.520 euros anuals és una quantitat màxima i limitativa 
per cada any, encara que s’assisteixi a més de 12 sessions plenàries. Cas que no s’assoleixi 
el nombre de 12 sessions, les indemnitzacions a satisfer per assistència a Ple, serà de 460 
euros, per cada Ple efectivament assistit.  
 
Els regidors que siguin parlamentaris, tant a les Corts Generals com al Parlament de 
Catalunya, i mentre no es dissolguin les cambres, només cobraran per assistència al Ple 
Corporatiu. 
  
El règim d’assistències és aplicable també als Regidors no membres de la Junta de Govern 
Local que hi assisteixin en qualitat de convidats, excepte els grups municipals a l’oposició. 
 
Tercer.- Aprovar assignar la dotació econòmica als sis grups municipals: 150 euros 
mensuals per grup i 135 euros mensuals per cada regidor adscrit al grup a partir del segon 
regidor (el primer compta com a grup), de forma que resulta el següent quadre de dotacions 
als grups municipals: 
 
GRUP 
MUNICIPAL 

NÚM. 
REGIDORS 

APORTACIÓ PER 
REGIDOR 

APORTACIÓ PER 
GRUP 

APORTACIÓ 
TOTAL MES 

APORTACIÓ 
TOTAL ANY 

PSC 6 135,00 € 150,00 € 825,00 € 9.900,00 €
CIU 5 135,00 € 150,00 € 690,00 € 8.280,00 €
ERC 4 135,00 € 150,00 € 555,00 € 6.660,00 €
ENTESA 3 135,00 € 150,00 € 420,00 € 5.040,00 €
PPC 2 135,00 € 150,00 € 285,00 € 3.420,00 €
PxC 1 --- 150,00 € 150,00 € 1.800,00 €
 
Aquestes quantitats s’ingressaran a nom de cada Grup Municipal a l’entitat bancària que 
assenyalin els respectius portaveus.  
 
Quart.- Les indemnitzacions i assignacions a què es refereixen els apartats primer, segon i 
tercer d’aquest acord, seran revisades amb periodicitat anual a partir del mes de gener de 
2012, segons els increments i disminucions que experimenti percentualment l’IPC català 
publicat per l’Institut Nacional d’Estadística (INE) o organisme que pogués substituir-lo. 
 
A les quantitats assignades com a indemnitzacions s’hi aplicarà la corresponent retenció en 
concepte de l’IRPF. 
 
2. Atès que és d’interès de l’equip de govern, sotmetre a la consideració del Ple, la 
congelació salarial de les retribucions dels regidors municipals i de les subvencions dels 
grups polítics, per tot l’any 2012, atesa la conjuntura econòmica de crisi que es viu 
actualment a tot el mon, així com a Espanya i Catalunya. 
 
3. Atès que les previsions econòmiques per l’exercici 2012 és de recessió econòmica a 
Catalunya. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Primer.- Deixar sense efecte la clàusula de revisió prevista per les retribucions dels regidors 
de l’Ajuntament de Palafrugell, així com les indemnitzacions per assistències a les Juntes de 
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Govern Local i Ple, i l’import fix i variable de les subvencions que perceben els diferents 
grups municipals, per l’exercici pressupostari i comptable 2012. 
 
Segon.- Els imports a percebre al llarg de tot l’any 2012, seran els que consten descrits en 
l’acord de Ple del dia 7 de juliol de 2011. 
 
Tercer.- Notificar el present acord a les àrees d’Intervenció, Tresoreria i Nòmina. 
 
 
11.- NOMENAMENT DE REPRESENTANTS A LA JUNTA PERICIAL DEL SÒL RÚSTIC.- 
Aprovació.- 
 
Vist l’article 16 del Reial Decret 417/2006 de 7 d’abril pel qual es desenvolupa el Text refós 
de la Llei del Cadastre Immobiliari que diu textualment: 
 
“1. En todos los municipios se constituirá una Junta Pericial, bajo la presidencia del Alcalde y 
con la siguiente composición:  
a) Un vocal designado por el Gerente o Subgerente del Catastro, elegido entre los 
funcionarios, preferentemente de las especialidades agrícola o forestal, de su Gerencia o 
Subgerencia.  
b) Hasta un máximo de cuatro vocales designados por el Presidente.  
c) Un técnico facultativo designado por el ayuntamiento, preferentemente de especialidad 
agrícola o forestal, perteneciente a los servicios técnicos municipales o de las entidades 
locales supramunicipales en que se integre el ayuntamiento correspondiente, si lo hubiesen 
puesto a su disposición para estos casos.  
d) En caso de existir entidades locales menores en el ámbito municipal, formará parte de la 
Junta un representante designado por todas ellas.  
e) Actuará como Secretario el del ayuntamiento respectivo u otro funcionario municipal 
designado al efecto por el Alcalde. “ 
 
Atès que els membres de la Junta Pericial han de ser renovats cada vegada que es celebren 
eleccions municipals. 
 
Atès que les funcions de la Junta Pericial és d’assessorament i recolzament a la Gerència 
del cadastre per a la identificació dels límits de les finques, classificació del terme municipal i 
altres necessàries. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Primer.- Designar les següents personals com a  vocals de la Junta Pericial del Cadastre : 
 
Sr. Lluís Brias Darnaculleta 
Sr. Joan Vilardell Caixas 
Sr. Josep Cané  Deulofeu 
Sr. Antoni Sabrià Arenas 
 
Segon.-  Designar com a tècnic facultatiu l’Arquitecte municipal Sr. Jordi Font i Bel. 
 
Tercer.- Notificar el present acord a la Gerència del Cadastre de Girona 
 
 
12.- UNIFICACIÓ CONTRACTES DE SERVEIS DE NETEJA DE LES DEPENDÈNCIES 
MUNICIPALS AMB GARBET SCCL – LOTS NÚMEROS 1 i 2, AULA TALLER, CENTRE 
OBERT I ELS AMETLLERS.- Aprovació.- 
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Intervé el senyor Rangel manifestant que estem parlant que aquest mes de juliol passat, 
vàrem adjudicar la neteja de les dependències municipals a dues empreses, una de les 
quals ja tenia una adjudicació directa feta des del mes de maig d’aquest any, en el qual hi 
havia petites dependències les quals s’havien de netejar, com eren l’Aula Taller, els 
Ametllers o el Centre Obert.  L’empresa, tant per economia d’escala com per una qüestió de 
la subrogació dels treballadors del contracte anterior, per millor gestionar tot aquest paquets 
dels treballadors, el que ens ha demanat és la unificació dels dos contractes que tenia i atès, 
l’informe favorable dels tècnics, s’aporta avui al Ple, per aprovació. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
1. Atès l’acord adoptat pel Ple ordinari de l’Ajuntament de Palafrugell el dia 28 de juliol de 
2011, que literalment diu: 
 
Primer.- Declarar vàlida la licitació convocada per acord d’aquest Ajuntament de data 24 de 
febrer de 2011, per a la contractació, amb procediment obert, del servei de neteja de les 
instal·lacions i dependències municipals, i adjudicar els lots 1 i 2 (Piscina, Institut de 
Promoció Econòmica i Institut de Mitjans de Comunicació, Museu del Suro i Institut Municipal 
d’Esports) a favor de l’empresa Garbet Neteja i Manteniment Integral, EI, SCCL, amb NIF F-
17849290 i domicili al carrer Sant Joan Baptista, 4 baixos (17600) de Figueres, representada 
pel senyor Sergi Morales Diaz, pels següents imports: 
 
LOT 1  : 
Preu lot 1:  60.074 €/anuals amb el 18% d’IVA inclòs  
Benefici industrial: 3,5 % 
Hores anuals 3.880,75  hores                                            
 
LOT 2     
Preu lot 2 : 93.912,91 €/anuals amb el 18% d’IVA inclòs. 
Benefici industrial: 3,5 % 
Hores anuals: 6.281,80 hores 
...... 
 
Tercer.- El contracte tindrà una duració inicial de quatre anys amb dues pròrrogues (4+1+1 
= 6), iniciant-se els seu efectes administratius i econòmics el dia 1 de novembre de 2011. 
 
2. Atès l’acord adoptat per la Junta de Govern Local el dia 27 de maig de 2011, que 
literalment diu: 
 
Primer.- Adjudicar el contracte menor de serveis de neteja de dependències a l’empresa 
Garbet neteja i manteniment integral, SCCL, ubicada al carrer Sant Joan Baptista, 4 (17600) 
de Figueres, amb NIF: G-17849290. La durada d’aquest conveni és del dia 8 de juny de 
2011 al 7 de juny de 2012. 
a) Condicions: 
- El preu/hora/neteja serà de 16,07 euros, IVA inclòs i productes inclosos. Aquest preu 
també s’aplicarà a les ampliacions de serveis i hores addicionals de neteja. 
- El cost anual del present contracte serà de: 
 

CENTRE HORES 
MENSUALS 

HORES  
ANUALS 

PREUS TOTALS 
ANUALS 

Aula Taller 17 204 3.278,28 € 
Centre Obert 22 264 4.242,48 € 
Els Ametllers 27 324 5.206,68 € 
                                                         TOTAL ANUAL............12.727,44 € 
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- El material fungible, sabó de mans, bosses d’escombraries, paper higiènic i paper de mans 
els subministrarà l’Ajuntament, essent l’empresa Garbet l’encarregada de reposar-lo. La 
resta de productes de neteja aniran a càrrec de l’empresa Garbet. 
 
3. Atès l’informe emès pel secretari de la Corporació el dia 7 de novembre de 2011, 
conforme s’ajusta a dret incorporar el contracte menor dels serveis de neteja dels Ametllers, 
el Centre Obert i la UEC, ja que el seu import és inferior al 10% del contracte principal 
adjudicat a la mateixa GARBET SCCL, i en concret a la suma dels lots números 1 i 2. 
D’acord amb el que estableix la Llei 30/2007, de contractes del sector públic, es proposa fer 
una modificació per addició del contracte menor al contracte principal, per tal d’unificar el 
contracte i assolir una gestió més eficient. 
 
4. Atès que el representant legal de l’empresa GARBET SCCL ha formulat petició per 
unificar el contracte menor amb el contracte principal, dels serveis de neteja de les 
dependències municipals.  
 
La Junta de Govern Local acorda per unanimitat:  
 
Incorporar, amb efectes 1 de novembre de 2011, al contracte del servei de neteja de les 
instal·lacions i dependències municipals dels lots 1 i 2 (Piscina, Institut de Promoció 
Econòmica i Institut de Mitjans de Comunicació, Museu del Suro i Institut Municipal 
d’Esports) adjudicat a favor de l’empresa Garbet Neteja i Manteniment Integral, EI, SCCL, 
amb NIF F-17849290 i domicili al carrer Sant Joan Baptista, 4 baixos (17600) de Figueres, 
representada pel senyor Sergi Morales Diaz, pels següents imports: 
 
LOT 1  : 
Preu lot 1:  60.074 €/anuals amb el 18% d’IVA inclòs  
Benefici industrial: 3,5 % 
Hores anuals 3.880,75  hores                                            
 
LOT 2     
Preu lot 2 : 93.912,91 €/anuals amb el 18% d’IVA inclòs. 
Benefici industrial: 3,5 % 
Hores anuals: 6.281,80 hores 
 
LOT 2 bis (incorporació contracte menor):  
 
- Aula Taller (UEC) 
- Centre Obert 
- Els Ametllers 
 
Amb les següents condicions i imports: 
 
- El preu/hora/neteja serà de 16,07 euros, IVA inclòs i productes inclosos. Aquest preu 
també s’aplicarà a les ampliacions de serveis i hores addicionals de neteja. 
- El cost anual del present contracte serà de: 
 

CENTRE HORES 
MENSUALS 

HORES  
ANUALS 

PREUS TOTALS 
ANUALS 

Aula Taller 17 204 3.278,28 € 
Centre Obert 22 264 4.242,48 € 
Els Ametllers 27 324 5.206,68 € 
                                                         TOTAL ANUAL............12.727,44 € 
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- El material fungible, sabó de mans, bosses d’escombraries, paper higiènic i paper de mans 
els subministrarà l’Ajuntament, essent l’empresa Garbet l’encarregada de reposar-lo. La 
resta de productes de neteja aniran a càrrec de l’empresa Garbet. 
 
 
13.- COMISSIÓ D’INVESTIGACIÓ DE L’ÀREA DE LA POLICIA LOCAL.- Aprovació 
conclusions.- 
 
Intervé el senyor Fernández manifestant que com es va parlar a la Junta de Portaveus, 
intentaré fer una mica l’esquema del debat.  Varem acordar a la Junta de Portaveus que 
faríem una intervenció per grups de menor a major, cal dir que en el cas del govern, PSC-
Convergència la intervenció la farà només el Primer Tinent d’Alcalde, per tant eliminem una 
intervenció, varem quedar també que en la mesura del possible intentaríem que una vegada 
acabada la intervenció posaríem a votació les conclusions i que jo només donaria el torn de 
rèplica en el cas que hi hagués algun tipus d’al·lusió molt directa a qualsevol altre grup, això 
és com varem quedar, si no recordo malament, a la Junta de Portaveus.  És veritat que a la 
Junta de Portaveus varem parlar de posar a votació les conclusions, una per una, i l’informe 
que ha fet el secretari ens diu que s’ha de posar a votació el dictamen, i que si algun grup té 
esmenes, primer ha de presentar les esmenes i posar-les a votació les esmenes. Per tant, el 
debat és el mateix, l’únic que passa és que la votació serà, primer si un grup té esmenes, 
posar les esmenes, en el seu cas, varen entrar unes per registre, que va ser Plataforma per 
Catalunya (PxC), que ha de fer la seva intervenció dient si les posa a votació, les manté o 
les fa decaure, i desprès en el cas de la votació, el que sí que pot fer qualsevol grup és 
explicació de vot i en aquesta explicació de vot pot matissar els diferents punts que hi ha a 
les explicacions. Per tant, si us sembla bé, aquest seria una miqueta el format del debat,  
intentarem moderar-ho d’aquesta manera. 
 
- senyor Guerra:  Com ja li he comentat abans, per agilitzar una mica aquest tema que ens 
ocupa prou i que al que ja hem dedicat massa hores, des de Plataforma ratifiquem l’esmena 
que varem presentar amb les mesures que varem ratificar i que va passar a registre el 
senyor secretari, com és la suspensió de feina i sou dels denunciats, sotmetre a una 
vigilància el que és el tema del compliment de la seva feina i fer un seguiment de les baixes, 
tant per estar al corrent de l’estat de salut, com per si hi hagués algun frau.  Com ja li havia 
dit abans, per evitar que això s’allargui més en el temps, no les sotmetré a votació, però sí 
que vull que consti amb acta que nosaltres hem presentat això. 
 
- senyor Fernandez:  Jo penso que tot i que sigui una miqueta trencar, jo he comés un error 
a l’hora de començar a donar paraules, potser hauríem hagut de llegir les conclusions, 
proposaria que en tot cas, la pròpia regidora de Règim Interior si les vol llegir o el propi 
secretari, m’és igual, però llegir-les perquè tots sapiguem exactament de què estem parlant, 
ha sigut un lapsus meu que ho hagués hagut de fer abans de donar la paraula al senyor 
Guerra, però no crec que això variï el debat. 
 
- senyora Zaragoza:  Gràcies senyor Alcalde.  En tot cas llegiré la proposta pel Ple de la 
corporació que és:  
 
Primer.- Aprovar les conclusions de la Comissió d’Investigació de l’Àrea de la Policia Local, 
que a continuació es descriuen: 
 
1. Anàlisi de la gestió administrativa i de comandament de l’ esmentada àrea: 
 
a) A partir de les diferents declaracions dels compareixents han aparegut indicis de 
possibles irregularitats, que no han pogut ser comprovades per la Comissió d’Investigació, 
per manca de prova objectiva, entenent que ha de ser l’ autoritat judicial la que conclogui 
sobre les mateixes. 
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b) Pel que fa a la gestió administrativa i de comandament s’ han detectat les següents 
disfuncions : 
 Excés de delegació  del cap de la policia 
 Excessiu paternalisme i/o amiguisme per part del cap respecte a part de la plantilla 
 Manca de comunicació entre els comandaments i els agents 
 Comunicació poc fluïda entre els comandaments de la policia local cap a l’anterior 

equip de govern 
 
2. Anàlisi de l’activitat produïda en relació a l’auditoria o pla de qualitat de la Policia Local 
entregada l’últim trimestre de l’any 2009 per la Generalitat de Catalunya (Departament 
d’Interior) 
 
a) El pla de qualitat i millora assenyala un caporal descrit com un element d’alt risc per l’ 
organització. Les mesures que es van prendre en relació a aquest comandament no van ser 
les idònees ni van donar els resultats esperats vist en perspectiva des de l’actualitat. 
 
b) Pel que fa al punt del pla de qualitat que esmenta que quatre persones de la plantilla 
perceben algun grau de  discriminació i cinc perceben algun grau d’assetjament, l’equip de 
govern valorà insuficientment aquest aspecte i no va estudiar-ho més a fons perquè el pla 
recull que “la valoració entra dins del que es considera habitual, però per la seva importància 
cal mantenir-hi vigilància”. 
  
c) El pla de qualitat i millora va ser presentat el dia 8 de febrer del 2010 pels redactors a 
comandaments,  plantilla de la policia local i als diferents grups municipals, però tot i haver 
estat demanat per una part de la oposició i per alguns dels delegats sindicals de l’àrea de la 
policia, no va poder ser  consultat fins el maig del 2011 i hi faltava el bloc IV . (Clima laboral) 
  
3. Anàlisi del clima laboral intern de l’ esmentada àrea. 
 
a) L’informe pericial del  psicòleg Sr. Piñuel conclou que hi ha hagut assetjament laboral 
imputable a tres comandaments, concloent aquesta comissió que en tot cas ha de ser 
instruït via administrativa i via judicial. 
 
b) Les disfuncions esmentades en el punt I-1, més el canvi d’horari (de dotze a vuit hores), la 
negociació del còmput anual d’hores a l’àrea, el pressumpte assetjament … entre d’altres, 
va comportar una acumulació alhora de conflictes interns, que va repercutir negativament en 
el clima laboral de l’àrea, havent-se agreujat considerablement en els últims mesos.  
 
Segon.- Notificar el present acord al Jutjat de Primera Instància i Instrucció número 1 de La 
Bisbal, diligències prèvies 626/2011, al Cap accidental de la Policia Local, a la Junta de 
Personal, al Comitè d’Empresa, al Comitè de Seguretat i Salut, a la secció sindical de 
funcionaris de la Policia (SFP), a la secció sindical SPPME-CAT i a la secció sindical CSI-F. 
 
- senyora Galiana:  Nosaltres considerem, en primer lloc, que en aquesta Comissió 
d’investigació en la qual hem participat, no hem tingut o no hem pogut disposar de tota la 
informació necessària per poder prendre una avaluació més aprofundida sobre tota aquesta 
qüestió, però sí que és cert que les conclusions que aquí portem a votació són conclusions 
que han quedat bastant degudament acreditades, com que s’han de votar en bloc, avancem 
que el nostre vot serà afirmatiu perquè considerem que són unes conclusions que tampoc 
arriben a més implicacions i que evidentment és indiscutible que ha estat així.  Potser l’únic 
punt que considerem que si s’hagués pogut fer una votació particular no haguéssim votat a 
favor i segurament ens haguéssim abstingut és amb el tema relacionat amb el cap de la 
Policia Local, si realment ha delegat excessivament o si ha existit amiguismes amb les 
relacions entre els diferents comandaments o falta de relació, perquè tampoc hem tingut la 
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oportunitat de poder parlar amb més agents de la plantilla, per una qüestió evident de temps 
i que tampoc és la nostra funció, perquè en tot cas, és una qüestió que s’haurà de discutir la 
via judicial, nosaltres no som jutges, senzillament hem participat en aquesta comissió i 
entenem que les decisions que es prenguin les ha de prendre l’equip de govern i per tant no 
estem tampoc amb posició d’exigir ni de fer res, senzillament hem de votar aquestes 
conclusions.  Tot aquest tema el que ens ha de dur és a una situació d’alerta que 
possiblement no només hem d’acabar amb un tema administratiu o una mica a l’espera, em 
refereixo en quan als expedients disciplinaris que s’han obert, una mica a l’espera de la 
qüestió judicial, però el que està clar és que estem amb una situació d’alerta i que potser sí 
que s’haurien de buscar mecanismes, d’alguna manera, perquè la policia local no estigui 
amb una àrea tant apartada del que és la integració de l’Ajuntament, i si que aquesta 
interrelació ha de ser necessària perquè el resultat es el que tenim a sobre la taula.  Està 
clar que hi han hagut irregularitats i que han passat coses estranyes i en aquest sentit 
esperem que en aquest tema es prenguin les mesures oportunes, que no només han de ser 
disciplinàries, sinó que també han de ser mesures constructives, que no acaben amb el fet 
de canviar el cap, perquè aquí hi ha més coses i per tant, el que sí que instem al govern i en 
aquest aspecte si ens estiren la mà, col·laborarem, és intentar buscar els mecanismes 
perquè aquestes situacions, si acaben passant puguin ser detectades amb més primícia i es 
pugui actuar amb més prioritat i que finalment les coses no degenerin de la manera que, per 
desgràcia, en aquest cas han degenerat. 
 
- senyora Recio:  Senyors, senyores avui estem aquí per donar a conèixer als vilatans i 
vilatanes des del ple de l’Ajuntament les conclusions més o menys consensuades de la 
comissió d’investigació de la Policia Local.  Aquesta era fins avui al matí l’inici de la 
presentació del grup de l’Entesa, junts per Palafrugell, d’aquest punt de l’ordre del dia.  Ahir 
al vespre varem tenir la desagradable sorpresa de rebre trucades de periodistes que ens 
demanàvem la nostra opinió sobre les conclusions d’aquesta comissió, perquè ells ja eren 
coneixedors de les mateixes, avui les hem pogut llegir al diaris.  L’Entesa, com ha fet des del 
principi, va declinar de fer declaracions fins que les conclusions es fessin públiques al Ple.  
Aquesta decisió va ser presa per evitar comentaris i filtracions, així com per respecte als 
ciutadans i ciutadanes de Palafrugell, als treballadors i treballadores de l’Ajuntament i al 
propi cos de la Policia, hem comprovat que aquest no ha estat el criteri de tots, entenent 
com ha fet lamentable com a ciutadans i ciutadanes de Palafrugell hagin de tenir 
coneixement dels esdeveniments del municipi per la premsa i no com seria desitjable a 
través del Ple.  L’Entesa continua mantenint el criteri que va manifestar al Ple de creació 
d’aquesta comissió, no s’haurien d’haver obert vies diferents sinó deixar actuar a la via 
judicial.  Aquesta diversitat de vies obertes, comissió d’igualtat, inici d’expedients 
administratius, comissió d’investigació, ha creat confusió al carrer i dins de la mateixa Casa 
Consistorial, als seus treballadors i treballadores, així com dins del propi cos de la policia, 
publicacions als diaris amb filtració de noms, articles parlant de conclusions de la comissió 
d’investigació que recomanava sancionar a tres agents, per exemple, és a dir, confusió entre 
la comissió d’igualtat i la comissió d’investigació i les funcions de  cada una d’elles. Per ara 
tot i que l’objectiu del govern era tornar a restaurar l’ordre dins de la policia local i garantir els 
drets de tutela judicial afectiva de tots els presumptes implicats, només s’ha aconseguit que 
el nom de tres persones siguin públicament coneguts per uns fets sobre els que ha de 
decidir un jutge, sense aconseguir encara haver restablir l’ordre.  Els objectius de la 
comissió d’investigació eren dos, segons ens explicava l’equip de govern, el dia de la seva 
aprovació al ple, analitzar la situació  que tenim dins de la policia i un consens sobre un pla 
de treball amb solucions, en aquestes conclusions ja presentades no veiem que s’hagi 
arribat a cap conclusió sobre un pla de treball, i més quan aquesta és una responsabilitat del 
govern, entendre, el que ha intentat és involucrar a la resta de grups municipals, per tal de 
no fer la seva feina que és prendre decisions.  La mateixa comissió, al nostre entendre, està 
mancada d’una certa rigorositat,  les notificacions que es varen fer del requeriments per 
comparèixer, moltes es varen fer fora de termini, és a dir, sense l’antelació dels cinc dies 
hàbils que s’han de complir, que alguns compareixents haguessin de declarar davant de 
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polític, d’altra banda, per treure aquestes conclusions, la conclusió més important és que 
sigui la via judicial la que actuï en un moment de crisi com el que estem vivint, quants diners 
ens ha costat als vilatans i vilatanes, no entrem a valorar el temps que hem passat aquí els 
regidors que hem participat, sinó les hores de secretari, vigilància, les dependències havien 
d’estar obertes mentre es feien les reunions, desplaçaments i dietes d’alguns 
compareixents, dictàmens varis, material d’oficina, informes, diners, temps i esforços que els 
vilatans i vilatanes de Palafrugell haurien d’haver vist invertits d’altres maneres. Per tots 
aquests motius l’Entesa ha entès que no calia presentar cap esmena a aquestes 
conclusions, sinó explicar el perquè del posicionament i això serà el que farem desprès de la 
votació, moltes gràcies. 
 
- senyor Vilà:  Amb alguns aspectes coincidim amb els companys de l’Entesa.  Desprès de 
signar un document de confidencialitat no queda correcte, encara que hagués passat ja per 
comissió informativa, que els diaris donen tota la informació abans de l’aprovació del Ple.  
Com a membre de l’anterior equip de govern, no varem amagar el cap per anar passant i 
treure aquest tema, sinó que nosaltres varem estar fent passos per intentar solucionar 
alguns problemes que varen anar sorgint, però fins que no és va presentar la denúncia per 
assetjament no hi havia la possibilitat legal de fer res, i si hagués esclatat, com va passar, 
els últims dies de nosaltres ser-hi, nosaltres hauríem agafat aquesta situació amb la màxima 
cura i atenció.  Esquerra, amb la voluntat què la comissió tingués tota la informació, va 
demanar que el primer en declarant fos l’anterior Alcalde, el senyor Sabrià, per donar a 
conèixer tot el seu punt de vista i tota la situació viscuda durant els últims temps.  Esquerra, 
entenia, entén, que calia avançar en aquestes conclusions pel bé del municipi i per això 
aprovarà totes les conclusions, tot i que en alguna no hi està totalment d’acord al cent per 
cent, però la voluntat d’arribar a un acord les va consensuar, les accepta i esperem que el 
procés judicial, avanci i aclareixi aquests fets, i si cal participar-hi en aquest procés judicial, 
ho farem i serem transparents.  No sabem com ha acabat la investigació que va demanar el 
senyor Alcalde sobre el trencament de secret de la comissió i que les filtracions no han 
ajudat en el desenvolupament d’ella mateixa.  No estem d’acord en la despesa generada en 
assessors i en contractar a una empresa per escollir un nou cap de policia.  Esquerra d’un 
bon principi va estar disposada en col·laborar en tot el que calia i es va haver d’assabentar, 
igual que aquest Ple, de l’identitat del nou cap per la premsa.  La meva participació en la 
comissió, en representació d’Esquerra, m’hagués agradat que no hagués existit, no haver-la 
fet, però havent passat, i tot i les sessions maratonianes, desitjo que aquestes conclusions 
ajudin per solucionar aquesta problemàtica i que la nostra policia local torni a tenir el prestigi 
que no hauria d’haver perdut mai.  I per acabar no estem d’acord en cap de les esmenes 
que havia fet el senyor Guerra i encara que ha dit que no les presentarà, no n’haguéssim 
votat cap a favor, perquè com diu a les conclusions que portem a votació no tenim proves 
objectives per fer les peticions tant extremes que el seu grup planteja.   
 
- senyor Gómez:  Optimitzarem la policia local, fent els canvis que siguin necessaris per 
aconseguir tot el seu potencial professional i humà.  Apostarem per la policia de proximitat i 
informativa i farem controls per garantir més seguretat ciutadana.  Aquestes paraules estan 
reflectides dins del pla de govern 2011-2015 i per tant, formen part dels objectius que es 
varen tenir en compte per arribar al pacte entre PSC i CIU, totes dues formacions polítiques 
teníem molt clar des de fa ja temps que l’àrea de la policia local de Palafrugell necessitava 
una intervenció clara.  El PSC durant l’anterior mandat, ja havia mostrat la seva preocupació 
i així deixà constància en diferents actes de plens municipals en els que va demanar 
reiteradament el pla de qualitat i millora.  La nova candidatura de CiU tanmateix, també 
havia demanat tenir-hi accés, per poder preparar amb més coneixement el programa 
electoral.  Quan el nou govern comença, es trobà amb una denúncia a l’àrea de recursos 
humans, interposada per un agent de la policia local i basada en un presumpte assetjament 
per part d’un caporal.  L’esmentada denúncia havia estat entrada amb data 10 de maig de 
2011, activant-se, tal i com està establert, el protocol d’igualtat d’aquesta corporació i en 
conseqüència la comissió d’igualtat.  Desprès de diverses intervencions a la comissió 
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d’igualtat, aquesta presenta al govern un informe en què reflecteix que a més del presumpte 
assetjament denunciat, poder haver-hi altres irregularitats, com també un presumpte 
assetjament per part de dos altres comandaments i valora la necessitat que sigui un 
personal expert en la matèria que analitzi i dictamini sobre aquesta situació.  Davant la 
proposta, l’equip de govern, assessorat pel secretari de la corporació, contracte amb 
caràcter d’urgència, per donar compliment als terminis administratius, propis de la comissió, 
uns dels millors especialistes en la matèria, el professor Iñaki Piñuel i Zabala.  El professor 
Piñuel és psicòleg, especialista en treball, investigador i professor titular d’economia i 
direcció d’empreses a la Facultat de Ciències Empresarials de la Universitat d’Alcalà 
d’Henares.  Porta anys dedicant-se a la divulgació de tots els aspectes relacionats amb les 
diferents formes de maltractament i d’assetjament psicològic, fou unes de les primeres 
persones en parlar en el nostre país del Mobbing o de l’assetjament laboral.  Escriptor de 
diversos llibres sobre aquesta temàtiques i referent doctrinal en la jurisprudència, val a dir 
que el propi secretari de la corporació, per obligació legal, ja havia remés tot l’actuat davant 
la comissió d’igualtat a la fiscalia, postura que ha estat avalada posteriorment pel senyor 
Piñuel, per entendre que podia haver indicis de delicte o falta.  A banda de la tasca 
realitzada per la comissió d’igualtat i de l’informe extern, que ha realitzat el pèrit expert, 
l’equip de govern va aprovar per junta de govern local, de 7 de juliol i pel Ple ordinari, el 28 
de juliol, crear una comissió d’investigació de la policia local, formada per un membre de 
cada grup municipal.  Aquesta comissió havia de valorar tres aspectes, el primer, el que hem 
comentat, la gestió administrativa i de comandament de l’esmentada àrea.  El segon, 
l’activitat produïda en relació a l’auditoria i pla de qualitat de la policia local entregada a 
l’últim trimestre del 2009, per la Generalitat de Catalunya i el tercer, el clima laboral intern 
d’aquesta àrea.  Desprès de dinou compareixences, entre personal de la plantilla, polítics i 
experts, com el senyor Piñuel o redactors del pla de qualitat i millora, la comissió ha arribat a 
les conclusions que avui  s’eleven al ple, conclusions  que han tingut un ampli consens, per 
part de tots els membres que l’han integrada, entenent que aquest consens havia de ser 
primordial per fer una pas endavant per intentar millorar l’àrea.  Paral·lelament l’equip de 
govern ha anat fent passos endavant, buscant sempre, com a finalitat, la reestructuració de 
l’àrea.  Per això amb data 31 d’agost, va acceptar la renuncia del cap de la policia, 
designant-ne un d’accidental de forma provisional.  També va iniciar un procés de selecció 
amb la contractació d’una empresa externa que va valorar entre diversos candidats a fi de 
poder nomenar un nou cap de policia.  Aquest nou cap, tindrà la tasca primordial d’aplicar 
les mesures del pla de qualitat i millora i s’incorporarà el proper mes de gener, en comissió 
de serveis, per un any o dos màxim, ja que la voluntat de l’equip de govern és treure la plaça 
a concurs oposició lliure. També sota l’assessorament legal del secretari, el del advocat de 
la corporació, més el d’un advocat extern especialista en dret administratiu s’han iniciat 
diversos expedients disciplinaris a un caporal, expedients que tramita un instructor extern, 
nomenat per la Generalitat i que estan seguint el seu curs legal, no s’ha iniciat cap altre 
expedient disciplinari a cap altre comandament, donat que fiscalia ha remès les actuacions 
al jutjat degà de la Bisbal, que ja ho ha repartit al Jutjat Instructor i que ha incoat diligències. 
Una altra mesura que ha pres l’equip de govern i que respon a la Resolució d’Alcaldia 
2391/2011, ha estat la d’intentar esbrinar qui ha filtrat les informacions que han aparegut a la 
premsa en relació a l’esmentada àrea, donat que l’únic que han aconseguit aquestes 
filtracions és empitjorar el clima laboral.  La darrera mesura que afecta l’àrea ha estat la de 
avaluar les situacions psicològiques per la tinença i ús d’armes de foc dels membres de la 
policia local, avaluació feta per professionals experts. Per concloure, cal manifestar que, en 
cap cas, aquest govern ha tingut la intenció de jutjar ningú, sinó ben al contrari, de cercar 
realment què està succeint, per intentar de trobar solucions, millores i prendre les mesures 
adequades, com tampoc s’ha tingut la intenció, per part del govern, d’utilitzar les persones i 
famílies que formen part d’aquest col·lectiu, per aprofitament polític, per això a part de les 
conclusions i de les decisions que ja s’han pres, hem fet les següents propostes: donar al 
regidor delegat les eines necessàries per exercir tolerància zero en termes d’assetjament, 
abús de poder o insubordinació: realitzar un control horari normalitzat; garantir un pla de 
formació d’acord amb el grau de professionalitat que existeix al cos; adequar les 
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instal·lacions a les noves tecnologies, necessitats bàsiques de la comissaria i material 
policial: assegurar el clima laboral i garantir les relacions professionals que han d’existir a 
dins de tot el col·lectiu; fer un control exhaustiu de les baixes per incapacitat laboral 
transitòria, especialment les reincidents i de llarga durada. Per acabar caldria afegir que 
l’equip de govern no ha mirat cap a l’altre costat, ha actuat amb contundència, però també 
amb prudència, i garanties legals plenes per no crear indefensió a cap membre de la plantilla 
de l’àrea de la policia, entenem que ha de primar per damunt de tot la presumpció 
d’innocència. 
 
- senyor Fernandez:  Fetes les intervencions crec que el que toca ara és posar-ho a votació, 
les conclusions, si no ho he entès malament la Plataforma per Catalunya, les seva no les 
posa a votació, decauen.  L’Entesa he entès que tampoc votava cap esmena, que en tot cas 
faria explicació de vot a continuació i el que cal ara és posar a votació les conclusions de la 
comissió d’investigació de la policia local.   
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
1. Atès l’acord adoptat pel Ple de l’Ajuntament de Palafrugell el dia 28 de juliol de 2011, que 
literalment diu: 
 
Primer.- Proposar al Ple de l’Ajuntament la creació la Comissió d’Investigació sobre la gestió 
de l’Àrea de la Policia Local durant els darrers anys,  l’objecte i àmbit d’actuació de la qual 
ha d’abastar els següents punts: 
 
- Anàlisi de la gestió administrativa i de comandament de l’esmentada àrea. 
- Anàlisi de l’activitat produïda en relació a l’auditoria o pla de millora de qualitat de la Policia 
Local entregada l’últim trimestre de l’any 2009 per la Generalitat de Catalunya (Departament 
d’Interior). 
- Anàlisi del clima laboral intern de l’esmentada àrea. 
 
Segon.- La Comissió d’Investigació haurà de constituir-se el divendres dia 29 de juliol de 
2011, a les 18.30 hores a la Sala de sessions del Ple, per elaborar el pla de treball i establir 
el llistat de persones que hauran de comparèixer a declarar i aclarir els fets. Cada grup 
municipal, podrà proposar en una primera ronda, cinc compareixents, i en una segona ronda 
tres compareixents més, addicionals. 
 
Tercer.-  En la primera reunió de constitució de la Comissió d’investigació, els portaveus de 
cada grup municipal hauran de designar el representant titular i el suplent a la Comissió 
d’Investigació, podent actuar de forma alternativa, a les reunions.  
 
Quart.- Podrà participar en la Comissió d’Investigació amb veu i sense vot, com expert 
tècnic independent l’equip de l’INSTITUTO DE INNOVACIÓN EDUCATIVA Y 
DESARROLLO DIRECTIVO, així com BSG/Associats, experts en gestió de qualitat. 
 
Cinquè.- La durada inicial d’aquesta Comissió d’Investigació serà, de 3 mesos a comptar de 
l’endemà de la seva constitució (30 de juliol de 2011), sense perjudici que abans de finalitzar 
el termini, es pugui acordar per aquesta, la seva pròrroga.  
 
Sisè.- Un funcionari intern o extern a la Corporació, aixecarà acta de totes les sessions i 
compareixences que es realitzin, en exercici de les funcions de fe pública. Realitzarà les 
actes el TAG de secretaria, Pere Sala Cornell, excepte el període de vacances, del 16 
d’agost al 31 d’agost de 2011 que les realitzarà un funcionari substitut, intern o extern. 
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Setè.- La Comissió d’Investigació s’extingirà automàticament un cop hagi dictaminat sobre 
l’assumpte que constitueix el seu objecte.  
 
Vuitè.- En tot el no previst en aquest acord, i pel que fa al seu funcionament s’aplicarà 
supletòriament: ROM, ROF, RCD, i Reglament del Parlament de Catalunya.  
 
Novè.- El President de la Comissió d’Investigació és l’Alcalde-President de la Corporació. El 
Vice-President, serà el regidor de la Policia Local de l’Ajuntament. 
 
Desè.- Notificar el present acord als portaveus dels diferents grups municipals, a 
l’Interventor, al Secretari i al Cap de l’Àrea de la Policia Local. 
 
2. Atès el contingut de les actes de la Comissió d’Investigació dels dia 29 de juliol, 3, 4, 10, 
11 d’agost, 1, 8, 15, 22, 27 de setembre, 6 i 20 d’octubre de 2011. 
 
3. Atès el dictamen emès per la Comissió Informativa de Règim Interior, Hisenda i 
Pressupost, del dia 22 de novembre de 2011. 
 
4. Atès el contingut de l’acta de Junta de Portaveus del dia 23 de novembre de 2011. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, 
Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora 
Farrarons (ERC), la senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP), total divuit vots a favor; i les 
abstencions de les senyores Rivas (d’acord amb el que disposa l’article 28.2 de la Llei 
30/1992, modificada per la Llei 4/1999) i Recio, del senyor Genover (Entesa), i del senyor 
Guerra (PxC), total tres abstencions: 
 
Primer.- Aprovar les conclusions de la Comissió d’Investigació de l’Àrea de la Policia Local, 
que a continuació es descriuen: 
 
1. Anàlisi de la gestió administrativa i de comandament de l’ esmentada àrea: 
 
a) A partir de les diferents declaracions dels compareixents han aparegut indicis de 
possibles irregularitats, que no han pogut ser comprovades per la Comissió d’Investigació, 
per manca de prova objectiva, entenent que ha de ser l’ autoritat judicial la que conclogui 
sobre les mateixes. 
 
b) Pel que fa a la gestió administrativa i de comandament s’ han detectat les següents 
disfuncions : 
 Excés de delegació  del cap de la policia 
 Excessiu paternalisme i/o amiguisme per part del cap respecte a part de la plantilla 
 Manca de comunicació entre els comandaments i els agents 
 Comunicació poc fluïda entre els comandaments de la policia local cap a l’anterior 

equip de govern 
 
2. Anàlisi de l’activitat produïda en relació a l’auditoria o pla de qualitat de la Policia Local 
entregada l’últim trimestre de l’any 2009 per la Generalitat de Catalunya (Departament 
d’Interior) 
 
a) El pla de qualitat i millora assenyala un caporal descrit com un element d’alt risc per l’ 
organització. Les mesures que es van prendre en relació a aquest comandament no van ser 
les idònees ni van donar els resultats esperats vist en perspectiva des de l’actualitat. 
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b) Pel que fa al punt del pla de qualitat que esmenta que quatre persones de la plantilla 
perceben algun grau de  discriminació i cinc perceben algun grau d’assetjament, l’equip de 
govern valorà insuficientment aquest aspecte i no va estudiar-ho més a fons perquè el pla 
recull que “la valoració entra dins del que es considera habitual, però per la seva importància 
cal mantenir-hi vigilància”. 
  
c) El pla de qualitat i millora va ser presentat el dia 8 de febrer del 2010 pels redactors a 
comandaments,  plantilla de la policia local i als diferents grups municipals, però tot i haver 
estat demanat per una part de la oposició i per alguns dels delegats sindicals de l’àrea de la 
policia, no va poder ser  consultat fins el maig del 2011 i hi faltava el bloc IV . (Clima laboral) 
  
3. Anàlisi del clima laboral intern de l’ esmentada àrea. 
 
a) L’informe pericial del  psicòleg Sr. Piñuel conclou que hi ha hagut assetjament laboral 
imputable a tres comandaments, concloent aquesta comissió que en tot cas ha de ser 
instruït via administrativa i via judicial. 
 
b) Les disfuncions esmentades en el punt I-1, més el canvi d’horari (de dotze a vuit hores), la 
negociació del còmput anual d’hores a l’àrea, el pressumpte assetjament … entre d’altres, 
va comportar una acumulació alhora de conflictes interns, que va repercutir negativament en 
el clima laboral de l’àrea, havent-se agreujat considerablement en els últims mesos.  
 
Segon.- Notificar el present acord al Jutjat de Primera Instància i Instrucció número 1 de La 
Bisbal, diligències prèvies 626/2011, al Cap accidental de la Policia Local, a la Junta de 
Personal, al Comitè d’Empresa, al Comitè de Seguretat i Salut, a la secció sindical de 
funcionaris de la Policia (SFP), a la secció sindical SPPME-CAT i a la secció sindical CSI-F. 
 
 
En el torn d’explicació de vot intervé el senyor Guerra manifestant que només vol respondre 
al senyor Vilà, en el sentit que ja sé que qualsevol cosa que digui jo, ell hi estarà en contra, 
però no son mesures extremes, sinó que són mesures dissuasòries i preventives. 
 
- senyora Galiana:  Nosaltres hem votat a favor d’aquestes conclusions, perquè han estat 
consensuades, entenem que hem arribat a unes conclusions molt cauteloses i aquí no 
estem jutjant a ningú, perquè considerem, almenys aquesta és la nostra explicació de vot, 
que ens sembla que és unànime amb els partits que hem votat a favor, entenem que això 
està en el jutjat, si hi ha algun tipus de responsabilitat penal ja es prendran les mesures que 
s’hagin de prendre, no depèn de nosaltres, nosaltres no hem de jutjar a ningú, som uns 
simples polítics i les mesures que s’hagin de prendre a nivell administratiu, toca prendre-les 
a l’equip de govern que són els que tenen més coneixements que els equips de la oposició, 
nosaltres tenim un coneixement parcial, únicament hem tingut accés a les declaracions i a la 
informació que s’ha donat a la comissió d’investigació i volem deixar constància que no 
tenim tota la documentació perquè no hem pogut sentir moltes de les persones que han 
declarat a la comissió d’igualtat i per moltes altres proves que ens consten que hi ha, però 
que no tenim accés.  Però del que ha passat a la comissió d’investigació, les conclusions 
que finalment s’ha arribat i que han estat consensuades, no imputen a ningú, no 
responsabilitzen a ningú i senzillament són unes conclusions, entenem, bastant diluïdes i 
que poden ser bastant acceptades i per tant en aquest sentit i per no obstaculitzar cap tasca, 
nosaltres donem el recolzament, perquè només el donem en el sentit que l’àrea de la policia 
local millori i es prenguin les mesures que s’hagin de prendre i en aquest aspecte per part 
del Partir Popular que l’única cosa que volem és el benefici del poble, doncs donem la mà 
estesa i el recolzament. 
 
- senyora Recio:  Per fer-ho breu com ens demanava només un parell d’aclariments i torno a 
reiterar, l’Entesa, des del primer moment i tal com s’ha posat de manifest aquí, el seu criteri 
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era que tot aquest conjunt havia d’anar a la via judicial i aquí ser-ne els jutges els que 
decideixin.  Aclariment sobre el punt dos, anàlisi de l’activitat produïda en relació a 
l’auditoria, o millor dit, pla de qualitat, que és el seu nom correcte, entregada l’últim trimestre 
de l’any 2009. Com s’ha pogut comprovar aquest pla de qualitat i millora va ser entregat pels 
seus redactors al febrer del 2010, en aquell moment quan es va constituir la comissió, cap 
de nosaltres ho va veure, però vull que quedi constància d’això, realment la auditoria 
s’entrega al febrer del 2010, pels redactors.  En segon lloc, respecte al punt que esmenta a 
quatre persones de la plantilla que perceben algun grau de discriminació i cinc que perceben 
algun grau d’assetjament, el pla de qualitat i millora literal diu, que el resultat global del clima 
laboral és bo, una mica per sobre del que sol ser habitual, no sembla existir cap problema 
que dificulti en gran mesura el clima laboral de la organització, estem davant d’un col·lectiu 
que en comparació amb altres organitzacions té una motivació i satisfacció acceptables, si 
be, es veritat, que senyala que amb els resultats que poden considerar habituals, cal vigilar 
en cinc persones que perceben algun grau d’assetjament o discriminació d’algun tipus.  Pel 
que fa a aquestes conclusions dir que es tracta d’una enquesta anònima, i per aquest motiu 
no va poder conèixer quines eren aquestes persones, ni si algunes d’aquestes persones 
estaven en les dues situacions a la vegada.  Perquè no s’entrega el bloc IV?, la veritat ho 
desconeixem, l’únic que sabem és que aquest pla de qualitat al final s’acaba registrant i que 
en tot cas, els responsables de la custodia dels documents son els funcionaris de 
l’Ajuntament, què va passar perquè no es va entregar?, no ho sé, ho desconeixem a hores 
d’ara.   
 
- senyor Vilà:  Nosaltres ja hem manifestat anteriorment la nostra intenció de vot, més que 
tot per arribar a un acord consensuat, i ara toca al govern, un cop aprovada, treballar pel 
municipi i amb això entra millorar la imatge i el funcionament de la Policia Local, gràcies. 
 
- senyor Fernandez:  Bé, jo només agafaré dos minutets.  En primer lloc, per agrair, la feina 
que ha fet la comissió, que han sigut moltes i moltes hores de compareixences i algunes 
llargues.  Una comissió que, tot i algunes manifestacions que han sortit aquí no les 
comparteixo, el govern no ha intentat en cap moment buscar, en tot aquest procés culpables 
de polítics anteriors, en tot cas, les conclusions que avui es posen a votació són conclusions 
tampoc contradiuen l’explicació de vot que ha fet algun grup. Que vinguem a dir que el bloc 
IV no es va entregar perquè són els funcionaris, home, això tampoc ajuda, en definitiva 
entenem que el que cal és mirar al futur, el govern, segurament que alguna decisió que hem 
pres i ens pertoca, potser en algunes, no hem estat prou encertats, però el que sí puc dir és 
que com Alcalde he intentat sempre no precipitar-me amb un tema complicat, i que a mi, 
segurament ningú s’hauria volgut trobar, però ara què volem fer?, volem mirar al futur, un 
futur que és la suma de tots, hauríem de ser capaços com tot l’Ajuntament d’intentar 
aprofundir en aquest pla de millora, intentar que la Policia torni a tenir la imatge que ha tingut 
i això és feina de tots, és feina dels regidors que governem, de l’oposició, i sobretot de la 
plantilla i aquí tenim molta feina tots plegats, i per tant, pel govern en aquest punt que 
passem avui, tanquem una etapa de procés administratiu, crec que encara que es tingui tot 
això a la via judicial, això no evita que el govern hagi de prendre decisions, no ens podem 
excusar en el fet de dir que com que està per la via penal i ja veure’m com acaba i el govern 
ha d’actuar, inclús amb el risc d’equivocar-se, que per això estem governant, però nosaltres 
tenim d’actuar i de governar, i ho seguirem fent, ho seguirem fent posant per sobre de tot els 
interessos de Palafrugell i ara torno a repetir amb el risc d’equivocar-nos.  I per tant, acabo 
ja agraint a la gent que ha participat en aquesta comissió i les aportacions que han fet tots, i 
penso que finalment les conclusions que avui s’han aprovat majoritàriament responen 
bastant a aquest treball fet. 
 
 
14.- MOCIÓ INSTITUCIONAL DE PETICIÓ AL DEPARTAMENT D’ENSENYAMENT DE LA 
GENERALITAT DE CATALUNYA DE LA CREACIÓ D’UN NOU CENTRE D’ESO A 
PALAFRUGELL.- Aprovació.- 
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Copiada textualment la moció, diu així: 
 
“Exposició de motius: 
 
A Palafrugell, el curs 2011-2012 hi ha 14 centres educatius, 4 escoles bressol (2 de titularitat 
pública i 2 privada), 6 centres d’educació infantil i primària (4 públiques i 2 privats) i 4 centres 
de secundària (2 públics i 2 concertats). Els dos centres públics d’educació secundària –
instituts- ofereixen també, estudis de batxillerat, i un, cicles formatius. 
 
El nombre d’alumnes escolaritzats als centres educatius de secundària, de Palafrugell, a 
data de 8 de setembre de 2011, per a primer d’ESO, era de 285 alumnes, 195 dels quals 
escolaritzats en instituts (7 línies) i 90, en centres concertats (3 línies). 
 
Cal tenir en compte que l’educació secundària de Palafrugell, a part de l’alumnat que prové 
de les escoles de Palafrugell, també s’hi escolaritza alumnat de Pals, Begur, Regencós, 
Mont-ras i Torrent. 
 
D’acord a les dades dels padrons i el nombre d’alumnes escolaritzats en els centres 
escolars d’educació infantil i primària de Palafrugell, es preveu que per al curs 2015-2016, hi 
hagi un increment d’alumnat procedent de primària – 351 alumnes- que caldrà escolaritzar 
en centres de secundària, centres en els quals no hi haurà prou espais disponibles. 
L’increment del nombre d’alumnes es mantindrà, com a mínim, fins el curs 2020-2021. 
 
El Consell Escolar Municipal de Palafrugell, reunit el dia 17 d’octubre de 2011 va acordar per 
unanimitat, de demanar al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, la 
construcció a Palafrugell, d’un nou centre d’ESO, d’acord a les necessitats previstes. Alhora 
va acordar de demanar al plenari de l’Ajuntament de Palafrugell, que donés suport en 
aquesta petició. 
 
Per tot, el que s’exposa anteriorment, 
 
Es proposa: 
 
Primer.- Donar suport al Consell Escolar Municipal de Palafrugell en la seva petició de 
demanar al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, la construcció a 
Palafrugell, d’un nou centre d’ESO, d’acord a les necessitats previstes. 
 
Segon.- Sol·licitar al Departament d’Ensenyament la creació d’un nou centre d’ESO ubicat a 
Palafrugell, d’acord a les necessitats que es preveuen per al curs 2015-2016 i tenint en 
compte que no es tracta d’un increment puntual, sinó que es mantindrà, com a mínim, fins el 
curs 2020-2021. 
 
Tercer.- Comunicar aquest acord a la Consellera d'Ensenyament i al Director dels Serveis 
Territorials d'Ensenyament a Girona.” 
  
 
Intervé el senyor Rocas manifestant que l’Educació Secundària Obligatòria (ESO), és l’etapa 
educativa com sabeu obligatòria i gratuïta que completa l’educació bàsica.  Compren quatre 
cursos acadèmics i hi accedeixen tots els alumnes que hagin acabat la escolarització 
primària i acull, per tant, nois i noies entre els dotze i setze anys.  A Palafrugell hi ha 
actualment quatre centres on s’imparteix l’ESO, als dos Instituts, Baix Empordà i Frederic 
Martí, i en dos centres concertats, l’Escola Sant Jordi i el centre Prats de la Carrera.  L’oferta 
actual de places a primer d’ESO per aquest curs escolar 2011/2012 ha estat de 300, de les 
quals 210 correspon als centres públics, quatre línees al Frederic Martí i tres al Baix 
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Empordà i 90 places als centres concertats amb dues línees al Prats de la Carrera i una al 
Sant Jordi.  Val a dir que la ratio màxima, per aula és de trenta alumnes, podent-se 
incrementar un màxim d’un vint per cent per necessitats d’escolarització.  Enguany els 
alumnes escolaritzats que aquest curs han començat primer d’ESO als centres públics i 
concertats de Palafrugell ha estat un total de 285, dels quals 195 s’han escolaritzat als dos 
instituts i 90 als centres concertats.  D’aquestes 300 places disponibles no totes són 
ocupades per nois i noies del municipi doncs com sabeu, per aquesta etapa educativa, 
Palafrugell acull alumnat de tot un seguit de municipis adscrits, Pals, Begur, Regencós, 
Mont-ras i Torrent, així, del total de 285 alumnes que enguany han passat de sisè a primer 
d’ESO, 213 són joves del nostre municipi i la resta alumnes provinent d’aquestes poblacions 
veïnes.  Cal també fer esment que no tots els alumnes que inicien l’ESO s’escolaritzen a 
Palafrugell, doncs d’aquests n’hi ha també un petit tant per cent que s’escolaritzen en 
centres privats de fora de Palafrugell, especialment a Palamós, però també a Girona.  
Aquesta és la situació actual; el futur proper, fruit de l’augment demogràfic que ha sofert la 
nostra població en els darrers anys i d’acord amb les dades que ofereix el padró del nostre 
municipi i dels municipis adscrits, mostra un increment en el nombre de joves que hauran de 
cursar l’ESO, en el nostre municipi, que superarà amb escreix l’oferta de places actual. Així 
pel proper curs 2012-2013 la previsió d’alumnat que començarà l’ESO en el nostre municipi, 
d’acord al que hi ha actualment escolaritzat, serà de 294 alumnes, una quantitat que es 
manté en el curs 2013-2014 i que fins i tot baixarà al 2014-2015, amb una previsió de 285 
alumnes, xifra similar a la d’enguany. A partir d’aquell any, però les xifres es disparen i així 
pel curs 2015-2016, la previsió arriba a una punt impossible d’assumir en la situació actual, 
quan el increment d’alumnat procedent de primària, amb 351 alumnes comportarà la 
impossibilitat de fer front al repte d’escolaritzar a tots aquells alumnes que vulguin començar 
la ESO a la nostra població.  Un increment sostingut i a l’alça del nombre d’alumnes que es 
mantindrà, com a mínim, fins el curs 2020-2021, així el curs 2016-2017 hi hauran 329 
alumnes, al 2017-2018 la previsió és de 312, al curs 2018-2019 de 360, al curs 2019-2020 
de 360, i al curs 2020-2021, la previsió és de 394 alumnes, i això sense tenir en compte les 
variacions que puguin haver-hi i de difícil comptabilització com ara l’alumnat que arribi o 
marxi de Palafrugell, en el decurs dels anys que resten. A la vista d’aquesta problemàtica el 
Consell Escolar de Palafrugell reunit el 17 d’octubre del 2011, va acordar per unanimitat 
demanar al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya la construcció a 
Palafrugell d’un nou centre d’ESO, a l’hora que va acordar de demanar al plenari de 
l’Ajuntament que donés suport a aquesta petició.  Sol·licitud del Consell Escolar Municipal 
que traslladem a l’aprovació de plenari, assumida també per tots els grups municipals i que 
presentem amb forma de moció institucional.   
 
- senyora Rivas:  Sense cap mena de dubte i com que coneix ja el senyor Rocas, hi 
donarem suport, aquest tema de la petició d’un nou centre de secundària ja fa temps que 
s’estava treballant per part de l’anterior equip de govern, de fet només cal comprovar que el 
creixement de l’escola Carrilet i el creixement de l’escola Piverd indicaven clarament la 
creació d’un nou centre de secundària i ja s’havien cercat possibilitats, com vostè ha dit,  
tant a nivell urbanístic com a nivell arquitectònic, per facilitar al màxim al Departament 
d’Ensenyament, actualment, aquest nou centre. Només cal comprovar les visites realitzades 
al Departament d’Educació, al diferents Directors Generals, als Directors dels serveis 
territorials que han anat passat o, fins i tot, comprovar les actes de la taula mixta de 
planificació que els hi donaran suport a vostès, en aquests moments com a govern, per 
reiterar novament aquesta petició. 
 
- senyor Sabrià:  Només per confirmar que nosaltres també hi votarem a favor. Crec que es 
va suscitar un interessant debat en el Consell Escolar sobre aquest tema, crec que tots els 
que som aquí entenem perfectament la importància que té la ubicació d’aquest centre a 
Palafrugell, per mantenir el model per la nostra cohesió social i també pels números que 
detalladament ens explica el senyor Rocas.  Crec que cal que comencem a treballar aviat, i 
de fet, alguna cosa s’havia començat a fer per pensar quin és l’interés de la ubicació 
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d’aquest centre, perquè entenem que no és una decisió que la treballem bé nosaltres, potser 
la treballaran des del Departament per nosaltres i que aquest és un altre debat a obrir sobre 
la possibilitat de creació d’un CES si això ho veu be la Generalitat de Catalunya, o si manté 
aquest format de cares a futur, que podria ser prou interessant, o la ubicació del nou centre 
que en cas que això no fos factible, probablement en alguns dels espais, d’alguns dels 
centre ja existents, i per tant crec que quan volgueu també com a Esquerra, estem disposats 
començar-ne a parlar, a fer els treballs per traslladar a la Generalitat, no només la voluntat 
que el nou centre s’ubiqui a Palafrugell sinó quina és la millor opció d’ubicació per la nostra 
Vila i pel nostre model escolar. 
 
- senyor Rocas:  Simplement per contestar a la senyora Rivas i al senyor Sabrià.  Dir que 
evidentment aquesta sol·licitud, aquesta petició, arriba com a conclusió de tot un seguit de 
treballs previs que s’han anat realitzant en els diferents mandats.  Simplement dir que 
tornaré a comentar que aquest mateix divendres tenim taula mixta de planificació i pensem 
que serà un bon document, tenir un acord de plenari doncs per poder insistir al Departament 
en aquet punt. 
 
 
Tot seguit se sotmet a votació la moció  institucional de petició al Departament 
d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya de la creació d’un nou centre d’ESO 
Palafrugell, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
Vista la moció  institucional de petició al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya de la creació d’un nou centre d’ESO Palafrugell, l’exposició de motius de la qual 
diu així: 
 
A Palafrugell, el curs 2011-2012 hi ha 14 centres educatius, 4 escoles bressol (2 de titularitat 
pública i 2 privada), 6 centres d’educació infantil i primària (4 públiques i 2 privats) i 4 centres 
de secundària (2 públics i 2 concertats). Els dos centres públics d’educació secundària –
instituts- ofereixen també, estudis de batxillerat, i un, cicles formatius. 
 
El nombre d’alumnes escolaritzats als centres educatius de secundària, de Palafrugell, a 
data de 8 de setembre de 2011, per a primer d’ESO, era de 285 alumnes, 195 dels quals 
escolaritzats en instituts (7 línies) i 90, en centres concertats (3 línies). 
 
Cal tenir en compte que l’educació secundària de Palafrugell, a part de l’alumnat que prové 
de les escoles de Palafrugell, també s’hi escolaritza alumnat de Pals, Begur, Regencós, 
Mont-ras i Torrent. 
 
D’acord a les dades dels padrons i el nombre d’alumnes escolaritzats en els centres 
escolars d’educació infantil i primària de Palafrugell, es preveu que per al curs 2015-2016, hi 
hagi un increment d’alumnat procedent de primària – 351 alumnes- que caldrà escolaritzar 
en centres de secundària, centres en els quals no hi haurà prou espais disponibles. 
L’increment del nombre d’alumnes es mantindrà, com a mínim, fins el curs 2020-2021. 
 
El Consell Escolar Municipal de Palafrugell, reunit el dia 17 d’octubre de 2011 va acordar per 
unanimitat, de demanar al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, la 
construcció a Palafrugell, d’un nou centre d’ESO, d’acord a les necessitats previstes. Alhora 
va acordar de demanar al plenari de l’Ajuntament de Palafrugell, que donés suport en 
aquesta petició. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Primer.- Donar suport al Consell Escolar Municipal de Palafrugell en la seva petició de 
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demanar al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, la construcció a 
Palafrugell, d’un nou centre d’ESO, d’acord a les necessitats previstes. 
 
Segon.- Sol·licitar al Departament d’Ensenyament la creació d’un nou centre d’ESO ubicat a 
Palafrugell, d’acord a les necessitats que es preveuen per al curs 2015-2016 i tenint en 
compte que no es tracta d’un increment puntual, sinó que es mantindrà, com a mínim, fins el 
curs 2020-2021. 
 
Tercer.- Comunicar aquest acord a la Consellera d'Ensenyament i al Director dels Serveis 
Territorials d'Ensenyament a Girona. 
 
 
15.- MOCIÓ INSTITUCIONAL AL DEPARTAMENT D’ENSENYAMENT DE LA 
GENERALITAT DE CATALUNYA, DE MANTENIMENT I AMPLIACIÓ DEL CENTRE 
DELEGAT DE L’ESCOLA OFICIAL D’IDIOMES DE GIRONA A PALAFRUGELL. PETICIÓ 
DE CONTINUÏTAT I AMPLIACIÓ DELS CURSOS DE LLENGUA ANGLESA I DE NOUS 
CURSOS DE LLENGUA FRANCESA.- Aprovació.- 
 
Copiada textualment la moció, diu així: 
 
“Exposició de motius: 
 
En una societat globalitzada com la que tenim i més en el context de crisi actual, 
l’aprenentatge de les llengües és imprescindible perquè ofereix més possibilitats laborals i 
dóna valor afegit a la relació amb les persones que ens visiten. 
 
El municipi de Palafrugell és un municipi turístic i del turisme depèn bona part de la seva 
economia.  
 
Des de l’any 2006 i fins el 2010, el Consell Escolar Municipal de Palafrugell va manifestar 
reiteradament, cada curs escolar, i per unanimitat, la necessitat d’una Escola Oficial 
d’Idiomes a Palafrugell.  
 
24 / 10 / 2006 Consell Escolar Municipal. Acord per unanimitat de sol·licitar al Departament 
d’Educació la ubicació d’una EOI a Palafrugell “Donar força a la petició feta per l’Ajuntament 
de Palafrugell a la Taula Mixta de Planificació de sol·licitar al Departament d’Educació de la 
Generalitat de Catalunya, de la ubicació d’una EOI a Palafrugell”.  
 
09/06/ 2008 Consell Escolar Municipal. Nova sol·licitud de l’Escola Oficial d’Idiomes. 
 
03/02/2009 Consell Escolar Municipal. Nova sol·licitud de l’Escola Oficial d’Idiomes. 
 
3/11/2009 Consell Escolar Municipal. Acord per unanimitat de donar força a la petició 
reiterada, des de fa anys per l’Ajuntament de Palafrugell, de sol·licitar al Departament 
d’Educació de la Generalitat de Catalunya, la ubicació d’una Escola Oficial d’Idiomes (EOI) 
al municipi de Palafrugell. 
 
Uns requeriments que foren recollits també en diversos acords de Junta de Govern i plenaris 
on es sol·licitava formalment al Departament d’Ensenyament la instal·lació d’un Centre 
delegat de l’EOI al municipi. 
 
07 / 06 / 2007 Junta de Govern Local. Acord de “Sol·licitar la implantació duna Escola Oficial 
d’Idiomes (EOI) a Palafrugell. 
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28 / 05 / 2008 Plenari. Moció Institucional acordant “donar suport a l’equip de govern en les 
gestions per la implantació d’una EOI a Palafrugell. 
 
27/06/2008 Junta de govern local. Acord de “Sol·licitar novament a la Generalitat de 
Catalunya, al Departament d’Educació, la implantació d’una Escola Oficial d’Idiomes a 
Palafrugell. 
 
12/02/2010 Plenari: Moció Institucional de petició d’una Escola Oficial d’Idiomes a 
Palafrugell. 
 
Fruit d’aquesta insistència, finalment, fou l’obertura, durant el curs 2010- 2011, d’un centre 
públic delegat a Palafrugell adscrit a l’Escola Oficial d’Idiomes de Girona (EOI Girona). 
Aquesta escola es va ubicar a l’Institut Frederic Martí, amb una oferta acadèmica que 
corresponia al nivell bàsic - 1r i 2n- de llengua anglesa. 
 
Amb posterioritat a l’obertura del nou  centre, el Consell Escolar Municipal de Palafrugell va 
manifestar la necessitat de consolidació de la delegació i alhora l’increment de cursos, tant 
de llengua anglesa com de llengua francesa. Una sol·licitud d’implantació de llengua 
francesa que es fonamenta en el fet  que Palafrugell participa en el projecte europeu 
CulturPro vinculat a les universitats de Girona (UdG), de Lleida (UdL) i de Perpinyà,  en el 
marc del qual s’ofereixen cursos de llengua francesa -nivells A1 i A2- del Marc Comú 
Europeu, que capacita els estudiants per entendre la llengua en un entorn professional: 
 
16/12/2010 Consell escolar Municipal. Agrair al Departament d’Educació de la Generalitat de 
Catalunya, la implantació d’un Centre Delegat de la Escola Oficial d’Idiomes de Girona, a 
Palafrugell. Sol·licitar continuïtat als cursos que s’estan desenvolupant en el curs 2010-2011, 
que  són 1r i 2n de llengua anglesa, de manera que el curs 2011-2012, es puguin cursar 2n i 
3r de llengua anglesa i 1r curs, per al nou alumnat; i demanar també al Departament 
d’Educació de la Generalitat de Catalunya que per al curs 2011-2012 es pugui cursar 1r de 
llengua francesa en el Centre delegat de l’Escola Oficial d’Idiomes a Palafrugell. 
 
09/06/2011 Consell Escolar Municipal. Petició de continuïtat i d’ampliació dels cursos de 
l’EOI a Palafrugell. 
 
Peticions que novament foren recollides pel plenari municipal i traslladades al Departament 
d’Ensenyament:  
 
26/01/2011 Plenari: Moció Institucional d’agraïment al Departament d’Educació de la 
Generalitat de Catalunya per la implantació d’un Centre Delegat de la Escola Oficial 
d’Idiomes de Girona, a Palafrugell i petició de cursos de continuïtat de llengua anglesa i de 
nous cursos de llengua francesa.  
 
25/08/2011 Plenari: Moció Institucional d’agraïment al Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya per al manteniment i ampliació del Centre Delegat de la Escola 
Oficial d’Idiomes de Girona, a Palafrugell. Petició de continuïtat i ampliació dels cursos de 
llengua anglesa i de nous cursos de llengua francesa 
 
Fruit d’aquesta insistència fou aconseguir, per aquest curs 2011-2012, el nivell intermig (3r) 
de llengua anglesa. 
 
Un aprenentatge de llengües que ha estat i és, com es pot veure, una de les prioritats de 
Palafrugell en l’àmbit educatiu, amb un passat i present prou important i amb un futur que 
entre tots pretenem millorar.  
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Conscients d’aquesta voluntat, el darrer Consell Escolar Municipal de Palafrugell, en reunió 
de data 17 d’octubre de 2011, va prendre l’acord de sol·licitar novament al Departament 
l’ampliació dels cursos que s’han desenvolupat aquest 2011-2012 així com ampliar l’oferta 
del Centre delegat de l’Escola Oficial d’Idiomes. En concret, els acords a que es van arribar 
foren: 
 
1.- Sol·licitar al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, que el Centre 
Delegat de la Escola Oficial d’Idiomes de Girona, a Palafrugell donés continuïtat als cursos 
que s’estan desenvolupant i que el proper curs es pogués cursar, a més del 4t de llengua 
anglesa, el primer curs de llengua francesa. 
 
2.- Sol·licitar al Plenari de Palafrugell que donés suport a l’acord pres pel Consell Escolar 
Municipal. 
 
És per això doncs, que el plenari de Palafrugell, assumint aquests acords, 
 
Proposa: 
 
Primer.- Donar ple suport a l’acord pres per unanimitat pel Consell Escolar Municipal de 
Palafrugell, dut a terme el dia 17 d’octubre de 2011. 
 
Segon.- Demanar al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya que el 
curs 2012-2013 es pugui cursar el 4t nivell de llengua anglesa i 1r de llengua francesa en el 
Centre delegat de l’Escola Oficial d’Idiomes a Palafrugell. 
  
Tercer.- Comunicar aquest acord al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya i al Director dels Serveis Territorials d'Ensenyament a Girona.” 
  
  
Intervé el senyor Rocas manifestant que en el proppassat curs 2010-2011 el Departament 
va obrir al municipi, finalment, un centre públic delegat de l’Escola Oficial d’Idiomes de 
Girona, aquest nou centre es va ubicar a l’Institut Frederic Martí i va oferir, durant aquell 
curs, el nivell bàsic de llengua Anglesa, primer i segon, amb un total de seixanta places. Una 
implantació com saben àmpliament reclamada pel Consell Escolar Municipal i pel propi 
plenari, consensuada per tots el grups municipals i sol·licitada sempre per unanimitat, unes 
demandes que, com saben, es troben recollides en el text de la moció.  Amb posterioritat de 
l’obertura del nou centre delegat de l’Escola Oficial d’Idiomes, el Consell Escolar Municipal 
va manifestar la necessitat de la seva consolidació i l’increment de cursos, tant de llengua 
anglesa com de llengua francesa, peticions que novament foren recollides pel plenari 
municipal i traslladades al Departament i que també es troben recollides a l’exposició de 
motius d’aquesta moció.  Fruit de la nostra insistència fou aconseguir per aquest curs 2011-
2012 el nivell intermig, el tercer, de llengua anglesa, un aprenentatge de llengües que ha 
estat i és, com es pot veure, unes de les prioritats de Palafrugell en l’àmbit educatiu, amb un 
passat i un present prou important i amb un futur que, entre tots, pretenem millorar. 
Conscients d’aquesta voluntat, el darrer Consell Escolar Municipal de Palafrugell amb data 
17 d’octubre del 2011, va prendre l’acord de sol·licitar novament al Departament, pel proper 
curs, l’ampliació dels nivells que s’han desenvolupat aquest 2011-2012, així com ampliar 
l’oferta del centre delegat de l’Escola Oficial d’Idiomes, en concret, els acords als que es 
varen arribar foren en primer lloc, sol·licitar al Departament d’Ensenyament que el centre 
delegat de Palafrugell de l’escola Oficial d’Idiomes doni continuïtat al cursos que s’estan 
desenvolupant actualment, primer, segon i tercer de llengua anglesa i amplií l’oferta pel 
proper curs amb el nivell de quart de llengua anglesa i primer curs de llengua francesa; i en 
segon lloc, sol·licitar al plenari de Palafrugell que doni suport a l’acord pres pel Consell 
Escolar Municipal.  Aquesta sol·licitud és la que justament avui traslladem a l’aprovació del 
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plenari, una proposta que ha estat assumida com a pròpia per tots els grups i que presentem 
en forma de moció institucional. 
 
- senyora Rivas:  A l’igual que a l’anterior moció, no hi haurà cap mena de dubte amb que 
l’Entesa us doni recolzament i per tant per això s’ha decidit que sigui una moció institucional, 
crec que desprès de molt insistir, i jo parlaria de molts governs anteriors, reclamant una 
Escola Oficial d’Idiomes, aconseguir-la va ser llargament celebrat per tots els que estem 
aquí i per tant, el que cal en aquest moments és continuar insistint per no perdre-la i al 
contrari per poder-la ampliar i per tant estem a la vostra disposició pel que sigui necessari. 
 
- senyor Sabrià:  Recordo, crec que la darrera reunió desprès de totes aquestes gestions en 
què es varen veure el Director General a Barcelona, crec que concretament amb la senyora 
Rivas i si no recordo malament hi havia també la Tècnica d’Educació, i en aquell moment, el 
Director General de Formació Professional que també portava el tema d’Idiomes, a 
Palafrugell com a Ajuntament ens va demanar un sol compromís que era, ho farem, sis us 
plau ompliu-la.  Crec que el compromís que se li va demanar a Palafrugell l’ha complert 
sobradament, el país té moltes escoles d’idiomes amb dificultats per omplir les aules i en 
canvi a Palafrugell  hi ha cua per fer-ho, per tant, crec que el que no poden fer és deixar-nos 
a mitges, la gent ha començat, s’ha començat a formar amb temes d’idiomes, amb angles 
sobretot, importantíssim, a més a més amb la situació i el context actual, ara mateix la 
formació de tota aquesta gent, tots entenem que ens hem d’ajustar el cinturó, però també 
crec que amb quins són els temes que s’han d’ajustar el cinturó també hem de saber 
encertar, i que la formació no és uns dels que hauria de rebre retallades i menys en un 
municipi turístic com el nostre, la importància que té l’aprenentatge d’idiomes, com no pot 
ser d’una altre manera, nosaltres també els hi donarem el nostre suport. 
 
 
Tot seguit se sotmet a votació la moció institucional de petició al Departament 
d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya de manteniment i ampliació del Centre 
Delegat de la Escola Oficial d’Idiomes de Girona, a Palafrugell. Petició de continuïtat i 
ampliació dels cursos de llengua anglesa i de nous cursos de llengua francesa, per la qual 
cosa, en conseqüència: 
 
 
Vista la moció institucional de petició al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya de manteniment i ampliació del Centre Delegat de la Escola Oficial d’Idiomes de 
Girona, a Palafrugell. Petició de continuïtat i ampliació dels cursos de llengua anglesa i de 
nous cursos de llengua francesa, l’exposició de motius de la qual, diu així: 
 
En una societat globalitzada com la que tenim i més en el context de crisi actual, 
l’aprenentatge de les llengües és imprescindible perquè ofereix més possibilitats laborals i 
dóna valor afegit a la relació amb les persones que ens visiten. 
 
El municipi de Palafrugell és un municipi turístic i del turisme depèn bona part de la seva 
economia.  
 
Des de l’any 2006 i fins el 2010, el Consell Escolar Municipal de Palafrugell va manifestar 
reiteradament, cada curs escolar, i per unanimitat, la necessitat d’una Escola Oficial 
d’Idiomes a Palafrugell.  
 
24 / 10 / 2006 Consell Escolar Municipal. Acord per unanimitat de sol·licitar al Departament 
d’Educació la ubicació d’una EOI a Palafrugell “Donar força a la petició feta per l’Ajuntament 
de Palafrugell a la Taula Mixta de Planificació de sol·licitar al Departament d’Educació de la 
Generalitat de Catalunya, de la ubicació d’una EOI a Palafrugell”.  
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09/06/ 2008 Consell Escolar Municipal. Nova sol·licitud de l’Escola Oficial d’Idiomes. 
 
03/02/2009 Consell Escolar Municipal. Nova sol·licitud de l’Escola Oficial d’Idiomes. 
 
3/11/2009 Consell Escolar Municipal. Acord per unanimitat de donar força a la petició 
reiterada, des de fa anys per l’Ajuntament de Palafrugell, de sol·licitar al Departament 
d’Educació de la Generalitat de Catalunya, la ubicació d’una Escola Oficial d’Idiomes (EOI) 
al municipi de Palafrugell. 
 
Uns requeriments que foren recollits també en diversos acords de Junta de Govern i plenaris 
on es sol·licitava formalment al Departament d’Ensenyament la instal·lació d’un Centre 
delegat de l’EOI al municipi. 
 
07 / 06 / 2007 Junta de Govern Local. Acord de “Sol·licitar la implantació duna Escola Oficial 
d’Idiomes (EOI) a Palafrugell. 
 
28 / 05 / 2008 Plenari. Moció Institucional acordant “donar suport a l’equip de govern en les 
gestions per la implantació d’una EOI a Palafrugell. 
 
27/06/2008 Junta de govern local. Acord de “Sol·licitar novament a la Generalitat de 
Catalunya, al Departament d’Educació, la implantació d’una Escola Oficial d’Idiomes a 
Palafrugell. 
 
12/02/2010 Plenari: Moció Institucional de petició d’una Escola Oficial d’Idiomes a 
Palafrugell. 
 
Fruit d’aquesta insistència, finalment, fou l’obertura, durant el curs 2010- 2011, d’un centre 
públic delegat a Palafrugell adscrit a l’Escola Oficial d’Idiomes de Girona (EOI Girona). 
Aquesta escola es va ubicar a l’Institut Frederic Martí, amb una oferta acadèmica que 
corresponia al nivell bàsic - 1r i 2n- de llengua anglesa. 
 
Amb posterioritat a l’obertura del nou  centre, el Consell Escolar Municipal de Palafrugell va 
manifestar la necessitat de consolidació de la delegació i alhora l’increment de cursos, tant 
de llengua anglesa com de llengua francesa. Una sol·licitud d’implantació de llengua 
francesa que es fonamenta en el fet  que Palafrugell participa en el projecte europeu 
CulturPro vinculat a les universitats de Girona (UdG), de Lleida (UdL) i de Perpinyà,  en el 
marc del qual s’ofereixen cursos de llengua francesa -nivells A1 i A2- del Marc Comú 
Europeu, que capacita els estudiants per entendre la llengua en un entorn professional: 
 
16/12/2010 Consell escolar Municipal. Agrair al Departament d’Educació de la Generalitat de 
Catalunya, la implantació d’un Centre Delegat de la Escola Oficial d’Idiomes de Girona, a 
Palafrugell. Sol·licitar continuïtat als cursos que s’estan desenvolupant en el curs 2010-2011, 
que  són 1r i 2n de llengua anglesa, de manera que el curs 2011-2012, es puguin cursar 2n i 
3r de llengua anglesa i 1r curs, per al nou alumnat; i demanar també al Departament 
d’Educació de la Generalitat de Catalunya que per al curs 2011-2012 es pugui cursar 1r de 
llengua francesa en el Centre delegat de l’Escola Oficial d’Idiomes a Palafrugell. 
 
09/06/2011 Consell Escolar Municipal. Petició de continuïtat i d’ampliació dels cursos de 
l’EOI a Palafrugell. 
 
Peticions que novament foren recollides pel plenari municipal i traslladades al Departament 
d’Ensenyament:  
 
26/01/2011 Plenari: Moció Institucional d’agraïment al Departament d’Educació de la 
Generalitat de Catalunya per la implantació d’un Centre Delegat de la Escola Oficial 
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d’Idiomes de Girona, a Palafrugell i petició de cursos de continuïtat de llengua anglesa i de 
nous cursos de llengua francesa.  
 
25/08/2011 Plenari: Moció Institucional d’agraïment al Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya per al manteniment i ampliació del Centre Delegat de la Escola 
Oficial d’Idiomes de Girona, a Palafrugell. Petició de continuïtat i ampliació dels cursos de 
llengua anglesa i de nous cursos de llengua francesa 
 
Fruit d’aquesta insistència fou aconseguir, per aquest curs 2011-2012, el nivell intermig (3r) 
de llengua anglesa. 
 
Un aprenentatge de llengües que ha estat i és, com es pot veure, una de les prioritats de 
Palafrugell en l’àmbit educatiu, amb un passat i present prou important i amb un futur que 
entre tots pretenem millorar.  
 
Conscients d’aquesta voluntat, el darrer Consell Escolar Municipal de Palafrugell, en reunió 
de data 17 d’octubre de 2011, va prendre l’acord de sol·licitar novament al Departament 
l’ampliació dels cursos que s’han desenvolupat aquest 2011-2012 així com ampliar l’oferta 
del Centre delegat de l’Escola Oficial d’Idiomes. En concret, els acords a que es van arribar 
foren: 
 
1.- Sol·licitar al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, que el Centre 
Delegat de la Escola Oficial d’Idiomes de Girona, a Palafrugell donés continuïtat als cursos 
que s’estan desenvolupant i que el proper curs es pogués cursar, a més del 4t de llengua 
anglesa, el primer curs de llengua francesa. 
 
2.- Sol·licitar al Plenari de Palafrugell que donés suport a l’acord pres pel Consell Escolar 
Municipal. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Primer.- Donar ple suport a l’acord pres per unanimitat pel Consell Escolar Municipal de 
Palafrugell, dut a terme el dia 17 d’octubre de 2011. 
 
Segon.- Demanar al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya que el 
curs 2012-2013 es pugui cursar el 4t nivell de llengua anglesa i 1r de llengua francesa en el 
Centre delegat de l’Escola Oficial d’Idiomes a Palafrugell. 
  
Tercer.- Comunicar aquest acord al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya i al Director dels Serveis Territorials d'Ensenyament a Girona. 
  
 
16.- EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ PUNTUAL NÚM. 13 DEL POUM DE PALAFRUGELL, 
EN RELACIÓ A L’ARTICLE 211.4 DE LES NORMES PARTICULARS DE LA ZONA a24, 
EN PARCEL·LACIÓ INDUSTRIAL, ESPECIFICITATS, DE LES NORMES 
URBANÍSTIQUES.- Aprovació inicial.- 
 
Intervé el senyor Fernández manifestant que com bé diu la proposta es tracta d’iniciar 
aquesta tramitació per intentar donar sortida a una petició que hi ha, d’ampliació del que és 
l’edifici d’en Jordi Grau i es tracta d’una separació que es preveu en relació a la construcció 
de la Riera de deu metres, intentar que aquesta separació sigui de cinc metres perquè així 
diguéssim que el projecte és més viable. Cal dir que hem tingut converses, evidentment amb 
l’ACA, i en principi sembla que la proposta estarien disposats a fer informe favorable, per 
tant entenem que és una millora, entenem que aquesta empresa és una empresa molt 
important pel nostre municipi i que a més a més és imatge de gestió i de reconeixement, i 
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per tant aquest punt es tracta d’una aprovació inicial, per tant, evidentment caldrà que torni 
de nou a plenari. 
 
- senyora Rivas:  Tot i que inicialment amb l’Entesa estem d’acord amb la proposta perquè 
creiem que és l’ampliació d’un negoci important a Palafrugell i en un moment com l’actual cal 
donar-hi suport, estem parlant d’una aprovació inicial i pels motius que l’Entesa ha exposat 
al principi d’aquest ple ens abstindrem i ja ens posicionarem a la provisional. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
VIST l’Expedient de Modificació puntual núm. 13, del Pla d’Ordenació Urbanística Municipal 
de Palafrugell, en relació a l’article 211.4, Normes particulars de la zona a24, en parcel·lació 
industrial, Especificitats, de les Normes Urbanístiques del POUM, redactat per l’equip tècnic 
de l’Àrea d’Urbanisme de l’Ajuntament, encapçalat per l’Arquitecte Municipal, senyor Jordi 
Font Bel. 
 
ATÈS l’informe emès per la Comissió informativa d’urbanisme, pla de barris, obres 
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 21 de novembre de 
2011. 
 
ATÈS l’informe conjunt emès per l’Assessor Jurídic Municipal, el senyor Ramon Ràfols 
Pascual, i pel Secretari de la Corporació, el senyor Jordi Turon Serra, en data 23 de 
novembre de 2011, que diu: 
 
“El present informe s'emet amb caràcter preceptiu a la vista del que es disposen els articles 
122. 5 e) 2ª i 47 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, 
que estableix que per a l'aprovació dels instruments de planejament general, cal un quòrum 
de votació especial (article 47.2, apartat ll) de la Llei reguladora de les bases del règim local, 
modificat per la Llei 57/2003, de 16 de desembre, de Mesures per a la modernització del 
govern local) i l'article 114.3 k) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova 
el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.  
 
Establerta la necessitat de modificació del Pla General d'Ordenació Urbana Municipal 
derivada de la no adequació del planejament dels objectius del document, per a procedir a 
la dita modificació és d'aplicació allò que disposa l'article 97 del Decret legislatiu 1/2010, de 
3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme. 
 
La memòria del document de modificació del POUM, elaborada per l’arquitecte Municipal, 
senyor Jordi Font Bel raona i justifica la necessitat de modificació del planejament urbanístic 
en el termes de l'article 97 del Text refós de la Llei d'urbanisme.  
 
La modificació de les figures del planejament urbanístic, segons disposa l'article 97.1 del 
Decret Legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, Text refós de la Llei d'urbanisme, està subjecta a 
les mateixes disposicions que en regeixen la seva formació, essent d'aplicació els articles 
76.2, 80 a) i 85 del mateix  Decret Legislatiu.  
 
L'expedient s'ha de tramitar conforme estableix l'article 85 del Decret Legislatiu 1/2005, de 
26 de juliol, Text refós de la Llei d'urbanisme.   
 
D'acord amb la disposició addicional novena de la Llei 8/2007, de 28 de maig, del sòl, que 
modifica l'article 22.2 c) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de bases de règim local, 
l'òrgan competent per a l'aprovació provisional del POUM és el Ple municipal.  
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D'acord amb el que disposa l'article 80 a) del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, Text 
refós de la Llei d'urbanisme, correspon l'aprovació definitiva de la Modificació del POUM a la 
Comissió Territorial d'Urbanisme de Girona.” 
 
ATÈS que al mateix informe conjunt del Secretari de la Corporació i de l’Assessor Jurídic 
Municipal i a títol de conclusió, manifesten que procedeix aprovar inicialment aquest 
Expedient de modificació puntual del POUM de Palafrugell i sotmetre’l al tràmit d’informació 
pública pel termini d'un mes, mitjançant anunci en el Butlletí Oficial de la Província de Girona 
i en un dels diaris de més divulgació en l'àmbit municipal al qual es refereix l’expedient en 
tramitació, per tal que qualsevol que ho desitgi pugui examinar-lo i adduir, durant el termini 
esmentat, totes les al·legacions o observacions que consideri oportunes, així com la seva 
inserció a la pàgina web municipal. Simultàniament al tràmit d'informació pública, si 
procedeix, s’hauran  de sol·licitar informes als organismes afectats per raó de llurs 
competències sectorials, els quals l'han d'emetre en el termini d'un mes, llevat que una 
disposició n'autoritzi un de més llarg. 
 
ATÈS que aquesta Modificació puntual núm. 13 del POUM contempla la correcció de la 
distància de reculada de l’edificació en relació a la riera existent a la façana nord de l’edifici 
actual, actualment regulada en 10 metres, i que passaria a 5 metres, d’acord amb el que 
estableix l’article 6.1.a) del Reial Decret Legislatiu 1/2001, de 20 de juliol, pel qual s’aprova 
el text refós de la Llei d’Aigües, pel que procedeix sol·licitar el corresponent informe a 
l’Agència Catalana de l’Aigua. 
 
ATÈS el que preveu la Disposició addicional setena del Decret legislatiu 1/2010, de 3 
d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, pel que fa al compliment de 
les obligacions de publicitat per mitjans telemàtics. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, 
Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora 
Farrarons (ERC), total quinze vots a favor; i les abstencions de les senyores Rivas, Recio, el 
senyor Genover (Entesa), la senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP), i del senyor Guerra 
(PxC), total sis abstencions: 
 
PRIMER.- Aprovar inicialment l’Expedient de Modificació puntual núm. 13 del Pla 
d’Ordenació Urbanística Municipal de Palafrugell, en relació a l’article 211.4, Normes 
particulars de la zona a24, en parcel·lació industrial, Especificitats, de les Normes 
Urbanístiques del POUM, redactat per l’equip tècnic de l’Àrea d’Urbanisme de l’Ajuntament, 
encapçalat per l’Arquitecte Municipal, senyor Jordi Font Bel. 
 
SEGON.- Disposar la publicació dels respectius edictes al Butlletí oficial de la província i a 
un diari d’àmplia difusió a la província per a l’obertura d’un període d’informació pública d’un 
mes, així com la seva disposició al Tauler d’Edictes de l’Ajuntament i la seva inserció al web 
municipal (www.palafrugell.cat).  
 
TERCER.- Notificar aquest acord d’aprovació inicial als propietaris, persones o entitats 
directament afectats per aquest expedient, a fi que qualsevol que ho desitgi pugui examinar-
lo i adduir, durant el termini d’un mes a comptar des del dia següent al de la recepció de la 
notificació d’aquest acord, totes les al·legacions o observacions que considerin oportunes. 
 
QUART.- Sol·licitar un informe a l’Agència Catalana de l’Aigua sobre aquesta proposta de 
Modificació puntual del POUM núm. 13. 
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17.- PLA DE MILLORA URBANA DEL POLÍGON D’ACTUACIÓ PA-2.1, AIGUA GELIDA, 
A TAMARIU.- Aprovació definitiva.- 
 
Intervé el senyor Fernández manifestant que aquest expedient és una aprovació definitiva 
que es va aprovar inicialment al 28 d’abril del 2011, que ha passat per Comissió Territorial 
d’Urbanisme i que fruit d’aquestes esmenes, el que es fa ara és que s’incorporen i vindria 
com aprovació definitiva.  
 
- senyora Rivas:  Tot i que estem parlant d’un tema aprovat inicialment per l’anterior equip 
de govern, el 28 d’abril, i en el qual per lògica des de l’Entesa hauríem d’aprovar 
definitivament i donar-hi el nostre vot favorable, donat que no varem poder consultar tota la 
documentació, malgrat que se’ns va explicar a la Comissió d’Urbanisme, pels motius 
explicats a l’inici d’aquest Ple ens abstenim. 
 
- senyor Fernandez:  Be, només dir, que entenc però el que recull és el que fa la pròpia 
Comissió d’Urbanisme, per tant sinó no podríem aprovar-ho, per tant, són requeriments que 
la pròpia Comissió ens fa.  En qualsevol cas posem a votació el punt.   
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
VIST que el Ple Municipal, a la sessió celebrada el 28 d’abril de 2011, va aprovar inicialment 
el Pla de millora urbana del polígon d’actuació PA-2.1, Aigua Gelida, a Tamariu, promogut 
per la societat Lubango 2002, SL, representada pel senyor Adrià Felip Campistol i redactat 
per l’equip d’arquitectes format pels senyors Adrià Felip i Josep Camps i per la senyora Olga 
Felip, supeditant la continuació del tràmit d’aprovació a la introducció d’una sèrie d’esmenes 
detallades al mateix acord, a més de les que es poguessin derivar del tràmit d’informació 
pública i dels informes a incorporar a l’expedient. 
 
ATÈS que durant el període comprès entre el 13 de maig i el 14 de juny de 2011, ambdós 
inclosos, en que va estar en informació pública aquest Pla de millora urbana, amb la 
publicació dels respectius edictes al Butlletí Oficial de la Província núm. 91, de 12 de maig, i 
al Diari de Girona d’11 de maig, no es va presentar cap suggeriment ni al·legació. 
 
ATÈS l’informe favorable emès per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona a la sessió 
del 29 de juny de 2011, on formula una sèrie de prescripcions a incorporar al document en 
tràmit, consistents en:  
 

- Situar el sostre per a ús terciari de 810,80 m2 sobre el plànol de zonificació amb una 
clau específica, i concretar les seves condicions volumètriques i d’usos admissibles. 

 
- Regular la clau urbanística, a213p2, que ha de ser concordant amb la normativa 

urbanística del Pla parcial Aigua Xelida. 
 

- Recordar a l’Ajuntament que caldrà sol·licitar l’informe de la Dirección General de 
Aviación Civil, i incorporar les seves determinacions, si escau. 

 
ATÈS que en data 25 de juliol de 2011, amb registre de sortida núm. 9.360, es va sol·licitar 
informe a la Dirección General de Aviación Civil, del Ministeri de Foment, sense que fins el 
dia d’avui s’hagi rebut resposta a aquesta petició. 
 
ATÈS que en data 14 de setembre de 2011, amb Registre d’entrada núm. 13.460, el senyor 
Adrià Felip Campistol, en representació de Lubango 2002, SL, va presentar nous exemplars 
esmenats d’aquest Pla de millora urbana per poder continuar el tràmit d’aprovació. 
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ATÈS l’informe emès per l’Arquitecte Municipal, senyor Jordi Font Bel, en data 21 de 
novembre de 2011, on informe sobre els nous exemplars d’aquest Pla de millora urbana 
presentats pel senyor Adrià Felip Campistol en data 14 de setembre de 2011 on, en relació a 
les esmenes incorporades, manifesta el que segueix: 
 

- A l’apartat 8.2 de la normativa, s’estableix que serà condició indispensable per a la 
tramitació de les llicències de primera utilització que la urbanització estigui acabada 
en la seva totalitat per a cada etapa, atès que cadascuna d’elles té la seva relació de 
les obres a executar i el seu corresponent cost econòmic. 

 
- S’introdueix una zona, anomenada a213p2t, a on es concreta la ubicació de l’ús 

terciari exigit pel POUM i per la Comissió Territorial d’Urbanisme. 
 

- A la regulació de la zona a213p2, es fa constar que les mitgeres seran tractades, en 
tot els casos, com a façanes, alhora que es regula l’adaptació cartogràfica i 
moviments de terres visibles, així com l’alçada reguladora màxima, seguint els criteris 
contemplats al polígon Ub-2.9.1 del Pla General de 1983. 

 
- A l’apartat del Sistema d’Actuació i Pla d’Etapes, es fa constar que la parcel·la 

resultant és única i indivisible i que al moment que es faci una divisió de propietat 
horitzontal, es constituirà la corresponent Junta de Compensació i es farà constar a 
cada entitat resultant la seva quota d’obligacions sobre el conjunt de les obres 
d’urbanització i conservació. 

 
ATÈS que al mateix informe de l’Arquitecte Municipal s’indica que les esmenes introduïdes 
al document també donen compliment a les prescripcions de la Comissió Territorial 
d’Urbanisme referides a la situació del sostre per a ús terciari i a la concordança de la clau 
a213p2, amb la normativa urbanística del Pla Parcial Aigua Xelida. 
 
ATÈS que, a títol de conclusió, l’Arquitecte Municipal considera que es pot aprovar 
definitivament aquest Pla de millora urbana al haver-se donat compliment als requeriments 
detallats a l’acord d’aprovació inicial i a l’acord de la Comissió Territorial d’Urbanisme de 
Girona de 29 de juny de 2011. 

 
ATÈS l’informe emès per la Comissió informativa d’urbanisme, pla de barris, obres 
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió del 21 de novembre de 2011. 
 
ATÈS el que disposen els articles 81, 85, 102 i 103 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 
d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme 26 de juliol, l’article 112 del 
Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme, els 
articles 52 i 53 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la 
Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, 
Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora 
Farrarons (ERC), la senyora Galiana, el senyor Rodrigo (PP), i el senyor Guerra (PxC), total 
divuit vots a favor; i les abstencions de les senyores Rivas i Recio, del senyor Genover 
(Entesa), total tres abstencions: 
 
PRIMER.- Aprovar definitivament el Pla de millora urbana del polígon d’actuació PA-2.1, 
Aigua Gelida, a Tamariu, promogut per la societat Lubango 2002, SL, representada pel 
senyor Adrià Felip Campistol, on s’han introduït les correccions detallades a l’acord 
d’aprovació inicial i les derivades de l’informe emès per la Comissió Territorial d’Urbanisme 
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de Girona a la sessió celebrada el 29 de juny de 2011, segons es detalla en aquest mateix 
acord. 
 
SEGON.- Notificar individualment aquest acord a tots els propietaris inclosos dins el seu 
àmbit i a l’equip tècnic redactor. 
 
TERCER.- Trametre als Serveis Territorials d’Urbanisme de Girona la documentació tècnica 
i administrativa completa de la present tramitació, d’acord amb el que disposa l’article 88 del 
Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, 
als efectes d’informació, coordinació i arxivament, com a condició prèvia a la publicació del 
present acord d’aprovació definitiva i de la normativa d’aquest PMU al Butlletí Oficial de la 
Província de Girona. 
 
QUART.- Disposar la publicació d’aquest acord d’aprovació definitiva i de la normativa 
d’aquest Pla de millora urbana al Butlletí Oficial de la Província de Girona. 

 
 

18.- PLA DE MILLORA URBANA DE LA FINCA SITUADA AL CARRER D’AIGUA XELIDA 
NÚM. 10, DE TAMARIU.- Aprovació definitiva.- 
 
Intervé el senyor Fernández manifestant que en aquest punt s’ha abstenir el regidor senyor 
Frederic Prats.  També estem davant d’una aprovació inicial que es va fer el 24 de febrer del 
2011 i ara fem la definitiva i per tant, també recollim les aportacions que en aquest cas fa la 
Comissió Territorial d’Urbanisme i ara ho portem, recollides aquestes aportacions, i 
evidentment els informes favorables, ho portem per la seva aprovació definitiva. 
 
- senyora Rivas:  Em reiteraré amb el mateix que he exposat en els anteriors punts. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
VIST que el Ple de l’Ajuntament, a la sessió celebrada el 24 de febrer de 2011, va aprovar 
inicialment el Pla de millora urbana de la finca situada al carrer Aigua Xelida núm. 10, de 
Tamariu, promogut pel senyor Sergi Pina Trèmol, supeditant la continuació del tràmit 
d’aprovació a la introducció d’una sèrie d’observacions detallades al mateix acord i a les que 
es poguessin derivar del tràmit d’informació pública i de la incorporació d’altres informes a 
l’expedient. 
 
ATÈS que, amb posterioritat a l’acord d’aprovació inicial d’aquest Pla de millora urbana, es 
va disposar l’obertura d’un període d’informació pública d’un mes, comprès entre el 12 de 
març i l’11 d’abril de 2011, ambdós inclosos, amb la publicació dels respectius edictes al 
Butlletí Oficial de la Província de Girona núm. 49, de 11 de març de 2011 i al Diari de Girona 
de 9 de març de 2011, i amb la inserció d’aquest edicte a la pagina web municipal i al tauler 
d’edictes de l’Ajuntament, període durant el qual no es va presentar cap suggeriment ni 
al·legació. 
 
ATÈS que en data 6 d’abril de 2011, la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona va 
acordar emetre informe sobre aquest Pla de millora urbana, fent constar que el sostre 
proposat havia d’adequar-se al coeficient d’edificabilitat de 0,80 m2 sostre/m2 sòl, establert 
per la normativa urbanística del planejament anterior. 
 
ATÈS l’informe favorable emès per l’Agència de l’Habitatge de Catalunya en data 1 d’abril 
de 2011. 
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ATÈS que en data 13 de setembre de 2011, amb registre d’entrada núm. 13400, el promotor 
d’aquest Pla de millora urbana, senyor Sergi Pina Trèmol, va presentar nous exemplars 
refosos d’aquest Pla en base als requeriments detallats a l’acord d’aprovació inicial i al 
contingut de l’informe de la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona emès a la seva 
sessió de 6 d’abril de 2011. 
 
ATÈS l’informe emès per l’Arquitecte Municipal, senyor Jordi Font Bel, de data 17 de 
novembre de 2011, on manifesta, entre altres observacions, el que es transcriu a 
continuació: 
 
“..... 
La documentació presentada es correspon a un text refós íntegre de la memòria i als plànols 
núm. 10, 14 i 15 modificats. 
 
A la memòria apareix l’apartat 11, que regula la normativa específica del sector, fent constar 
la qualificació específica a.321.p2, de volumetria específica de configuració unifamiliar, amb 
les especificitats concretes que es detallen en aquest apartat, i entre les quals es fixa que 
l’edificabilitat bruta s’ajusta als 0,80 m2 sostre/m2 sòl exigits per la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Girona. 
 
S’inclou també al document un informe ambiental redactat pel mateix arquitecte redactor del 
Pla de millora urbana, amb la documentació suficient per concloure que aquesta intervenció 
no representa efectes significatius mediambientals sobre l’entorn. 
 
A la memòria s’incorpora una correcció sobre el càlcul de les cessions necessàries i la seva 
equivalència econòmica, de 28.033,31 € justificable en funció que ens troben en el supòsit 
contemplat a l’article 43.3 del Text refós de la Llei d’urbanisme, de ser una única finca de 
resultat indivisible. Aquest import de 28.033,31 €, en funció que no hi ha document de gestió 
posterior, s’haurà de fer efectiu a la Tresoreria Municipal, prèviament a la publicació de 
l’acord d’aprovació definitiva d’aquest Pla de millora urbana. 
 
Igualment, a l’apartat de compromisos i garanties es fa constar que assumirà el cost 
corresponent a la urbanització de 63,25 m2 de la placeta interior, en el moment d’executar 
l’edificació, i que prèviament a l’obtenció de la llicència s’aportaran les garanties adequades. 
 
Per altra part, també es fa constar que les millores que executi al carrer d’Aigua Xelida, en 
cap cas lliuren al propietari de la seva participació en el càlcul de contribucions especials 
d’execució de les obres del carrer, en el moment que així s’acordi. 
 
En conclusió, i atès que s’han complert les condicions de l’acord d’aprovació inicial i s’han 
incorporat les esmenes proposades per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, a 
criteri del sotasignant es pot procedir a la seva aprovació definitiva a la propera sessió 
plenària, supeditant la seva executivitat a fer efectiva a la Tresoreria Municipal de l’aportació 
econòmica de 28.033,31 €, corresponent al càlcul de les cessions necessàries d’aquest Pla 
de millora urbana.” 
 
ATÈS que l’Arquitecte Municipal, al mateix informe de 17 de novembre de 2011, i a títol de 
conclusió, considera que es pot aprovar definitivament aquest Pla de millora urbana de la 
finca situada al carrer Aigua Xelida núm. 10, de Tamariu, tot condicionant la seva publicació i 
executivitat a fer efectiva a la Tresoreria Municipal l’aportació econòmica de 28.033,31 €, 
corresponent al càlcul de les cessions necessàries d’aquest Pla de millora urbana. 
 
ATÈS l’informe emès per la Comissió informativa d’urbanisme, pla de barris, obres 
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 21 de novembre de 
2011. 
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ATÈS el que disposen els articles 81, 85, 88, 106 i 107 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 
d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, els articles 90 i 91 del Decret 
305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme, els articles 
52 i 53 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya, i la Resolució de l’Alcaldia 1100/07, de 19 de juny 
de 2007. 
 
ATÈS l’informe jurídic emès pel Secretari de la Corporació, el senyor Jordi Turon Serra, en 
data 24 de novembre de 2011, on efectua una sèrie de consideracions jurídiques en relació 
al fet que el document que es sotmet a aprovació ha estat redactat pel despatx professional 
Arquitectura i Urbanisme Prats, SCP, representat pel senyor Frederic Prats, actual Regidor 
de Projectes, Obres Públiques i Relacions Ciutadanes del Grup Municipal de Convergència i 
Unió a l’Ajuntament, pel que queda palès que té un interès personal en aquest assumpte, 
per la quan cosa s’haurà d’abstenir de participar a la deliberació, no podent intervenir en el 
debat, votació, decisió i execució de l’acord, ja que concorre una causa d’abstenció, d’acord 
amb el que determinen els articles 28 de la Llei 30/1992, modificada per la Llei 4/1999, 76 de 
la Llei 7/1985, 21 i 96 del Reglament d’Organització i Funcionament dels Ens Locals, i 57 del 
Reglament Orgànic Municipal, que regulen els supòsits d’abstenció dels membres de les 
corporacions locals. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Pujol, i 
les senyores Montalban i Frigola (CiU), els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons 
(ERC), la senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP) del senyor Guerra (PxC), total disset vots 
a favor; i les abstencions del senyor Prats (CiU) (d’acord amb el que disposa l’article 28.2 de 
la Llei 30/1992, modificada per la Llei 4/1999), de les senyores Rivas i Recio, i del senyor 
Genover (Entesa),  total quatre abstencions: 
 
PRIMER.- Aprovar definitivament el Pla de millora urbana de la finca situada al carrer Aigua 
Xelida núm. 10, de Tamariu, promogut pel senyor Sergi Pina Trèmol, i on s’han introduït les 
correccions detallades a l’acord d’aprovació inicial i les derivades de l’informe de la Comissió 
Territorial d’Urbanisme de Girona de 6 d’abril de 2011. 
 
SEGON.- Supeditar la publicació dels corresponent edicte d’aprovació definitiva i de la 
normativa d’aquest Pla de millora urbana al Butlletí Oficial de la Província i, per tant, la seva 
executivitat, a la prèvia aportació a la Tresoreria Municipal de la quantitat de 28.033,31 €, 
corresponent al càlcul de les cessions necessàries d’aquest Pla de millora urbana. 
 
TERCER.- Trametre als Serveis Territorials d’Urbanisme de Girona la documentació tècnica 
i administrativa completa de la present tramitació, d’acord amb el que preveuen els articles 
88 i 107.5 del Decret legislatiu 1/2010, als efectes d’informació, coordinació i arxivament, 
una vegada s’hagi donat compliment al punt Segon de l’acord, i com a condició prèvia a la 
publicació de l’acord d’aprovació definitiva i de la normativa d’aquest Pla de millora urbana al 
BOPG. 
 
QUART.- Notificar aquest acord al promotor d’aquest Pla de millora urbana, fent-li avinent 
que en el moment d’executar l’edificació, i prèviament a l’obtenció de la llicència d’obres, 
haurà d’aportar a l’Ajuntament les garanties adequades referides a les obres d’urbanització 
de la placeta interior de 63,25 m2 de superfície, amb la qual limita la finca del carrer d’Aigua 
Xelida núm. 10, i que haurà d’assumir la participació que li pertoqui en el càlcul de 
l’expedient de contribucions especials que s’instrueixi per finançar les obres d’urbanització 
d’aquest carrer, en el moment que així s’acordi. 
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CINQUÈ.- Notificar també aquest acord a l’equip tècnic redactor, Arquitectura i Urbanisme 
Prats, SCP, a la resta de propietaris inclosos a l’àmbit delimitat al plànol núm. 2 – 
Emplaçament, als quals ja els hi va ser notificat l’acord d’aprovació inicial, i a les Àrees 
d’Intervenció i Tresoreria de l’Ajuntament. 
 
SISÈ.- Disposar la publicació d’aquest acord d’aprovació definitiva i de la normativa d’aquest 
Pla de millora urbana al Butlletí Oficial de la Província de Girona, una vegada s’hagi donat 
compliment a les observacions recollides a l’apartat Segon d’aquest acord. 
 
 
19.- PROJECTE DE REPARCEL·LACIÓ VOLUNTÀRIA PER COMPENSACIÓ BÀSICA 
DEL POLÍGON D’ACTUACIÓ DISCONTINU PA-1.2 A/B, CARRER FLAÇÀ-LA PUNXA I 
TURÓ DEL BRUGUEROL, DE PALAFRUGELL.- Operacions Jurídiques 
Complementàries. Aprovació.- 
 
Intervé el senyor Fernández manifestant que aquest és un tema bàsicament formal, el 
Registre de la Propietat ens requereix perquè adeqüem una sèrie de coeficients i per tant 
donem resposta a aquest requeriment que ens fa el Registre de la Propietat.  Alguna cosa al 
respecte, alguna intervenció. 
 
- senyora Rivas:  Em sembla que l’adequació que hi ha, ens ho va explicar l’arquitecte que 
era de tres cèntims, que tenia el registre la Propietat, i per tant, evidentment votarem a favor. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
VIST que el Ple de l’Ajuntament, a la sessió celebrada el 28 d’abril de 2011, va aprovar 
definitivament el Projecte de reparcel·lació voluntària per compensació bàsica del polígon 
d’actuació discontinu PA-1.2 A/B, carrer Flaçà-La Punxa i Turó del Bruguerol, de Palafrugell. 
 
ATÈS que en data 14 de novembre de 2011, amb registre d’entrada núm. 16813, i amb 
diligència de certificat administratiu de 10 de novembre, el senyor Enric Piera Puigbó, 
actuant en nom i representació de la societat Roda Lluna Immobiliària, SL, va presentar un 
escrit a l’Ajuntament comunicant que per part del Registrador de la Propietat de Palafrugell 
s’havia detectat una inexactitud dels decimals de les quotes de participació de les finques 
resultants del Projecte de reparcel·lació voluntària del polígon d’actuació discontinu PA-1.2 
A/B, carrer Flaçà-La Punxa i Turó del Bruguerol, de Palafrugell, i que presentava nous 
exemplars corregits perquè l’Ajuntament procedís a aprovar les operacions jurídiques 
complementàries. 
 
ATÈS que, una vegada corregides les inexactituds dels decimals de les quotes de 
participació de les finques resultants, aquestes queden de la següent manera: 
 

FINQUES 
RESULTANTS 

PROJECTE 
REPARCEL·LACIÓ 

EXP. OPERACIONS 
JURÍDIQUES COMP. 

Finca 1 8,345% 8,346% 
Finca 2a 4,076% 4,076% 
Finca 2b 8,783% 8,783% 
Finca 3a 1,748% 1,749% 
Finca 3b 5,404% 5,404% 
Finca 4 10,636% 10,637% 
Finca 5 61,004% 61,005% 

 
ATÈS l’informe conjunt emès per l’Assessor Jurídic Municipal, senyor Ramon Ràfols 
Pascual, i pel Secretari de la Corporació, el senyor Jordi Turon Serra, on manifesten que es 
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tracta de corregir un error aritmètic detectat pel Registrador de la Propietat de Palafrugell en 
relació als decimals de les quotes de participació de les finques resultants del Projecte de 
reparcel·lació voluntària del polígon d’actuació discontinu PA-1.2 A/B, carrer Flaçà-La Punxa 
i Turó del Bruguerol, de Palafrugell, pel que procedeix tramitar aquest expedient 
d’operacions complementàries d’acord amb el que disposa l’article 168 del Decret 305/2006, 
de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme, notificant l’acord que 
s’adopti a totes les persones interessades. 
 
ATÈS l’informe emès per la Comissió informativa d’urbanisme, pla de barris, obres 
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 21 de novembre de 
2011. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
PRIMER.- Aprovar aquest Expedient d’Operacions Jurídiques Complementàries del Projecte 
de reparcel·lació voluntària del polígon d’actuació discontinu PA-1.2 A/B, carrer Flaçà-La 
Punxa i Turó del Bruguerol, de Palafrugell, que contempla la correcció dels decimals de les 
quotes de participació de les finques resultants d’aquest projecte, segons es detalla en 
aquest mateix acord. 
 
SEGON.- Notificar aquest acord a Roda Lluna Immobiliària, a les resta de propietaris 
afectats i als tercers interessats en aquest Projecte de reparcel·lació. 
 
TERCER.- Facultar àmpliament al senyor Alcalde o la persona en qui delegi, per a la 
formalització dels documents i tràmits necessaris derivats de l’adopció del present acord. 
 
 
20.- ORDENANÇA MUNICIPAL REGULADORA DELS SOROLLS I VIBRACIONS I MAPA 
DE CAPACITAT ACÚSTICA DE PALAFRUGELL.- Aprovació inicial.- 
 
Intervé el senyor Rangel manifestant que, molt breument i tal i com varem explicar a la 
comissió informativa d’urbanisme el que avui portem a aprovació, és l’aprovació inicial de 
dos documents presents i existents a l’Ajuntament de Palafrugell, com són el mapa de 
contaminació acústica i l’ordenança, a partir d’una modificació de la normativa que s’ha 
produït, que és el Decret 176/2009, de 10 de novembre, pel qual s’aprovà un reglament i ens 
portava a què ens calia fer unes petites modificacions, tant pel que fa a l’ordenança de 
contaminació acústica i a l’ordenança municipal de convivència, ciutadana i civisme de 
Palafrugell que teníem aprovats.  En base a aquesta situació la Direcció General de qualitat 
ambiental, aquest estiu ens va fer un requeriment que aquests dos documents havien de ser 
modificats i aprovats pel Ple i és el que els serveis tècnics han portat al llarg d’aquests 
darrers mesos, amb la col·laboració dels diferents departaments de l’Ajuntament els quals 
estaven afectats. 
 
- senyora Rivas:  En aquest punt sí que els hi haig de manifestar que el dia de la Comissió 
Informativa el secretari de la Comissió ens va fer arribar, per correu electrònic l’esmentada 
ordenança amb la qual cosa, en aquest sí que tenim capacitat per poder opinar i el que 
estem és en procés de lectura d’aquesta ordenança i com que estem parlant d’una 
aprovació inicial, ens abstindrem i a la definitiva ens pronunciarem. 
 
- senyor Lledó:  Com no podia ser d’una altra manera, com que soc molt puntillós jo sempre, 
a la pàgina 33 de l’ordenança a la disposició transitòria diu, que qualsevol activitat disposa 
fins el 17 de novembre de 2011 per ajustar-se als valors, crec que està clar que l’error està 
en què ja hem passat el 17 de novembre, tot i que s’havia de fer cas del que el Decret deia, 
que teníem dos anys, però bé, s’ha superat aquest termini i per tant el que hem de fer és 
corregir i esmenar aquesta disposició transitòria. 

Ple de 29 de novembre de 2011  50 



Ajuntament de Palafrugell 

 
- senyor Fernández:  Doncs molt bé, farem l’esmena corresponent.   
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
Atès que és atribució del Ple l’aprovació d’ordenances i reglaments municipals, d’acord amb 
el disposat en els articles 22.2.d) de la Llei de bases de règim local (LRBRL), 55 del Text 
refós de règim local (TRRL), 63 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals 
(ROAS) i 50.3 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats 
locals (ROF). 
 
Atès l’esborrany d’Ordenança Municipal de sorolls i vibracions  i el Mapa de capacitat 
acústica de Palafrugell, redactat per l’Àrea d’Urbanisme de l’Ajuntament de Palafrugell, per 
adaptar-la a les últimes modificacions normatives sectorials i, en concret, a l’establert al 
decret 176/2009, de 10 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei 16/2002, de 
28 de juny, de protecció contra la contaminació acústica, i se n’adapten els annexos. 
 
Atès l’informe emès per la Comissió informativa d’urbanisme, pla de barris, obres públiques, 
serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 21 de novembre de 2011. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, 
Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora 
Farrarons (ERC), la senyora Galiana, el senyor Rodrigo (PP), i el senyor Guerra (PxC), total 
divuit vots a favor; i les abstencions de les senyores Rivas i Recio, del senyor Genover 
(Entesa), total tres abstencions: 
 
Primer.- Aprovar inicialment l’Ordenança Municipal de sorolls i vibracions de Palafrugell. 
 
Segon.- Aprovar inicialment el Mapa de capacitat acústica de Palafrugell. 
 
Tercer.- Sotmetre el text d’aquesta ordenança i el Mapa de capacitat acústica de Palafrugell 
a informació pública per un termini de trenta dies hàbils (BOP, DOGC, Tauler d’Edictes i diari 
de major difusió provincial), en la forma i als efectes previstos per l’article 63 del Reglament 
d’obres, activitats i serveis dels ens locals (ROAS), aprovat pel Decret 179/1995, de 13 de 
maig. 
 
Quart.-  Derogar l’article 97 i la totalitat del capítol IX de contaminació acústica del títol 
cinquè de l’ordenança municipal de convivència ciutadana i civisme de l’Ajuntament de 
Palafrugell (BOP de Girona núm. 242 del 21 de desembre de 2006), així com l’Ordenança 
Municipal dels sorolls i les vibracions en el municipi de Palafrugell i els mapes de capacitat 
acústica fins ara vigents (BOP de Girona núm. 203, 17 d’octubre de 2007), que són 
incompatibles amb el redactat d’aquesta ordenança. 
 
Cinquè.- Notificar el present acord, a la Generalitat de Catalunya, Direcció General de 
Qualitat Ambiental, Servei per a la prevenció de la contaminació acústica i lluminosa (Av. 
Diagonal 523-525 – 08029 Barcelona). 
 
 
21.- EXPEDIENT DE RECEPCIÓ DEFINITIVA DE LES OBRES D’URBANITZACIÓ DEL 
SECTOR DE LA BÒBILA NOVA, DE PALAFRUGELL.- Aprovació.- 
 
Intervé el senyor Fernández manifestant que es tracta de recepcionar les obres que estan 
situades al sector de la Bòbila Nova, es va requerir al promotor i ha portat tots els 
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documents i per tant es tracta de recepcionar unes obres, és un entorn important i per tant, 
calia també fer aquesta recepció perquè així tots els serveis tècnics saben exactament les 
tasques que s’han de fer en aquell espai. 
 
- senyora Rivas:  Tal i com ens hem pronunciat al principi d’aquest Ple, ens abstindrem per 
no haver pogut consultar definitivament l’expedient. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
VIST que en data 24 d’octubre de 2011, amb registre d’entrada núm. 15836, el senyor Diego 
Cobo Álvarez, actuant com a representant de Llars 85, SA, Societat Unipersonal, i atenent 
els requeriments municipals, va aportar la major part de la documentació sol·licitada per 
poder tramitar el present Expedient de recepció definitiva de les obres d’urbanització del 
sector de la Bòbila Nova de Palafrugell. 
 
ATÈS que en data 27 d’octubre de 2011, amb registre d’entrada núm. 16.014, el senyor 
Diego Cobo Álvarez, actuant com a representant de Llars 85, SA, Societat Unipersonal, va 
presentar nova documentació complementària per a la tramitació del present expedient. 
 
ATÈS l’informe conjunt emès per l’Arquitecte Municipal, senyor Jordi Font Bel, i per 
l’Arquitecte Tècnic Municipal, senyor Albert Vilà Roura, en data 2 de novembre de 2011, on 
manifesten el que es transcriu a continuació: 
 
“.... 
En data 30 de juliol de 2008 el Ple de l’Ajuntament va acordar recepcionar parcialment les 
obres d’urbanització. 
  
La documentació presentada a les instàncies números 15836 de data 24 d’octubre de 2011 i 
16014 de data 27 d’octubre de 2011, dona compliment a l’informe de data 28 d’agost de 
2007. La documentació presentada, i que completa la que ja es disposa a l’Ajuntament, és la 
següent: 
 
1. Llista de subcontractistes de les obres d’urbanització. 
2. Certificat final d’obres per part de l’Arquitecte Director. 
3. Actes de recepció de les infraestructures de les diferents companyies subministradores. 
4. Resultats dels assaigs de compactació dels ferms. 
5. Plànols de les xarxes de serveis instal·lats. 
  
Revisada la documentació i atès que les obres es troben en bon estat de conservació i que 
fa cert temps que es troben en funcionament i que no han aparegut desperfectes, es 
proposa la recepció definitiva de les obres objecte del present informe.” 

  
ATÈS l’informe emès per la Comissió informativa d’urbanisme, pla de barris, obres 
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 21 de novembre de 
2011. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, 
Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora 
Farrarons (ERC), la senyora Galiana, el senyor Rodrigo (PP), i el senyor Guerra (PxC), total 
divuit vots a favor; i les abstencions de les senyores Rivas i Recio, del senyor Genover 
(Entesa), total tres abstencions: 
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PRIMER.- Aprovar la recepció definitiva de les obres d’urbanització del sector de la Bòbila 
Nova, de Palafrugell, atenent la petició presentada pel senyor Diego Cobo Álvarez, en 
representació de Llars 85, SA, Societat Unipersonal. 
 
SEGON.- Notificar aquest acord a Llars 85, SA, als seus representats, i a l’Àrea de Serveis 
Municipals de l’Ajuntament, a l’Enginyer Tècnic Municipal i a la Policia Municipal. 
 
TERCER.- Facultar àmpliament a l’Alcalde President, el senyor Juli Fernández Iruela,  i 
subsidiàriament el Tinent d’Alcalde o Regidor en qui delegui, o el que exerceixi les seves 
funcions, per a la formalització dels documents necessaris derivats d’aquest acord. 
 
 
22.- PROJECTE DE REPARACIÓ DE LA CALÇADA DELS CARRERS METAL·LÚRGIA, 
GAS, INDÚSTRIA I PALS, A LA CIRCUMVAL·LACIÓ NORD DE PALAFRUGELL.- 
Aprovació definitiva.- 
 
Intervé el senyor Fernández manifestant que aquest és un projecte que el govern actual va 
incorporar dins de la modificació que varem fer del Pla d’obres i serveis pel 2012 i per tant 
es tractava de portar-lo a aprovació perquè aquesta li pertoca al Ple.  
 
- senyora Rivas:  En els dos punts i ja em pronuncio al respecte dels dos projectes definitius, 
tant dels carrers de la zona industrial com el de la Biblioteca, tot i que en la comissió 
informativa se’ns va explicar el projecte no el varem poder consultar tranquil·lament com ens 
hagués agradat i per tant ens abstindrem. 
 
- senyor Vilà:  El nostre grup, en aquest punt s’abstindrà perquè tal i com varem manifestar 
anteriorment és un canvi polític dels projectes que teníem aprovats l’anterior equip de 
govern i per tant ens abstindrem. 
 
- senyor Fernandez:  Molt bé, tot i que estem parlant d’una aprovació definitiva, vull dir que 
ja es va fer l’inicial aquí, per tant això que diu l’Entesa que el projecte no s’ha pogut 
consultar, hi ha hagut una inicial, no hi ha hagut cap variació i portem a la definitiva, per tant, 
el projecte no ha variat en relació a l’aprovació que en el seu moment es va fer.   
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
Vist el Projecte de reparació de la calçada dels carrers Metal·lúrgia, Gas, Indústria i Pals, a 
la circumval·lació nord de Palafrugell, aprovat inicialment per acord de la Junta de Govern 
Local el 15 de setembre de 2011 i ratificat íntegrament pel Ple Municipal de data 29 de 
setembre de 2011. 
 
Atès que durant el període d’informació pública d’aquest projecte, comprès entre el dia 13 
d’octubre de 2011 i el 18 de novembre de 2011, no es va presentar cap al·legació. 
 
Atès l’informe emès per la Comissió informativa d’urbanisme, pla de barris, obres públiques, 
serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 21 de novembre de 2011. 
 
Atès el que preveuen els articles 37 i 38 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels Ens 
Locals (Decret 179/1995), pel que fa a la tramitació dels projectes d’obres locals, i l’article 
219 de la Llei Municipal i de règim local, pel que fa a la documentació que han de contenir 
aquests projectes. 
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El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, 
Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), la senyora Galiana, el senyor Rodrigo (PP), i 
el senyor Guerra (PxC), total catorze vots a favor; i les abstencions dels senyors Sabrià, Vilà, 
Lledó, la senyora Farrarons (ERC), les senyores Rivas i Recio, del senyor Genover (Entesa), 
total set abstencions: 
 
Primer.- Aprovar definitivament el projecte de reparació de la calçada dels carrers 
Metal·lúrgia, Gas, Indústria i Pals, a la circumval·lació nord de Palafrugell, redactada a l’Àrea 
de Projectes i Obres d’aquest Ajuntament, i que es composa de memòria, annexos 
d’informació i de càlcul, estudi de seguretat i salut, plec de condicions, pressupost i plànols, 
amb un pressupost d’execució per contracte cinc-cents quaranta mil euros, amb el 18% 
d’IVA inclòs (540.000,00 €). 
 
Segon.- Publicar un edicte al Butlletí oficial de la província per a coneixement general 
d’aquesta aprovació definitiva. 
 
Tercer.- Notificar aquest acord d’aprovació definitiva al Departament de Governació i 
Relacions Institucionals, Serveis Territorials a Girona, per a la seva inclusió a l’expedient de 
subvenció en tràmit. 
 
 
23.- PROJECTE DE SALA POLIVALENT A LA BIBLIOTECA PÚBLICA, A 
PALAFRUGELL.- Aprovació definitiva.- 
 
Intervé el senyor Fernández manifestant que aquest també és un projecte fruit de la 
modificació del Pla d’Obres i Serveis i per tant que es va aprovar inicialment i ara el portem a 
aprovació definitiva perquè així el ordenament jurídic ens ho demana. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la proposta d’acord, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
Vist el Projecte de sala polivalent a la Biblioteca pública, a Palafrugell, redactat per 
Kasadevall Arquitectes SLP,  aprovat inicialment per acord de la Junta de Govern Local 
celebrada el 22 de setembre de 2011 i ratificat íntegrament pel Ple Municipal de data 29 de 
setembre de 2011. 
 
Atès que durant el període d’informació pública d’aquest projecte, comprès entre el dia 13 
d’octubre de 2011 i el 18 de novembre de 2011, no es va presentar cap al·legació. 
 
Atès l’informe emès per la Comissió informativa d’urbanisme, pla de barris, obres públiques, 
serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 21 de novembre de 2011. 
 
Atès el que preveuen els articles 37 i 38 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels Ens 
Locals (Decret 179/1995), pel que fa a la tramitació dels projectes d’obres locals, i l’article 
219 de la Llei Municipal i de règim local, pel que fa a la documentació que han de contenir 
aquests projectes. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, 
Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora 
Farrarons (ERC), la senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP), total disset vots a favor; i les 
abstencions de les senyores Rivas i Recio, del senyor Genover (Entesa), i edl senyor Guerra 
(PxC total quatre abstencions: 
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Primer.- Aprovar definitivament el projecte de sala polivalent a la Biblioteca pública, a 
Palafrugell, redactada per Kasadevall Arquitectes SLP, i que es composa de memòria, 
normativa aplicable, plànols, annexos a la memòria, plec de condicions, amidaments i 
pressupost, amb un pressupost d’execució per contracta de dos-cents divuit mil tres-cents 
trenta-quatre euros amb cinc cèntims, amb el 18% d’IVA inclòs (218.334,05 €). 
 
Segon.- Publicar un edicte al Butlletí oficial de la província per a coneixement general 
d’aquesta aprovació definitiva. 
 
Tercer.- Notificar aquest acord d’aprovació definitiva als tècnics redactors del projecte i al 
Departament de Governació i Relacions Institucionals, Serveis Territorials a Girona, per a la 
seva inclusió a l’expedient de subvenció en tràmit. 
     
 
24.- MOCIÓ D’ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA (ERC), SOL·LICITANT 
L’ADHESIÓ DE L’AJUNTAMENT DE PALAFRUGELL AL GRUP DE MUNICIPIS 
GIRONINS QUE TREBALLEN AMB L’OBJECTIU DE MANCOMUNAR SERVEIS.- 
Aprovació.- 
 
El senyor Sabrià llegeix la moció que copiada textualment la moció, diu així: 
 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Les darreres setmanes hem pogut veure i llegir que nou ajuntaments del Gironès, el Baix 
Empordà i la Selva han fet els primers contactes per mancomunar serveis i compartir 
equipaments entre ells. 
 
Les dues primeres reunions ja han tingut lloc i es comencen a dibuixar  iniciatives concretes, 
amb l'objectiu de millorar serveis i alhora, i per sobre de tot, reduir despeses, sense que això 
vagi en detriment dels serveis que es presten als ciutadans.  
 
La voluntat és poder compartir instal·lacions i, fins i tot, el sòl industrial dels diferents termes 
municipals. A més, durant les trobades també s'ha plantejat que els consistoris, a l'hora de 
comprar material o bé adquirir mobiliari urbà (bancs, papereres) ho facin de manera 
conjunta, aconseguint així ajustar preus. 
 
Aquests ajuntaments posen de manifest, que existeixen polítiques de cooperació 
intermunicipal que han d’erigir-se en alternativa a la retallada de serveis, permetent l’estalvi 
alhora que l’eficiència i l’eficàcia. En moments com l’actual cal prendre decisions valentes i 
Palafrugell no pot perdre el tren.  
 
PROPOSTA D’ACORD 
 
- Que el municipi de Palafrugell s'incorpori al grup de treball creat a les comarques gironines, 
entre diferents ajuntaments, per mancomunar serveis, amb l'objectiu de poder reduir 
despesa sense reduir serveis i alhora optimizar l'ús d'equipaments, actuar com a central de 
compres o millorar la competitivitat del sòl industrial.” 
 
 
Continua el senyor Sabrià manifestant que pensa que aquesta moció s’explica sola, aquesta 
era una proposta que nosaltres la portàvem també al programa electoral, crèiem en aquesta 
iniciativa que a vegades hem situat només als Ajuntaments més petits que aquest, però que 
també és aplicable als grans municipis com Sant Feliu de Guíxols que ja hi són incorporats i 
creiem que Palafrugell no ha de perdre el tren, ens agradaria tenir el vot favorable de tots els 
grups, ens agradaria molt que no fos un brindis al sol, sinó que ens ho prenguéssim 
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seriosament i que es delegués a algú que participés activament en aquest grup de treball i 
que realment això pugui tirar endavant. Coneixem tots el model de municipis de Catalunya, 
la mida i la quantitat de municipis que hi tenim i crec que aquesta és una unitat que, entre 
tots, hem de treballar. Tenim mancomunitats a Palafrugell que funcionen i funcionen be, 
tenim municipis amb els quals segur que seria fàcil col·laborar i pensem que aquesta, amb el 
context actual, és una porta que hem d’obrir i començar a treballar d’una manera immediata i 
com deia abans, els hi demanaria el seu suport, els hi demanaria que, a banda de poder 
tirar-ho endavant, s’ho prenguessin seriosament i comptin amb Esquerra per tot allò que 
pugui venir. 
 
- senyor Fernandez:  Molt be, moltes gràcies, com sempre abans de donar peu als diferents 
grups el govern es posicionarà i dir al senyor Sabrià que hi estem d’acord, el govern la 
votarà a favor. Entenem que en aquests moments de situació econòmica de crisi, s’han de 
mirar d’analitzar noves fòrmules de gestió, hem de caminar cap a l’eficàcia i eficiència i per 
tant, aquella imatge que a vegades havíem tingut d’això és el meu espai i aquí que no entri 
ningú, jo crec que s’ha de començar a trencar, i per tant és una eina, per començar a 
caminar cap a la millora de gestió, cap a l’optimització de recursos i per tant si podem 
mancomunar determinats serveis o activitats entre Ajuntaments s’ha de treballar en aquest 
aspecte i per tant el Govern hi està d’acord en treballar en aquesta línea, una altra cosa és 
que també entenguem que les mancomunitats segons quins serveis haguem d’aplicar, s’ha 
de tenir en compte el concepte de proximitat, segurament que si volguéssim parlar d’una 
central de compres la proximitat no és tant important, però si volguéssim parlar d’una gestió 
de serveis, com podria ser la gestió de residus o d’escombraries, la proximitat per aquest 
servei és important.  Tot i això, com que entenem que s’ha d’anar per aquesta via, els 
Ajuntaments hem de començar a col·laborar, hem de començar a buscar criteris de gestió 
més eficaç i més eficients i estarem d’acord en donar el vistiplau a aquesta proposta i 
treballarem, treballarem plegats i per tant, qualsevol actuació que fem, com que vostès son 
els que proposen la moció, els tindrem informats de tot allò que el govern faci en relació a 
aquesta xarxa d’Ajuntaments que estan treballant per aquest grup de mancomunar serveis, 
però nosaltres tenim una mancomunitat, com vostè ha dit, que amb el tema del aigua 
funciona i per tant caldria segurament ampliar determinades actuacions perquè anem essent 
capaços d’anar avançant en la gestió d’alguns serveis d’aquests ajuntaments que ja formen 
part d’aquesta mancomunitat de l’aigua. Per tant, donat que el govern ja s’ha posicionat a 
favor dono el torn de paraula als diferents grups perquè puguin posicionar-se. 
 
- senyor Guerra:  Des de Plataforma per Catalunya també donarem suport a la proposta 
d’Esquerra, pensem el mateix que acaba de parlar vostè, que hem d’anar a reduir despeses 
i a fer una millora dels accessos i del que disposem per poder reduir aquestes despeses.  
L’únic que sí que m’agradaria puntualitzar és que aquesta mancomunitat està molt bé, però 
que tinguéssim un control perquè una part d’aquest estalvi que es pugui fer, repercuteixi en 
el nostre poble. 
 
- senyora Galiana:  Com que la moció parla d’una proposta d’incorporar-se i treballar en 
aquest projecte de mancomunació de serveis, nosaltres hi estem d’acord i donarem el nostre 
recolzament, si bé volem fer constar que és una proposta de començar a treballar, potser hi 
hauran serveis que el més adient no serà mancomunar-los, però no tenim massa clar els 
resultats, el que sí que tenim clar es que hi ha un estalvi i en aquesta línea hem d’anar i hem 
de formar part de les innovacions que vagin sorgint i per tant doncs en aquest aspecte i 
donat que és doncs formar part i estar integrats en aquesta comissió de treball de les 
comarques gironines hi donarem suport. 
 
- senyora Rivas:  Votarem favorablement la moció que han presentat els companys i 
companyes d’Esquerra, ens sembla del tot ajustada al moment de crisi econòmica actual i 
entenem que el treball d’aquesta comissió ha d’afavorir l’eficàcia i l’eficiència de 
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l’Ajuntament, que en definitiva no és res més que la millora del benestar dels ciutadans i 
ciutadanes, per tant desitgem un llarg i bon camí de treball en aquest grup de municipis. 
 
- senyor Sabrià:  Només preguntar si el que feia Plataforma era una proposta d’esmena o 
no. 
 
- senyor Fernandez:  No, jo he entès que s’afegia i que en tot cas deia que els estalvis 
repercutissin en el nostre municipi. 
 
- senyor Sabrià:  Bé, perquè en tot cas, jo entenc que un estalvi si és econòmic redunda 
directament al municipi, si és una millora d’eficiència redunda directament al municipi i si és 
una millora d’eficàcia també, per tant no enteníem exactament a què feia referència, això sí, 
li agraïm el seu suport. 
 
Tot seguit se sotmet a votació la moció presentada pel grup municipal d’Esquerra 
Republicana de Catalunya, proposant l’adhesió de Palafrugell al grup de municipis de 
gironins que treballen amb l’objectiu de mancomunar serveis, per la qual cosa, en 
conseqüència: 
 
 
Vista la moció presentada pel grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya, 
proposant l’adhesió de Palafrugell al grup de municipis de gironins que treballen amb 
l’objectiu de mancomunar serveis, l’exposició de motius de la qual, diu així: 
 
Les darreres setmanes hem pogut veure i llegir que nou ajuntaments del Gironès, el Baix 
Empordà i la Selva han fet els primers contactes per mancomunar serveis i compartir 
equipaments entre ells. 
 
Les dues primeres reunions ja han tingut lloc i es comencen a dibuixar  iniciatives concretes, 
amb l'objectiu de millorar serveis i alhora, i per sobre de tot, reduir despeses, sense que això 
vagi en detriment dels serveis que es presten als ciutadans.  
 
La voluntat és poder compartir instal·lacions i, fins i tot, el sòl industrial dels diferents termes 
municipals. A més, durant les trobades també s'ha plantejat que els consistoris, a l'hora de 
comprar material o bé adquirir mobiliari urbà (bancs, papereres) ho facin de manera 
conjunta, aconseguint així ajustar preus. 
 
Aquests ajuntaments posen de manifest, que existeixen polítiques de cooperació 
intermunicipal que han d’erigir-se en alternativa a la retallada de serveis, permetent l’estalvi 
alhora que l’eficiència i l’eficàcia. En moments com l’actual cal prendre decisions valentes i 
Palafrugell no pot perdre el tren.  
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Que el municipi de Palafrugell s'incorpori al grup de treball creat a les comarques gironines, 
entre diferents ajuntaments, per mancomunar serveis, amb l'objectiu de poder reduir 
despesa sense reduir serveis i alhora optimizar l'ús d'equipaments, actuar com a central de 
compres o millorar la competitivitat del sòl industrial.” 
 
 
25.- MOCIÓ D’ENTESA-JUNTS PER PALAFRUGELL SOL·LICITANT LA REDACCIÓ I 
APROVACIÓ D’UN REGLAMENT QUE ADEQUI I REGULI L’ÚS I CONDICIONS DELS 
LOCALS SOCIALS.- Aprovació.-  
 
La senyora Rivas llegeix la moció que, copiada textualment, diu així: 
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“EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 
 
L’Ajuntament de Palafrugell disposa de sis locals socials que són gestionats per les 
associacions de veïns i veïnes del barri on es troben ubicats. Així, actualment Palafrugell 
disposa de locals socials amb activitat als barris de La Sauleda, C/Ample, Vilaseca-
Bruguerol, Mas Mascort, Calella, i Llofriu. 
 
Cada un d’aquests locals té unes característiques diferents atenent a diversos motius: nivell 
d’implicació de l’associació de veïns i veïnes, característiques de l’espai, horaris, 
responsables....  
 
Totes les associacions de veïns i veïnes reben una subvenció de l’Ajuntament per tal de 
mantenir l’activitat en els respectius locals socials i en alguns d’ells l’ajuntament directament 
es fa càrrec de determinades despeses: neteja, telèfon, consergeria, premsa,.... 
 
Així mateix, s’ha constatat que les activitats que s’hi porten a terme són molt diferents entre 
ells: exposicions, xerrades, taules rodones, bibliobarris.... activitats que entenem 
absolutament adequades i necessàries i per les quals fem arribar el nostre reconeixement a 
l’ implicació voluntària i altruista de les Associacions de veïns i veïnes i de les persones que 
dediquen part del seu temps a dinamitzar el nostre municipi.  
 
Ara bé, per tal d’evitar responsabilitats al les propies associaons de veïns i veïnes es fa 
absolutament necessari regular i ordenar determinades activitats que s’han constatat en 
algun d’aquests espais. Ens referim concretament a l’autorització de festes privades, sense 
tenir-ne coneixement l’ajuntament, per les quals s’ha cobrat un lloguer per la cessió d’un 
espai que es de l’Ajuntament i sense fixar limitacions ni horaris amb les pertinents molèsties 
als veïnat. I alhora s’ha detectat en un dels locals el funcionament d’una activitat bar-botiga 
(?) que no compleix amb la normativa d’obligat compliment al mateix temps que el gestor 
podria obtenir-ne benefici privat ja que rep la subvenció que l’ajuntament dona a l’associació 
de veïns. 
 
Entenem que aquestes situacions s’haurien de regular de forma clara i concisa per tal 
d’evitar possibles responsabilitats que puguin recaure tant sobre la pròpia associació de 
veïns i veïnes com sobre l’Ajuntament.  
 
Per tot això, es proposa al ple de la corporació L’ADOPCIÓ DELS SEGÜENTS ACORDS: 
 
Primer.- Que es redacti i s’aprovi un reglament per l’ús i les condicions dels locals socials al 
mateix temps que es revisin els diferents convenis amb cadascuna de les associacions. 
 
Segon.- Que s’estableixin els barems i criteris en la distribució de les subvencions i les 
despeses que assumeix l’Ajuntament per mantenir el funcionament dels locals socials, a fi i 
efecte d’evitar possibles disfuncions i evitar possibles malentesos. 
 
Tercer.- Que aquest treball es porti a terme de forma participativa amb les diferents juntes 
de les associacions de veïns i veïnes. 
 
Quart.- Fer arribar aquest acord a les diferents associacions de veïns i veïnes que tenen 
cedit per part de l’Ajuntament l’ús del local social on hi porten a terme diferents activitats 
amb l’objectiu de dinamitzar la vida cultural i social del nostre municipi.”  
 
 
Intervé el senyor Fernández manifestant que, també com sempre, primer posicionarem al 
govern.  Aquí el govern podria tenir dues opcions, votar que no, perquè podríem dir que ho 
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estem fent i treballarem, o dir, l’agafarem amb matisos, farem aquesta segona opció, 
l’agafarem amb matisos, però vull també intentar explicar el perquè fem aquesta opció i 
posar diguéssim un contrapunt, el que vostè feia quan governava i només tres casos dels 
mes de quinze que hi havia.  Vostè suposo que deu recordar el ple de 29 d’agost de 2007, 
aquest grup, a l’oposició va fer una moció per obrir l’Ajuntament a les tardes, amb efectes 2 
de gener de 2008 per no tenir implicacions pressupostàries perquè no hi havia la partida i li 
dic el que vostè deia en aquell moment a una proposta feta pel PSC, pel fet que la 
presentava el PSC en aquells moments: Per tant, des d’aquest equip de govern no 
considerem necessària aquesta moció i a més pensem que la proposta no s’ajusta a les 
necessitats reals perquè el govern ja ho té present de fer-ho.  Això que vostè deia aquell 
mateix mes d’agost a una proposta que desprès vostès al gener varen fer, amb bon criteri, 
perquè tots estaven d’acord que calia obrir l’Ajuntament.  Una similar el 25 de març del 
2008, en el Ple, aquest grup va demanar la redacció d’un pla de mobilitat de senyalització, 
en aquell moment el senyor regidor de l’Entesa, a part de dir que ho tenia tot en el cap i que 
no calia, ens deia: Amb tots els respectes, em sembla que aquest equip de govern està prou 
preparat amb els coneixements i les tècniques que tenim, per tirar endavant la ciutat més 
amable i que no cal fer aquest pla de mobilitat.  Desprès aquest pla de mobilitat hem vist que 
era necessari i per tant, l’hem fet, i es va rebutjar la moció.  Un altre cas, similar, ja dic, de 
les més de tretze que hi havia només n’he agafat tres, aquest grup va demanar al Ple del 
mes de març de 2009, que el govern redactés un pla d’austeritat i control de la despesa, en 
aquest moment també el regidor de l’Entesa, senyor Esteba, també va dir textualment, que 
les propostes que presentàvem nosaltres no eren viables i per tant, estàvem fora de 
qualsevol, i ho deia textualment: En aquest moment no creiem necessari fer aquestes 
propostes d’austeritat i de control de despesa i just un any mes tard, s’aprova el pla 
d’austeritat.  Bé, com que no volem entrar en aquest joc, penso que les propostes han de 
ser totes recollides, vinguin d’on vinguin, de qualsevol grup polític a nivell d’Ajuntament, avui 
ho hem vist, hem aprovat mocions institucionals, hem aprovat una moció que ha presentat 
Esquerra Republicana, pensem que aquesta també s’ha d’aprovar, pensem que cal fer un 
pla d’usos, un reglament d’usos de tots els espais i locals socials que té l’Ajuntament i per 
tant, al primer punt diem que si, al segon que vostè ha dit, que estava evidentment mal 
numerat, home, a aquest no li podem dir que si, perquè una cosa és que el govern es 
comprometi a fer el pla d’usos, però que a més a més ens digui com s’ha de fer, entenem 
que no és massa correcte, o sigui que el farem, però deixin en tot cas que sigui el propi 
govern el que digui quins criteris ha de fer servir i quins processos fem servir pel pla d’usos, 
per tant, sí que estem d’acord que el govern faci el pla d’usos, el primer punt hi estem 
d’acord, al segon, en quan a la forma de fer-ho i el que ha de contenir aquest reglament 
deixin que sigui el propi govern que ho faci. Per tant si vostè accepta que la seva proposta 
sigui el punt número punt número 1, i l’últim punt que suposo que seria el quart, que es 
tracta de fer arribar aquesta acord a les diferents entitats i associacions, hi estem d’acord, si 
vostè manté el que seria el punt segon i tercer, amb el sentit què s’estableixin barems, 
criteris de distribució, entenem que això ha de ser una cosa que ha de ser el propi govern el 
que estableixi quins criteris fa servir per fer el reglament.  Però hi ha un tema en l’exposició 
de motius que també em preocupa perquè clar, vostè senyala dos aspectes com són festes 
privades i alguna activitat a part, botiga, que tots sabem bàsicament a quins locals socials 
ens referim, crec que fora bo i vostè ha estat governant i aquestes activitats privades i 
aquesta botiga o bar que vostè diu, fa temps que es fan, i jo em pregunto, vostè quan 
governava no va detectar que es feia això? i si no va actuar, perquè no va actuar?, no tenia 
temps?  Doncs bé, nosaltres ara ho recollirem i ho farem, però que sàpiga que això que 
vostè posa a l’exposició de motius són actuacions que es venien fent també, i per tant, 
estem conscients que això s’ha de regular però també lamentem el perquè vostè governava 
no es va atrevir a regular aquestes reglaments d’usos de locals.  Per tant, acabo, el govern 
proposa primer punt i últim punt, diem que si; si vostè, el que són els dos punts que serien el 
segon i tercer, els retira. 
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- senyora Rivas:  Intentaré fer-ho ordenadament, perquè ha dit moltes coses a la vegada i 
m’agradaria no deixar-me res del que vostè ha manifestat.  Miri, és decisió del govern decidir 
si vota o no la moció, vostès tenen la majoria, per tant, vostès poden decidir rebutjar-la i 
votar-la en contra o aprovar-la i votar a favor,  no seré pas jo, com a portaveu de l’Entesa qui 
els digui què han de fer.  Respecte al que m’ha dit, és similar al 29 d’octubre, la moció d’obrir 
a les tardes, no sé si ho deia jo el que vostè ha manifestat, he parlat tantes vegades en 
aquest ple que a vegades no sé si ho he dit jo o el meu company, la del 26 de març el pla de 
mobilitat i senyalització, suposo que es va afegir el senyor Toni Rocafull o la del pla 
d’austeritat que vostès varen presentar i que nosaltres varem votar en contra, perquè el 
varem elaborar però vostès el varen votar en contra, miri de les tres mocions que vostè ha 
plantejat vostè ha explicat la seva versió jo podria explicar una altra versió, no hi entraré, no 
tinc ganes, faré el mateix que ha fet vostè.  Miri, nosaltres creiem, com Entesa que s’ha 
d’establir el Reglament de l’ús dels locals socials, això ho portava l’Entesa en el seu 
programa electoral, és cert que en els vuit anys que varem ser al govern no ho varem fer, i 
això és cert i és claríssim, però teníem previst fer-ho ara, per tant, el que els hi demanem és 
que ho facin vostès i ja està no hi ha res més a dir.  Respecte al segon punt, miri el primer 
punt que vostè diu que votaran a favor, és que no entenc que no es pot votar a favor, em 
sembla perfecte que el votin i li agraeixo, és que es redacti i s’aprovi un reglament per l’ús i 
les condicions dels locals socials i es revisin els convenis amb cadascuna de les 
associacions.  Escolti, l’objectiu que vol l’Entesa amb això, és que ni la pròpia associació de 
veïns, ni l’Ajuntament hagi d’assumir responsabilitats si algú es fa mal a dins d’un local 
d’aquest, o si es produeix alguna situació irregular, perquè qui rebrà serà l’Ajuntament i, en 
definitiva, seran els ciutadans de Palafrugell o serà la pròpia associació de veïns, per tant, 
regulem-ho, fem-ho bé i que tothom visqui tranquil.  El segon punt, vostè diu, és que crec 
que no ha entès el redactat, perquè no entenc el que vostè em proposa.  El que nosaltres li 
demanem és que s’estableixin els barems i criteris amb la distribució de subvencions, no 
amb la redacció de reglament, és a dir, cada associació té una subvenció diferent, a algunes 
els hi paguem la llum, a algunes altres els hi paguem el telèfon, a algunes altres els hi 
paguem la premsa i el que nosaltres estem dient és, tot i que cada associació de veïns i 
cada local social pugui funcionar de forma diferent, perquè tenen un històric diferent, 
regulem i posem-ho per escrit, aquesta feina la vàrem començar a fer, jo li puc donar la 
feina, que jo com a regidora vaig començar a fer i que la tinc encarpetada i la veurà i això ho 
varem treballar amb l’interventor, ho varem treballar amb el secretari, tenim recollits tots els 
convenis i tenim establert què rep cada associació de veïns, és una cosa tant senzilla com 
que no es creïn disfuncions entre les associacions de veïns.  Perquè a uns els hi paguem la 
premsa i als altres no?, regulem-ho d’una forma clara, és tant senzill com això. Vol anul·lar el 
segon punt, escolti, l’anul·li, a mi em preocupa molt més el primer que el segon, el segon, el 
demano per tranquil·litat de totes les associacions de veïns.  El tercer, que no li agrada, 
escolti, són vostès que parlen de la participació, jo el que li dic és que aquest reglament 
s’elabori conjuntament amb les associacions de veïns, són vostès que constantment com a 
govern ens estan dient que volen fer participació, que volen parlar amb els veïns, que tenim 
el regidor de relacions ciutadanes que no sé què, escolti, si hem de fer aquest reglament 
perquè no podem centrar totes les associacions de veïns i redactar-lo conjuntament amb 
ells?.  I amb el quart, no hi ha cap dubte en què l’aprovarem.  De totes maneres si vostè vol 
anular el segon que és regular les subvencions i que quedin per escrit, l’anul·li, és 
responsabilitat seva, i el tercer, que és que no vol fer aquest reglament de forma 
participativa amb les associacions i no el vol aprovar, aquest punt no l’aprovi, miri aprovem 
el 1 i el 4, ja n’hi ha prou. 
 
- senyor Fernandez:  Jo era conscient que a vostè el que li preocupava era el punt número 
1, per això li he proposat de treure el segon i el tercer, era conscient d’això.  Però en 
qualsevol cas vostè diu que té un treball fet, ja ens el pot fer arribar, l’aprofitarem, jo he sigut 
partidari sempre que el que ja està fet aprofitem-ho. Per puntualitzar, si no ho entès 
malament vostè ha acceptat la proposta nostra, però faig la rèplica i acabaré com a govern.  
Evidentment que el govern vol fer aquest pla d’usos i sap que ho ha de fer i dic, si vostè te 
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feina feta, ens la porti, nosaltres som sempre del parer que si hi ha treball fet l’aprofitem i no 
cal inventar, si hi ha treball fet i també hi ha participat l’interventor, perfecte.  En qualsevol 
cas, a mi em sobta que vostè que tenia tanta feina feta, doncs no l’hagués proposat a 
l’anterior govern i ara que digui que nosaltres no volem participació, miri, evidentment que 
volem participació, si nosaltres ja en qualsevol actuació que fem entenem que la nova 
governança passa per intentar buscar complicitat, per tant no cal que ens obliguem a buscar 
complicitat, és que la farem igualment, a algú se li acudeix de fer un pla d’usos de locals 
socials sense comptar amb les pròpies associacions, a algú se li acudeix això?, suposo que 
potser  vostè volia fer-ho així, nosaltres teníem molt clar que no s’ha de fer així. I miri, vostè 
agafi les actes i veurà que hi ha les intervencions que he dit, perquè vostè és molt amant de 
parlar de la coherència política, vostè aquesta paraula, la coherència política, la té molt 
assumida, la coherència política, doncs comenci per vostè mateixa, sigui coherent vostè i 
desprès quan vostè sigui coherent vingui al plenari i demani coherència als demés i jo soc 
conscient que segurament en alguns casos he sigut incoherent, hi ha hagut algun polític o 
regidor que no hagi sigut incoherent mai?, el que no vull és que vagi amb la bandera de la 
coherència política, per això li he posat de manifest aquests tres casos i no ho faré més, he 
volgut posar-ho en aquest cas perquè enteníem que era el moment de dir-ho, per dir que no 
entraríem més en aquesta praxis, però si que volia deixar-ho clar en aquest plenari, perquè 
es donava el fet d’aquesta moció.   
 
- senyor Guerra:  Senyora Rivas, jo en aquest cas m’abstindré perquè penso que hi ha una 
cosa que està molt clara i vostè té tota la raó quan parla dels locals socials i els drets que 
tenen, però amb una època de recessió tal i com la que estem vivint que no tenim gaire 
mitjans econòmics, això que nosaltres haguem de pagar, tal i com posa aquí neteja, telèfon, 
conserge, premsa, totes aquestes despeses, potser sí que és el xocolata del lloro, però tot 
això de cares a la gent, de cares als ciutadans, miri que tinguin els locals fantàstic, que 
puguin fer us d’ells, fantàstic, però tots ens hem d’apretar una mica el cinturó. 
 
- senyora Galiana:  Bé, el que no m’ha quedat clar, és si es votaran els quatre punts de la 
moció o els retira la senyora Rivas.  
 
- senyor Fernandez:  Jo el que he entès és que la senyora Rivas per aprovar la moció, 
mantenia el 1 i l’últim, i retirava, amb l’ànim del consens, els dos punts d’entremig, el que he 
entès jo, crec que aquesta és la proposta que ha fet la ponent. 
 
- senyora Galiana:  O sigui que es retira el punt dos i tres.  Val, nosaltres li donarem suport i 
avanço que si no s’haguessin retirat els punts dos i tres, tampoc hi veiem cap inconvenient a 
recolzar-ho, perquè ho entenem coherent i conseqüència del primer punt. Pensem que 
aquest tema s’ha de regular, és una necessitat, no jutjarem ara aquí si es podia o no es 
podia haver fet, el que està clar es que és una mancança i que se li ha de buscar una 
regulació a efectes que hi hagi un ordre en la utilització d’aquests locals i a efectes que hi 
hagi una retribució equitativa de les subvencions. Per tant considerem que s’ha de treballar 
en aquest sentit i donarem el nostre recolzament. 
 
- senyor Sabrià:  Nosaltres també hi votarem a favor, i de fet hi hauríem votat a favor  i 
també hi hauríem votat a favor amb dos punts, amb quatre i potser amb cinc també i amb un 
també. Ara diré una cosa que no fem habitualment des de l’Esquerra, però crec que avui sí 
que tinc ganes de dir-la, i és que crec que estem fent un ple bastant dolent avui i que ens 
estem dedicant permanentment a la petita baralla, des de l’inici  fins al final, que estem 
jugant a retrets, a treure plens d’anys enrere, i crec que hauríem de dedicar-nos més a 
construir, que tenim l’oportunitat per fer-ho i que entre tots hauríem de tenir aquesta voluntat 
de construir, que avui no estem fent. Nosaltres no li volem donar lliçons a ningú i entenem 
que cadascú ha de governar a la manera que ho ha de fer i cadascú pot plantejar l’oposició 
de la manera que ho fa i que nosaltres estem de costat d’aquí i segurament que ens 
agradaria més estar allà, però que des del lloc on ens toca ser ara, la nostra voluntat és 
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construir, i jo aquesta sensació que tinc ara no l’havia tingut altres vegades, tinc la sensació 
que no ens estem dedicant ni a construir, ni a fer poble i no ho dic per punts concrets que 
puguin ser més o menys importants, sinó pel desenvolupament habitual i pel 
desenvolupament general del ple d’avui. Dir que nosaltres creiem que aquesta és una feina 
que s’ha de fer, que es va començar i que és una feina que s’ha de fer, que és molt 
complexa, que alguns locals tenen moltíssimes particularitats i que costarà i que espero que 
hi siguem tots per ajudar en el que sigui factible i el que he dit abans no és el que acostuma 
a fer Esquerra, però sí que avui tenia ganes de dir-ho perquè crec que estem fent un mal 
Ple, crec que interessa bastant poc als ciutadans d’aquesta vila normalment, i concretament 
avui en que estem fent poc poble en general. 
 
- senyora Rivas:  Per al·lusions molt ràpidament.  Només per explicar-li al senyor Guerra que 
la moció aquesta no té cap cost econòmic, té cost zero, quan un presenta una moció, el 
ROM diu que ha de posar en quina partida pressupostària s’ha de pagar, aquestes 
subvencions que jo he dit, s’estan pagant, era el moment per aprofitar per regular-ho, que 
era el que demanava la moció, però si el govern decideix que aquest segon punt no el vol fer 
i el vol retirar l’Entesa accepta retirar-lo a canvi que regulin els locals socials.  Per tant, jo 
m’agafaria a les paraules de la senyora Galiana quan deia que el que demanava era una 
retribució equitativa de les subvencions en funció de les característiques dels locals socials.  
De totes maneres senyor alcalde, com vaig fer a l’anterior ple, amb la voluntat que les 
mocions s’aprovin l’Entesa retira el punt dos i tres, no acaba d’entendre perquè el volen 
retirar, però el retirem perquè és la decisió que vostès esperen com a govern i el que ens 
interessa és regulin els locals per depurar possibles responsabilitats si fos el cas i agraeixo 
moltíssim i de veritat ho faig de tot cor, la intervenció del senyor Sabrià, gràcies als 
companys d’Esquerra pel toc que heu donat. 
 
- senyor Fernandez:  Be, jo també agraeixo i em sumo al que ha dit el senyor Sabrià, no sé a 
qui li ha donat el toc, crec que ha sigut a tots, perquè és evident que en aquest ple, jo he dit 
al principi que era un ple que, com a tots, son importants s’ha començat amb mal peu i per 
tant, crec que el govern, el que hem fet avui d’intentar tirar endarrere no ho farem, però sí 
que volem deixar clar el tema què ha sortit sovint aquí, que és el concepte de coherència 
política i hem de treballar, hi estem d’acord senyor Sabrià, que aquest ple no és precisament 
dels millors plens que hem tingut, no ja en aquest mandat, inclús de l’anterior mandat, per 
tant anem a intentar sumar i agraeixo, agraeixo el fet que Entesa, per intentar que aquesta 
moció surti endavant se sumi a eliminar aquests dos punts, que l’únic objectiu que té és que 
el govern vol tenir les mans per fer aquests criteris, barems, amb molta més dedicació i amb 
molta més flexibilitat, per tant,  agraeixo la proposta que vostè fa i de les intervencions que 
he vist crec que no cal posar-ho a votació, sembla que amb aquestes votacions tothom les 
votaria.   
 
Tot seguit se sotmet a votació la moció presentada pel Grup Municipal de L’entesa Junts Per 
Palafrugell, sol.licitant la redacció i l’aprovació d’un reglament que adeqüi i reguli l’ús i 
condicions dels locals socials, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal de L’entesa Junts Per Palafrugell, sol.licitant la 
redacció i l’aprovació d’un reglament que adeqüi i reguli l’ús i condicions dels locals socials, 
l’exposició de motius de la qual, diu així: 
 
L’Ajuntament de Palafrugell disposa de sis locals socials que són gestionats per les 
associacions de veïns i veïnes del barri on es troben ubicats. Així, actualment Palafrugell 
disposa de locals socials amb activitat als barris de La Sauleda, C/Ample, Vilaseca-
Bruguerol, Mas Mascort, Calella, i Llofriu. 
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Cada un d’aquests locals té unes característiques diferents atenent a diversos motius: nivell 
d’implicació de l’associació de veïns i veïnes, característiques de l’espai, horaris, 
responsables....  
 
Totes les associacions de veïns i veïnes reben una subvenció de l’Ajuntament per tal de 
mantenir l’activitat en els respectius locals socials i en alguns d’ells l’ajuntament directament 
es fa càrrec de determinades despeses: neteja, telèfon, consergeria, premsa,.... 
 
Així mateix, s’ha constatat que les activitats que s’hi porten a terme són molt diferents entre 
ells: exposicions, xerrades, taules rodones, bibliobarris.... activitats que entenem 
absolutament adequades i necessàries i per les quals fem arribar el nostre reconeixement a 
l’ implicació voluntària i altruista de les Associacions de veïns i veïnes i de les persones que 
dediquen part del seu temps a dinamitzar el nostre municipi.  
 
Ara bé, per tal d’evitar responsabilitats al les propies associaons de veïns i veïnes es fa 
absolutament necessari regular i ordenar determinades activitats que s’han constatat en 
algun d’aquests espais. Ens referim concretament a l’autorització de festes privades, sense 
tenir-ne coneixement l’ajuntament, per les quals s’ha cobrat un lloguer per la cessió d’un 
espai que es de l’Ajuntament i sense fixar limitacions ni horaris amb les pertinents molèsties 
als veïnat. I alhora s’ha detectat en un dels locals el funcionament d’una activitat bar-botiga 
(?) que no compleix amb la normativa d’obligat compliment al mateix temps que el gestor 
podria obtenir-ne benefici privat ja que rep la subvenció que l’ajuntament dona a l’associació 
de veïns. 
 
Entenem que aquestes situacions s’haurien de regular de forma clara i concisa per tal 
d’evitar possibles responsabilitats que puguin recaure tant sobre la pròpia associació de 
veïns i veïnes com sobre l’Ajuntament.  
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per majoria, amb els vots a favor dels senyors Fernández, 
Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Prats, 
Pujol, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora 
Farrarons (ERC), de les senyores Rivas i Recio, del senyor Genover (Entesa), la senyora 
Galiana i el senyor Rodrigo (PP), total vint vots a favor; i l’abstenció del senyor Guerra (PxC), 
total una abstenció: 
 
Primer.- Que es redacti i s’aprovi un reglament per l’ús i les condicions dels locals socials al 
mateix temps que es revisin els diferents convenis amb cadascuna de les associacions. 
 
Segon.- Fer arribar aquest acord a les diferents associacions de veïns i veïnes que tenen 
cedit per part de l’Ajuntament l’ús del local social on hi porten a terme diferents activitats 
amb l’objectiu de dinamitzar la vida cultural i social del nostre municipi.”  
 
 
25.- MOCIÓ D’ENTESA-JUNTS PER PALAFRUGELL EN RELACIÓ AL 25 DE 
NOVEMBRE DE 2011, DIA INTERNACIONAL PER L’ERADICACIÓ DE LA VIOLÈNCIA 
MASCLISTA.- Aprovació.-  
 
Intervé la senyora Rivas manifestant que el passat 25 de novembre, el divendres passat, 
varem celebrar el dia internacional per la eradicació de la violència masclista i des de 
l’Entesa hem considerat que era oportú presentar aquesta moció que com els hi varem 
manifestar a la Junta de Portaveus ens hagués agradat que hagués sortit institucional per 
part de tots els grups presents.   
 
A continuació llegeix la moció que, copiada textualment diu: 
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EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 
 
La Llei 5/2008 del Dret de les Dones a eradicar la violència masclista, defineix: “La violència 
masclista és aquella que s'exerceix contra les dones com a manifestació de la discriminació i 
de la situació de desigualtat en el marc del sistema de relacions de poder dels homes sobre 
les dones i que produïda per mitjans físics, econòmics o psicològics puguin tenir com a 
resultat un dany o patiment físic, sexual o psicològic per a la dona, així com a les amenaces 
d'aquests actes, la coacció o la privació arbitrària de llibertat, tant si es produeixen a la vida 
pública com privada”. 
 
En el marc del 25 de Novembre, Dia internacional per l’eradicació de la violència 
masclista, la societat civil i les administracions públiques manifestem a través de diferents 
accions reivindicatives, el rebuig i la condemna de les situacions de violència que pateixen 
les dones. Expressem el nostre recolzament absolut i solidaritat a les dones que la pateixen.  
 
Les diferents formes de la violència masclista són l’expressió d’una discriminació que arriba 
a nivells d’extrema gravetat, absolutament intolerables, que evidencien la necessitat de 
transformar l’ordre social i els patrons socials i culturals de les societats del s. XXI. 
L’eradicació de la violència no pot ser un ideal utòpic, cal treballar sense descans pel dret a 
la seguretat i la llibertat de totes les dones.  
 
Malgrat la violència masclista continua deixant víctimes i patiment a les dones, els avenços 
produïts durant els últims anys d’aplicació de la Ley Integral contra la Violencia de Género i 
de la Llei del Dret de les Dones a Eradicar la Violència Masclista, han comportat millores 
significatives i una major consciència social. No obstant, que queda un llarg camí a recórrer 
per eradicar aquesta xacra social.  
 
Els esforços i els recursos que s’han destinat en la lluita contra la violència masclista han 
trobat en les administracions locals els principals agents impulsors de polítiques destinades 
a garantir els drets de les dones a viure lliures de violència. Així, els Ajuntaments hem 
desenvolupat un paper clau i decisiu en els recursos i serveis adreçats a les dones, amb 
recursos propis i amb subvencions d’altres administracions.  
 
Des de l’ENTESA, insistim en la necessitat de prioritzar la política de proximitat en la lluita 
contra la violència masclista i considerem imprescindible que els Ajuntaments continuem 
desenvolupant els recursos d’atenció a les dones, preservant el sistema de finançament 
d’aquests, amb la implicació de la resta d’administracions supralocals i  autonòmiques. La 
crisi no pot ser excusa per a disminuir els drets de les dones a viure lliures de violència.  
 
Els governs han de comprometre’s a mantenir les dotacions pressupostàries dedicades a la 
lluita per a l’eradicació de la violència masclista als pressupostos del 2012. De les 
actuacions iniciades i diagnòstic de la situació, s'evidencia que queda molt a fer, sobretot, en 
prevenció, sensibilització i detecció. Cal garantir una dotació pressupostària suficient per 
assegurar l’eficàcia de les mesures integrals regulades per llei.  
 
És evident que la violència vers les dones no és equiparable a la violència que poden patir 
altres persones o col·lectius, ni restringida a l’àmbit privat, domèstic o familiar. Per això, cal 
manifestar el rebuig a un canvi de model d’intervenció en matèria de seguretat de les dones, 
on s’equipara la violència masclista a altres tipus de violències (infància i gent gran) 
restringint-la a un fenomen que té lloc en l’àmbit privat. Aquest fet comporta la pèrdua de 
l’abordatge específic de les múltiples causes de la violència masclista. 
 
Per tot això, es proposa al ple de la corporació L’ADOPCIÓ DELS SEGÜENTS ACORDS: 
 

Ple de 29 de novembre de 2011  64 



Ajuntament de Palafrugell 

Primer.- Instar al govern local, al govern de Generalitat i al govern estatal a comprometre’s 
en mantenir les dotacions pressupostàries dedicades a la lluita per a la eradicació de la 
violència masclista als pressupostos del 2012 i a preservar els recursos d’atenció i 
recuperació integral de dones víctimes d’aquestes. 
 
Segon.- Fer arribar el nostre reconeixement i agraïment a “l’Associació de Suport a la Dona” 
i a “l’Espai Dona” de Palafrugell pels actes celebrats el dia 25 de novembre, així com per la 
feina que porten a terme diàriament en l’abordatge de la violència masclista.  
 
Tercer.- Transmetre aquests acords als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, 
del Congrés dels Diputats, a l’Institut Català de les Dones, i a l’Associació de Suport a la 
Dona i a l’Espai Dona de Palafrugell. 
 
 
Per posicionar al govern, intervé la senyora Mauri, manifestant que li sap greu no  haver vist 
aquest moció fins el divendres, perquè vostè la va entrar en registre el dia 25, però tot i que 
la va portar segurament a la Junta de Portaveus del dia 24, però clar el registre és del dia 
25, perquè segurament, o fins i tot vostè l’hauria pogut portar a la comissió de les persones, 
haguéssim pogut consensuar una moció conjunta perquè evidentment, jo ho veia molt fàcil i 
estic segura que unint la sensibilitat i el desig i a més, coneixent aquesta sensibilitat de 
vostès haguéssim pogut consensuar una moció conjunta, també és veritat que segurament 
hagués sigut una moció consensuada amb tots els grups, perquè la majoria varen assistir 
massivament a l’acte del dia 25, per tant, crec que ens creguem que realment és una cosa 
molt important el tema de la violència masclista, és un fet, una xacra que té la societat i amb 
el que hi hem de dedicar tots els nostres esforços per eradicar-la, ens costarà perquè encara 
que tinguem llei igualitàries no tenim encara una societat igualitària però tot i així, recordo 
moltes coses de les que vostè ha dit a la moció, però aquest any 2011 més de 10.000 dones 
han fet denuncia per maltractament i si mirem a l’hemeroteca, veure’m que des de l’any 60, 
ETA ha matat 820 persones, i en canvi, en els anys de democràcia amb violència de gènere 
han mort més de 2.000 dones, vull dir que no és poca broma les dades que hi ha realment.  
Per tant, crec que tots els esforços s’han de sumar i evidentment, a la exposició de motius hi 
ha coses que comparteixo, coses que potser les veiem de diferent manera però amb 
l’esperit, evidentment, ens haguéssim posat d’acord.  Ara bé, com que no votem l’exposició 
de motius, quan vostè diu instar al govern a continuar mantenint, bé, el govern local i el 
govern de la Generalitat i el govern estatal, és que estem mantenint els mateixos 
pressupostos que a l’any 2012, i per tant, instar a què nosaltres mantinguem els mateixos 
pressupostos quan hem aprovat uns pressupostos que estem mantenint tot el que dediquem 
al SIAD i que a més ho hem rebut per un altre programa la mateixa quantitat, potser no és la 
frase adequada, vostè hauria de canviar aquest punt, aquest redactat.  En el segon, hi 
estaríem d’acord, ja ens hi hem compromès, perquè ja hem aprovat uns pressupostos que 
estem mantenint, vull dir que és una mica absurd, d’instar al govern local a mantenir una 
cosa que ja estem fent, també amb el contracte programa hem rebut els mateixos diners de 
la subvenció que ens envia la Generalitat, per tant, quedaria aquest punt, que no estaria 
adequat.  En el punt dos, quan vostè parla de reconèixer la feina que fan les associacions de 
les dones, evidentment que sí, vostè diu que era a Plaça Nova el dia 25 i si vostè va 
escoltar, jo vaig fer una referència a totes les associacions de dones i a tots els col·lectius 
feministes, de la lluita que han fet contra la violència, del paper de la dona que havia fet en 
la societat i sobretot perquè han fet aflorar la necessitat que hi hagin polítiques públiques i a 
més a més, que l’han fet aflorar han sensibilitzat als governs i ha sigut a través d’elles quan 
s’han fet lleis per protegir i per lluitar per la igualtat de les dones i per tant, tenen una feina, 
vull dir al llarg del temps, molt i molt important i jo els hi vaig reconèixer públicament i estic 
completament d’acord amb vostè.  Llavors si vostè ens dona un redactat alternatiu o 
suprimeix aquest punt 1, d’instar, o que nosaltres volem mantenir com fem al 2012, aquesta 
despesa pressupostària, nosaltres hi voraríem a favor. 
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- senyora Rivas:  Gràcies, per la seva intervenció.  Miri, per motius personals que no 
explicaré perquè crec que no interessa, jo no vaig poder assistir a la comissió de serveis de 
les persones i tampoc vaig poder assistir a la junta de portaveus, a la junta de portaveus hi 
va assistir el meu company Guillem Genover i si que havíem pactat que a la Junta de 
portaveus es va manifestar que l’Entesa volia presentar una moció sobre aquest tema, però 
que pensava que havia de ser institucional.  La resposta que varem rebre, potser l’hauria de 
donar ell, perquè jo no hi era, si li sap greu, vostè no és portaveu i això no li varen 
comunicar, però això va passar a la junta de portaveus, que l’Entesa la presenti i si ens 
agrada ens hi sumarem, segurament no és així, literalment, però va ser que nosaltres 
redactéssim la moció i fos institucional, per aquest motiu, la redactem així, l’últim dia que es 
pot entrar és divendres i jo l’entro divendres al matí, a partir d’ara si a vostès els sembla de 
forma correcta, entrarem les mocions i les enviarem per correu electrònic a tots els regidors 
perquè tots en tinguin coneixement.  Això per una banda, per altra banda i respecte als 
acords que proposem, miri, si vostès volen retirar del primer punt, instar al govern local, ho 
podem retirar, però si jo no recordo malament, quan varem aprovar els pressupostos a Espai 
Dona l’havien disminuït amb 3.000 euros, però és igual, respecte al pressupost 2011, en el 
2012, Espai Dona 3.000 o 4.000 euros menys del que tenia l’any passat, no passa res, 
estem en un moment de crisi econòmica i per tant, si vol retirar instar al govern local ho 
retirem. Que ens demanin que retirem al govern de la Generalitat i al govern estatal a mi em 
costa molt que em demani això i sap que soc molt flexible.  El govern de la Generalitat no ha 
aprovat els pressupostos del 2012, per tant, el redactat és correcte, la senyora Moltalban és 
diputada i el senyor Juli Fernández fins ara ho era a Madrid, tots dos són diputats i crec que 
els pressupostos 2012, ni de la Generalitat de Catalunya, ni del govern estatal estan 
aprovats, per tant, entenc que no, jo ja he introduït la modificació a l’última moció, jo soc molt 
flexible en les mocions i vostès ho saben, el senyor Rocas, l’última vegada quan jo deia 
exigir, em va fer treure la paraula exigir per instar, aquesta vegada ja no he utilitzat exigir, ja 
he utilitzat instar, però no em diguin que retiri el punt del govern de la Generalitat i al govern 
estatal quan aquests encara no han aprovat els pressupostos. Jo si que accepto retirar el 
govern local, tot i que no hi estaria d’acord però ho accepto. 
 
- senyora Mauri:  Te raó vostè que hi ha hagut una petita reducció de pressupost, això donat 
a que sí que hi ha una petita subvenció que no rebrem i per tant ajustem, però tot el que és 
l’atenció, l’assessorament, tot el que es refereix al tema aquest, el pressupost està íntegre, 
per tant no es modifica, ha quedat modificat uns tallers que les pròpies dones se’ls 
gestionaran, amb la qual cosa, estem molt contents perquè vol dir que no donem només 
peix, sinó que hem donat la canya i hem ensenyat a pescar a uns col·lectius que 
evidentment es podran gestionar per elles mateixes.  En quan a això, és l’única rebaixa que 
hi ha hagut, em diu els meus companys, el senyor Alcalde, que acceptaríem i jo com a 
portaveu en aquest cas de la moció, recullo la seva indicació que deixaríem sense posar 
instar al govern local i que continuaríem demanant a la Generalitat i al Govern Central que 
continuessin mantenint els pressupostos, exactament igual. 
 
- senyora Rivas:  Gràcies, abans que intervinguin els altres grups, conec molt bé el procés 
de l’Espai Dona, m’he implicat durant molt de temps i m’hi continuaré implicant i per tant 
coneixia la reducció dels 3.000 euros i comparteixo plenament amb vostè, com hem 
comentat altres vegades, que l’important no és donar el peix sinó donar la canya per 
ensenyar a pescar i aquesta és la feina que l’Espai Dona ha fet durant els últims anys i que 
me n’alegro moltíssim que continuï sent la tònica que en aquests moments s’està fent i me 
n’alegro també i els hi agraeixo mantinguin la part de la Generalitat de Catalunya i del 
govern estatal perquè crec que la moció està redactada correctament,  gràcies al govern. 
 
- senyor Fernandez:  Abans de donar la paraula com que s’ha fet una al·lusió a la junta de 
portaveus, si no recordo malament, jo el portaveu que hi havia de l’Entesa va anunciar que 
el seu grup presentaria dues mocions, una del pla d’usos i una altra en quan a violència, i jo 
com Alcalde li vaig dir, treballa-les i parlem-ne però en cap cas es va dir que no estiguéssim 
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d’acord amb aquestes propostes però el treballar-les va ser que les va entrar per registre, 
però vostè sap que si es vol fer institucional, es pot fer ara mateix, inclús en el mateix 
plenari, vull dir que jo no ho vaig interpretar de dir que no ens sumarem, es igual no serà 
aquest el matis, no serà aquest el problema.   
 
- senyor Guerra:  Senyora Rivas, ja li aviso que votaré a favor seu perquè crec que en contra 
de la violència hi estem tots, l’única cosa que m’agradaria ressaltar és que sempre s’està 
parlant de violència masclista, ara seguiremos en castellano i así no me equivoco, y 
entonces de lo que no se habla es de la violencia femenina,  perquè encara que no surti a 
les noticies habitualment i dels nens com apunta, també n’hi ha, si la seva moció està 
perfecta la recolzo totalment però trobo a faltar això la violència cap als homes i cap als 
nens.   
 
- senyora Galiana:  És evident que tots estem en contra de la violència contra qui sigui i 
evidentment no hi ha cap partit polític democràtic que no ho pugui veure així, nosaltres li 
donarem el recolzament evidentment s’ha presentat aquesta moció de violència masclista 
perquè precisament darrerament va ser el dia internacional de la violència masclista però el 
que sí que em sap greu es que haguem de perdre tant de temps amb aquestes pica 
baralles, com abans havia apuntat el senyor Sabrià, perquè és un tema que es podia haver 
fet institucional i hem estat aquí discutint una sèrie de històries que em sembla que ens 
podríem dedicar més temps als precs i preguntes i a altres aspectes,  el que si que agrairia 
és que quan es presenten mocions en aquest sentit, que és evident que si en parlem tots hi 
votarem a favor, doncs que hi hagi una mica més de coordinació perquè és ben trist que 
s’hagi d’estar discutint el dia que es va presentar, si ho podíem haver aprovat, si no, i totes 
aquestes coses.  Una vegada més crec hem de ser una mica efectius, és evident que 
aprovarem tots la moció, però tampoc hi hem de dedicar més temps del que cal i en aquest 
sentit faig un prec. 
 
- senyor Sabrià:  Bé, jo ho faré breu, atenen al comentari de la senyora Galiana ho faré molt 
curt i entenc que el temps que invertim en aquestes mocions institucionals si que és 
important, crec que és un suport que hi podem donar des de l’Ajuntament i crec que és 
importantíssim que ho fem tots per unanimitat i que siguin institucionals, cada dia tenim 
males notícies, avui també, ahir també i així només repassant els dos últims dies i per tant, 
crec que és important que des de cada un dels Ajuntaments de Catalunya dediquem 
aquests moments a tirar endavant mocions com aquestes, ho hem fet moltes vegades des 
d’aquest ple habitualment és així i per tant Esquerra aquesta vegada també donarà  suport 
com ho fa sempre. 
 
- senyora Galiana:  Senyor Sabrià, potser no m’he sabut explicar, jo no dic que no s’hagin de 
presentar i aprovar mocions d’aquestes, jo el que dic és que aquesta qüestió hauria d’haver 
quedat resolta abans de venir al ple, perquè és una moció que evidentment tots ens 
posarem d’acord i que l’hem d’aprovar, l’hem de discutir i n’hem de parlar, però aquí hem 
parlat de tot menys de la violència, hem parlat del moment en què s’ha presentat la moció, i 
com és que hem arribat aquí sense acord, no hem ni parlat tant sols de la violència 
masclista fora que la senyora Rivas molt amablement ens ha llegit la moció.   
 
- senyor Fernandez:  Be, penso que el debat és important i per tant, de totes maneres per 
subsanar això que diu vostè senyora Galiana, jo li faig una proposta, i és que a la Junta de 
Portaveus, portem les propostes de mocions escrites, en comptes d’anunciar-les ja les 
portem escrites encara que no estiguin registrades, però tot i això penso que el debat és 
important i també s’ha de tenir un cert marge de negociació improvisada en el propi plenari, 
perquè sinó al final vindrem aquí a dir si, no i marxem, penso que és important que el propi 
plenari s’enriqueix d’aquests debats.  Però una proposta seria no passa res, el govern 
proposa que quan fem junta de portaveus en comptes d’anunciar les propostes de plenari, 
les mocions ja les portem escrites i encara que es registrin a l’endemà i així decidirem tots 
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doncs, aquesta si que m’agrada o aquesta la votarem, si voleu fem aquesta proposta, 
encara que això implica més feina pels grups municipals, que vol dir que s’han de 
comprometre, en comptes de presentar la moció per registre el mateix divendres, és el 
dimecres que hi ha junta de portaveus presentar-la, però també podríem evitar això, tot i que 
torno a repetir, a mi el debat del plenari penso que també és prou interessant mantenir-lo. 
 
- senyora Rivas:  M’he sentit molt al·ludida pel senyor Guerra.  Escolti en contra de la 
violència hi estem tots, contra els homes, les dones, els nens, contra la gent gran i contra 
qualsevol mena de violència, la moció és perquè el 25 de novembre era el dia internacional 
de la violència masclista, és per això, potser hauríem de proposar que existís el dia 
internacional contra la violència en genèric, i com diu el senyor Fernández, jo m’afegiria i 
faria una segona proposta a la que diu l’Alcalde, estaria molt be que els grups municipals 
presentéssim les mocions per escrit a la junta de portaveu, però en el cas que no hi arribem, 
com que l’últim dia que l’entrem és el dimecres, ens queda dilluns i dimarts pel Ple, com en 
altres ocasions, durant aquests dos dies, ens havíem enviat correu electrònics per 
consensuar mocions o be ho havíem fet a través d’esmenes.  Per tant, tenim diferents 
mecanismes per aconseguir consensuar les mocions i que arribin de forma institucional en 
aquest Ple. 
 
- senyora Galiana:  Estic completament d’acord amb la senyora Rivas i era en aquest sentit 
que ho deia, vull dir que encara que les mocions no entrin el dia de la junta de portaveus per 
escrit, home hem de tenir un marge, i si una moció creiem que pot ser institucional doncs 
parlem-ne i ho fem i ja està. 
 
- senyor Sabrià:  Bé, nosaltres només per dir que estaríem d’acord, si tots ho estem, en 
intentar fer aquest esforç de portar les mocions a les juntes de portaveu, evidentment el límit 
continuarà sent el mateix i si algun cas no es pot fer, crec que tots ho entendrem, però que 
si prenem la decisió conjunta que tant el govern, amb les seves mocions institucionals, com 
els grups, intentin, amb bona voluntat, portar les mocions a la junta de portaveus, des 
d’Esquerra no hi tindríem cap inconvenient amb la salvetat que evidentment el termini legal 
és un altre i que en alguns dels casos pugui ser desprès i que es pugui fer el debat, o que 
s’enviï en les dates posteriors a través de correu electrònic. 
 
- senyor Fernández:  Ho emplacem així, quedem que amb la majoria del possible a la junta 
de portaveus presentem les propostes per escrit, encara que es registrin quan toqui i amb 
això penso que avancem, penso que sempre més o menys s’havia fet amb aquest criteri.  I 
en quan a la senyora Galiana, jo estic d’acord amb vostè, però és evident que el que 
proposa la moció és el que ha d’intentar buscar els suports, està clar que aquesta, és molt 
clar que té un caire institucional, però amb altre tipus de moció, si el grup que la presenta vol 
intentar veure si surt endavant, és ell que ha d’intentar procurar buscar aquests consensos, 
això sempre ha funcionat d’aquesta manera, perquè el govern ja té la majoria.  Es tracta que 
la resta, intenti a veure com el govern s’hi suma per intentar consensuar la proposta, per tant 
recollim el criteri que hem pactat d’intentar que a la junta de portaveus entri per escrit, això 
implicarà que excepcionalment algú deixi alguna moció fora per presentar-la quan toqui, 
però com a mínim que s’anunciï a la junta de portaveus.   
 
Tot seguit se sotmet a votació la moció presentada pel grup municipal de l’Entesa Junts per 
Palafrugell, en relació al 25 de novembre, dia internacional per l’eradicació de la violència 
masclista, per la qual cosa, en conseqüència: 
 
 
Vista la moció presentada pel grup municipal de l’Entesa Junts per Palafrugell, en relació al 
25 de novembre, dia internacional per l’eradicació de la violència masclista, l’exposició de 
motius de la qual, diu així:  
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La Llei 5/2008 del Dret de les Dones a eradicar la violència masclista, defineix: “La violència 
masclista és aquella que s'exerceix contra les dones com a manifestació de la discriminació i 
de la situació de desigualtat en el marc del sistema de relacions de poder dels homes sobre 
les dones i que produïda per mitjans físics, econòmics o psicològics puguin tenir com a 
resultat un dany o patiment físic, sexual o psicològic per a la dona, així com a les amenaces 
d'aquests actes, la coacció o la privació arbitrària de llibertat, tant si es produeixen a la vida 
pública com privada”. 
 
En el marc del 25 de Novembre, Dia internacional per l’eradicació de la violència 
masclista, la societat civil i les administracions públiques manifestem a través de diferents 
accions reivindicatives, el rebuig i la condemna de les situacions de violència que pateixen 
les dones. Expressem el nostre recolzament absolut i solidaritat a les dones que la pateixen.  
 
Les diferents formes de la violència masclista són l’expressió d’una discriminació que arriba 
a nivells d’extrema gravetat, absolutament intolerables, que evidencien la necessitat de 
transformar l’ordre social i els patrons socials i culturals de les societats del s. XXI. 
L’eradicació de la violència no pot ser un ideal utòpic, cal treballar sense descans pel dret a 
la seguretat i la llibertat de totes les dones.  
 
Malgrat la violència masclista continua deixant víctimes i patiment a les dones, els avenços 
produïts durant els últims anys d’aplicació de la Ley Integral contra la Violencia de Género i 
de la Llei del Dret de les Dones a Eradicar la Violència Masclista, han comportat millores 
significatives i una major consciència social. No obstant, que queda un llarg camí a recórrer 
per eradicar aquesta xacra social.  
 
Els esforços i els recursos que s’han destinat en la lluita contra la violència masclista han 
trobat en les administracions locals els principals agents impulsors de polítiques destinades 
a garantir els drets de les dones a viure lliures de violència. Així, els Ajuntaments hem 
desenvolupat un paper clau i decisiu en els recursos i serveis adreçats a les dones, amb 
recursos propis i amb subvencions d’altres administracions.  
 
Des de l’ENTESA, insistim en la necessitat de prioritzar la política de proximitat en la lluita 
contra la violència masclista i considerem imprescindible que els Ajuntaments continuem 
desenvolupant els recursos d’atenció a les dones, preservant el sistema de finançament 
d’aquests, amb la implicació de la resta d’administracions supralocals i  autonòmiques. La 
crisi no pot ser excusa per a disminuir els drets de les dones a viure lliures de violència.  
 
Els governs han de comprometre’s a mantenir les dotacions pressupostàries dedicades a la 
lluita per a l’eradicació de la violència masclista als pressupostos del 2012. De les 
actuacions iniciades i diagnòstic de la situació, s'evidencia que queda molt a fer, sobretot, en 
prevenció, sensibilització i detecció. Cal garantir una dotació pressupostària suficient per 
assegurar l’eficàcia de les mesures integrals regulades per llei.  
 
És evident que la violència vers les dones no és equiparable a la violència que poden patir 
altres persones o col·lectius, ni restringida a l’àmbit privat, domèstic o familiar. Per això, cal 
manifestar el rebuig a un canvi de model d’intervenció en matèria de seguretat de les dones, 
on s’equipara la violència masclista a altres tipus de violències (infància i gent gran) 
restringint-la a un fenomen que té lloc en l’àmbit privat. Aquest fet comporta la pèrdua de 
l’abordatge específic de les múltiples causes de la violència masclista. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Primer.- Instar al govern de Generalitat i al govern estatal a comprometre’s en mantenir les 
dotacions pressupostàries dedicades a la lluita per a la eradicació de la violència masclista 
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als pressupostos del 2012 i a preservar els recursos d’atenció i recuperació integral de 
dones víctimes d’aquestes. 
 
Segon.- Fer arribar el nostre reconeixement i agraïment a “l’Associació de Suport a la Dona” 
i a “l’Espai Dona” de Palafrugell pels actes celebrats el dia 25 de novembre, així com per la 
feina que porten a terme diàriament en l’abordatge de la violència masclista.  
 
Tercer.- Transmetre aquests acords als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, 
del Congrés dels Diputats, a l’Institut Català de les Dones, i a l’Associació de Suport a la 
Dona i a l’Espai Dona de Palafrugell. 
 
 
 
FORA DE L'ORDRE DEL DIA : 
 
S'acorda per unanimitat tractar el següent assumpte, no inclòs inicialment a l'ordre del dia de 
la sessió: 
 
 
A) ACORD DE JUNTA DE GOVERN LOCAL DE 27 D’OCTUBRE DE 2011, 
D'APROVACIÓ DE LA MEMÒRIA VALORADA PER AL CONDICIONAMENT DEL CAT 
(CENTRE D’ACOLLIDA TURÍSTICA) I ENTORNS, A PALAFRUGELL (Exp. 32-11).- 
Ratificació.- 
 
Vist que la Junta de Govern Local, a la sessió celebrada el 27 d’octubre de 2011, va aprovar 
la memòria valorada per al condicionament del CAT (Centre d’Acollida Turística) i entorns, a 
Palafrugell. 
 
Atès que al punt segon de l’acord pres es va acordar que aquest fos sotmès a ratificació a la 
propera sessió plenària. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Primer.- Ratificar íntegrament l’acord pres per la Junta de Govern Local a la sessió del 27 
d’octubre de 2011, que es transcriu a continuació: 
 
“4.- MEMÒRIA VALORADA PER AL CONDICIONAMENT DEL CAT (CENTRE 
D’ACOLLIDA TURÍSTICA) I ENTORNS, A PALAFRUGELL (Exp. 32-11).- Aprovació.- 
 
Vista la memòria valorada per al condicionament del CAT (Centre d’Acollida Turística) i 
entorns, a Palafrugell, redactada a l’Àrea de Projectes i Obres d’aquest Ajuntament i que es 
composa de memòria descriptiva, estudi bàsic de seguretat i salut, annexos, plec de 
condicions tècniques particulars, plec de condicions facultatives i econòmiques, amidaments 
i pressupost i documentació gràfica, amb un pressupost d’execució per contracte de tres-
cents trenta-cinc mil cent vuitanta-sis euros amb cinquanta-sis cèntims, amb el 18% d’IVA 
inclòs (335.186,56 €). 
 
La Junta de Govern Local acorda per unanimitat : 
 
Primer.- Aprovar aquesta memòria valorada per al condicionament del CAT (Centre 
d’Acollida Turística) i entorns, a Palafrugell, redactada a l’Àrea de Projectes i Obres d’aquest 
Ajuntament i que es composa de memòria descriptiva, estudi bàsic de seguretat i salut, 
annexos, plec de condicions tècniques particulars, plec de condicions facultatives i 
econòmiques, amidaments i pressupost i documentació gràfica, amb un pressupost 
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d’execució per contracte de tres-cents trenta-cinc mil cent vuitant-sis euros amb cnquanta-
sis cèntims, amb el 18% d’IVA inclòs (335.186,56 €). 
 
Segon.- Sotmetre aquest acord de Junta de Govern Local a ratificar en el proper Ple 
Municipal. 
 
Tercer.- Notificar aquest acord al Departament de Governació i Relacions Institucionals, 
Secretaria General, Serveis Territorials a Girona.” 
 
Segon.- Notificar aquest acord al Departament de Governació i Relacions Institucionals, 
Serveis Territorials a Girona, perquè s’inclogui dins la formulació del Pla Únic d’Obres i 
Serveis de Catalunya, anualitat 2012. 
 
 
26.- INFORMES.-  
 
No n’hi ha hagut. 
 
 
27.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
Intervé la senyora Galiana manifestant que el seu grup té un prec en relació a uns fets que 
varen presenciar el passat divendres.  El passat divendres al carrer de la Tarongeta cruïlla 
amb el carrer de la Lluna, a les nou del matí en punt, a l’hora que els pares porten als nens 
al col·legi i allà es provoca un veritable caos circulatori, el camió de les escombraries va 
recollir el container blau, que és el del paper i del cartró, provocant un gran caos circulatori, 
perquè, a més a més es va posar a la cruïlla amb el carrer de la Lluna i no deixava baixar als 
vehicles del carrer de Lluna per portar els nens a l’escola, ni deixava sortir als vehicles que 
estaven al carrer de la Tarongeta i el meu prec doncs va en aquest sentit, que s’esbrini el 
que va passar i havia l’agent de policia local allà gestionant el trànsit i no podia fer res 
perquè el camió estava allà buidant el container blau, entenem que no és un bon horari i 
menys en una zona com aquesta i a més bloquejant les dues sortides, tant la del carrer la 
Lluna com la del carrer Tarongeta  i el meu prec va en aquest sentit, que s’intenti portar un 
control de l’hora que es buiden els containers i que no siguin en horari escolar perquè 
evidentment augmenten els punts de caos circulatoris. 
 
- senyora Recio:  Gràcies senyor Alcalde.  Començarem amb un prec i és, que ja ho varem 
demanar en el seu moment, el cost econòmic de l’informe pericial, ara que hem acabat ja 
aquesta etapa, demanaria si us plau una relació de tot el cost econòmic que ha suposat la 
intervenció d’aquest equip de govern a la policia, informes jurídics, pericials, hores extres, 
dietes i desplaçaments.  Aquest seria un prec, i també m’agradaria que es fes arribar si us 
plau als altres grups municipals com ja havíem demanat anteriorment.  Tinc un altre que no 
sé si és un prec o és una pregunta, entenc que aquest Ajuntament té un sistema per destruir 
documentació, sigui documentació confidencial, qualsevol tipus de documentació que surti 
de la casa, que sigui de l’Ajuntament, llavors ens varem trobar amb una desagradable 
sorpresa i és veure el pla de qualitat i millora d’aquest que s’ha parlat tant, s’ha parlat a 
l’Ajuntament, s’ha parlat fora d’aquest, s’ha parlat tant, veure’l convertit en un bloc de notes, 
per prendre notes en brut, en una taula d’un treballador d’aquesta casa.  Ho trobem un fet 
una mica greu, llavors no sé si és un prec o una pregunta.  Entenem que aquests documents 
s’han de destruir d’una altra manera. 
 
- senyor Fernandez:  Bé, evidentment que prenem nota i sabem que s’han de destruir en tot 
cas, no sé dir-li, primer ni en quina taula apareixia, i crec que els documents aquests s’han 
de destruir, en tot cas si vostè sap en quina taula estaven vol dir que sap en quina àrea 
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s’estava treballant, si ens dona més informació podríem intentar acotar-ho, què ha fallat sinó 
estaríem buscant. 
 
- senyora Recio:  A porta tancada els hi diré. 
 
- senyora Rivas:  És fàcil moure’t per l’Ajuntament i trobar-te’l. 
 
- senyor Fernandez:  Cal que en aquell moment ho vegis, jo l’únic que li dic, és que si 
realment això està a l’Ajuntament per prendre notes, als despatxos, que ens ho digui 
desprès i prenem mesures perquè això no passi.  Alguna pregunta més. 
 
- senyora Recio:  No, les que tinc les deixarem, per part meva les deixaré pel pròxim ple, els 
meus companys si tenen més preguntes. 
 
- senyor Genover:  Un pregunta, primer una felicitació, felicitar als organitzadors de la 
recollida d’aliments dels dies de la setmana passada, però la meva pregunta és al senyor 
Albert Gómez perquè s’ha centralitzat la recollida dels aliments als súpers, perquè no s’ha 
fet al mercat municipal, podia ser una manera de revitalitzar, a Barcelona s’ha fet a la 
Boqueria, creiem que a vegades ens queixem del mercat i quan tenim una ocasió 
institucionalment de fer-ho poder ens oblidem.   
 
- senyor Alcalde:  Be, això en tot cas millor que li contesti la regidora Mauri perquè és la que 
aquests temes els porta. 
 
- senyora Mauri:  La recollida aquesta gran recapta, l’organitza la Fundació de Banc 
d’Aliments, juntament amb la Fundació de La Caixa, no intervenen el municipis, ells ens 
comuniquen que fan aquest gran recapta, ens ho comuniquen amb vuit, deu dies màxim de 
termini.  Ens demanen, a veure si els hi podem fer difusió i que llavors hi ha uns links perquè 
la gent que vulgui ser voluntaris es pugui apuntar i evidentment se sobreentén que són ells 
els que ho organitzen, i ells contacten amb les grans cadenes de supermercats i entre ells i 
nosaltres ens diuen per quins supermercats necessiten voluntaris, perquè ells fan els seus 
contactes, n’hi ha que s’hi volen adherir i altres no, però no està organitzat en cap cas per 
l’Ajuntament, l’Ajuntament l’única cosa que ha fet, ha sigut des de l’Àrea de Benestar, la 
difusió a les Entitats, als grups polítics i s’ha fet un everyone per tot el personal de 
l’Ajuntament i aquests s’han hagut de posar-se en contacte amb la Fundació i ha sigut la 
Fundació qui, a través del seu personal, ha organitzat els torns i també s’ha mogut perquè hi 
haguessin escoles que participessin, o sigui, no és de l’Ajuntament, no és ni de comerç, sinó 
l’Entitat aquesta que és Fundació de banc d’aliments i per cert, sé que la gent de Palafrugell 
ha participat molt, que s’han recollit més de 3.000 quilos, que evidentment sempre 
Palafrugell respon molt be per aquestes coses, però penso que ens hem de felicitar encara 
que ja dic,  des del punt de vista d’Ajuntament, no ens hem implicat més que fer-los la 
difusió, per això ells varen triar les seves cadenes. 
 
- senyor Genover:  Només mitja al·lusió, jo lligava una cosa amb l’altra, però bé no sé si des 
de l’Ajuntament es pot incidir o no hi ha maneres per un proper any es pugui fer al Mercat.   
 
- senyora Mauri:  Una propera vegada podem suggerir algun altre tipus d’activitat però ells 
tenien molt clar quins supermercats els hi havia dit que si i quins que no, també altres 
supermercats els hi donen aportacions que no és amb la gran recapta, que tenen els seus 
convenis, però ells ja anaven directament amb uns supermercats determinats que són amb 
els que ja havien parlat. 
 
- senyor Genover:   A mi el que em va obrir els ulls va ser el tema de la Boqueria, que allà es 
va poder fer i aquí no, res més. 
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- senyora Mauri:  Segurament és perquè no sé si ja hi havia altres anys que ja s’havia fet a 
Barcelona, que hi havia ja unes tradicions no li puc dir, perquè evidentment la notícia ens 
arriba deu dies abans i nosaltres ens comprometem a fer això i és tota la nostra participació, 
en un acte que evidentment si ens avisen i ens demanen la nostra ajuda, nosaltres els 
podem també donar suggeriments i de quina manera és podria fer, però l’èxit va ser també 
gran. 
 
- senyor Gómez:  D’altra banda com que ens sembla interessant la proposta la recollim i la 
valorarem, vull dir que si es pogués tirar endavant a nivell de Palafrugell, a nivell dels 
mercats ho proposarem, ho parlarem amb el propi sector i en tot cas això ho passarem la 
proposta amb els que se n’encarreguen. 
 
- senyora Rivas:  Dos precs.  El primer d’ells és el diari digital del Punt Diari, té un apartat de 
participació a on diu l’Ajuntament respon.  Crec, i avui ho tornava a revisar que a l’anterior 
equip de govern varem ser bastant curosos en contestar totes aquelles preguntes que feien 
els ciutadans.  En aquests moments des que vostès governen hi ha formulades set 
preguntes amb total i tres d’elles estan sense contestar, una és del 10 d’octubre, una 
pregunta sobre com arreglar els camins de Ronda, no diré el nom de la persona que l’ha fet, 
però és públic, el 21 de setembre, és una pregunta sobre el tracte de favor a la Caleta i la 
del 28 d’agost, és un seriós problema a Llafranc, entenc que escriu aquest senyor.  Des 
d’aquestes tres preguntes han transcorregut bastants de mesos i el govern encara no les ha 
contestat i el prec que nosaltres faríem a aquest govern és que el govern les contesti, vostès 
es varen comprometre a contestar les instàncies en quinze dies i aquí això no és una 
instància però entenc que és pràcticament el mateix o potser més greu perquè això és públic 
i encara no està contestat, per tant el nostre prec és que si us plau, contestin als ciutadans 
quan els hi fan preguntes.  I un segon prec, és que tots els regidors i regidores que estem en 
aquest ple som càrrecs electes, hem estat escollit democràticament i per tant tots els 
ciutadans i ciutadanes del poble es poden dirigir a nosaltres.  Quan un mira la pàgina web 
de l’Ajuntament veu que l’apartat de govern tots vostès, que estan al govern tenen fotos, 
horari de consulta, adreça de correu electrònic, telèfon i la manera que un ciutadà es poden 
dirigir a vostès.  Els regidors de l’oposició, els d’Esquerra Republicana, Plataforma, Partit 
Popular per Catalunya i l’Entesa, l’únic que apareix a la pàgina web és el nostre nom i per 
tant si algun ciutadà es vol dirigir a nosaltres no sé com ho haurà fer i els agrairíem si us 
plau rebre el mateix tractament que reben vostès i que a la pàgina web puguem tenir el 
nostre horari de visites, el nostre telèfon de contacte o el nostre correu electrònic que fins 
ara no existeix. 
 
- senyor Alcalde:  Molt bé, recollim els precs que ha fet. 
 
- senyora Farrarons: Els hi deixaré triar si serà un prec o una pregunta.  I començaria 
contradient el senyor Alcalde, quan ha dit que hem començat amb molt mal peu el Ple, no, el 
Ple l’hem començat amb molt bon peu, felicitant a una empresa privada i a la família 
Casellas i al seu equip per l’obtenció a l’estrella Michelin.  D’això, com a poble ens hem de 
congratular tots, perquè és el penúltim exemple que la empresa privada està fent els seus 
deures.  Aconseguir una estrella vol molt d’esforç, molta il·lusió, molta visió de futur, establir 
estratègies i objectius.  I la meva pregunta és, l’Ajuntament estaria en disposició de guanyar 
una estrella en la promoció econòmica, hi ha objectius establerts, hi ha estratègies, de 
moment l’únic que hem vist és una política de maquillatge amb un passeig de Ronda que no 
és ni seu, que està més o menys bé i que no aporta cap actiu més en el nostre actiu turístic i 
per altra banda una cosa que funcionava bé que era la pista de gel, s’ha reduït a un parc 
infantil perdent tota la possibilitat de ser utilitzat com a recurs de promoció econòmica.  A mi 
m’agradaria que hi reflexionessin i vostès decideixen si tenen resposta a la pregunta 
d’objectius i estratègies o si és un prec, els hi prego que sis plau l’estableixin.  I llavors un 
petit apunt, perquè això sí que és un prec, senyor Rangel, les pilones que s’han clavat al 
Passeig de Llafranc a davant de la barrana d’acer inoxidable de la Plaça són les més lletges 
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que hi ha i que no tenen res a veure amb la resta de mobiliari urbà de tot el Passeig de 
Llafranc, són unes pilones blanques de pàrquing, de gual i quan es mira cap el port es veuen 
totes de ferro igual que les de la baixada a Llafranc, jo entenc que són necessàries però 
canvieu-les si us plau, que s’adeqüin més a l’entorn. 
 
- senyor Fernandez:  Està be que vostè ens demani sobre el model econòmic, el model de 
promoció econòmica, en tot cas està clar que el govern el té i ho veurem a mesura que 
anem desenvolupant el mandat, hi ha hagut una cosa que no m’ha agradat, que és el joc 
que ha fet entre el mal peu i l’estrella Michelin, vostè sap que quan he dit començar amb mal 
peu no em referia a l’estrella Michelin, és evident que això és amb molt bon peu, em referia 
amb altres coses i per tant recollim el prec i en tot cas en quant a la pista de gel, mirem com 
funciona, en tot cas hem fet un canvi, el govern entén que en aquests moments la ubicació, 
la proposta que fem és millor, en tot cas esperem a veure com evoluciona i quan s’acabi 
diguéssim el temps que ha d’estar i desprès ho valorarem tots plegats.  Nosaltres serem els 
primers que si veiem que la incidència és molt diferent a la que hi havia abans i que cal 
ajustar, no tenim cap problema desprès en intentar ajustar, però deixi’ns que com a mínim 
valorem la experiència, és la primera vegada que es fa dins de la Bòbila Vella i que abans 
no s’havia fet i per tant, esperem primer al final o mitjans de gener per poder fer la valoració.  
En quant als precs que ha fet, els recollim i seguirem treballant amb aquestes inquietuds que 
vostè en nom del seu grup en aquest cas et planteja. 
 
- senyor Lledó:  Gràcies senyor Alcalde.  Be, continuant amb la pista de gel com ha introduït 
la senyora Farrarons, sí que esperarem a aquest informe a finals de gener i esperem que 
vagi be per tothom, es a dir nosaltres ens alegrarem si aquest canvi funciona i aquest canvi 
és positiu, però el que si que els hi volíem fer esment és que ens ha costat, de moment 
35.000 euros d’inversió, per fer un nou punt de subministrament a la Bòbila, per tal de portar 
llum, perquè la pista de gel ens pugui funcionar.  I això són 19.000 euros dels que han 
aprovat avui a la modificació de crèdit i 16.000 euros que es varen aprovar per Junta, és 
igual, si no són 36, seran 35.000 euros i escaig o 34, és igual, en definitiva nosaltres és el 
que creiem que ha costat sinó ha costat això benvingut sigui. El que nosaltres volíem 
comentar no és tant, aquest tema de la inversió perquè nosaltres fins i tot els hi podríem 
donar suport que es fes aquesta inversió, nosaltres no volíem anar més enllà, però si vostès 
consideren que aquesta instal·lació requereix aquest punt de subministrament, doncs 
endavant.  Però també és veritat que la contractació d’aquest nou punt de subministrament 
tindrà una quota mensual que potser serà entre els cinc cents o sis cents euros i per tant, el 
que el nostre prec és que vostès tinguin en compte que això s’ha de rendibilitzar i per tant, si 
vostès han decidit que es fa aquesta inversió i aquesta inversió ofereix noves possibilitats, el 
que estem demanant és que s’ha d’amortitzar perquè sinó el que estarem fent és introduint 
un nou cost en aquest Ajuntament. I continuant amb la Bòbila i aquí seria la pregunta, vostès 
varen dir que farien servir com a base un pla que ja s’havia començat a redactar en l’anterior 
mandat sobre els usos i la dinamització de la Bòbila, crec que ara que a més a més tindran 
aquestes possibilitats i que poden posar a sobre la taula les opcions que segurament no 
tenien abans, doncs saber si el pla d’usos continua endavant i si tindrem algun dia algun 
esborrany, en un futur relativament proper,  per poder-ne parlar.  Gràcies. 
 
- senyor Fernandez:  Pel que fa al pla d’usos hi estem treballant i els hi farem arribar no 
només a vostè sinó a tots els grups.  En quant al subministrament és evident que és una 
inversió i el que vol el govern és rendibilitzar-la i intentar fer moltes més coses, si no ho tinc 
mal entès quan es feia la pista de gel a can Mario també calia fer un esforç addicional per 
subministrament elèctric i per tant, es tracta de consolidar un espai que doni més 
possibilitats i amb aquesta idea treballem. Recullo el seu prec d’avançar i segurament 
agilitzar el pla d’usos i així hi estem treballant i el més aviat possible que tinguem un primer 
esborrany els hi farem arribar. 
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- senyor Vilà:  Gràcies senyor Alcalde.  Primer un prec pel senyor Rangel, com a regidor de 
l’Àrea de Serveis.  A l’última Junta de Govern han concedit una caseta de l’ONCE per 
col·locar al carrer Cavallers – Quatre Cases, pel senyor que s’està situat sempre al carrer 
Major – Cavallers.  Durant l’anterior mandat aquest senyor va insistir vàries vegades per 
instal·lar per aquella zona una caseta i el nostre equip de govern no trobava el lloc adient per 
poder-la col·locar perquè no tapés a ningú i que no es quedés literalment al mig del carrer i 
per tant el nostre prec és quan facin el replanteig mirin bé que hi càpiga be i que no molesti.  
I la segona qüestió és una pregunta, també en aquesta Junta de Govern han aprovat que 
ACOPA pot utilitzar uns espais de l’antic Geriàtric, ens sembla correcte, llavors aquest espai, 
que som conscients que s’havia de fer un pla d’usos, un pla d’equipaments, que no es va 
arribar a fer i aquí sí que vostès ho varen demanar i no es va poder arribar a concretar 
encara que hi havia un esborrany, ens podem trobar que altres associacions vulguin 
demanar aquest equipament, llavors. quin criteri utilitzaran?, si ara només ho tancaran per 
ACOPA o si hi ha altres Entitats que ho demanen com que hi ha moltes sales se’ls hi donarà 
pas o no, voldríem saber quin criteri s’utilitzarà. 
 
- senyor Fernandez:  Be, com vostè ha vist, és un acord en precari.  ACOPA en aquest 
moment necessitava un espai perquè les seves possibilitats són les que en aquests 
moments sabem tots i per tant la voluntat del govern no és obrir aquests espais a altres 
entitats. Som conscients que aquest espai és un d’aquests espais que caldrà buscar un gran 
consens polític sobre què fem, sobretot perquè en funció del què ubiquem aquí, també 
comporta unes despeses, i per tant en aquest moment, l’administració pública ha de treballar 
perquè qualsevol activitat que es posi en marxa ha de tenir garantit l’equilibri econòmic i 
financer, per tant, la voluntat del govern no és obrir aquest espai a totes les entitats, hem fet 
una proposta concreta a precari i que a més a més, és just el que és l’accés, aquell despatx 
que hi ha, d’entrada no hi ha voluntat política d’obrir aquest espai a diferents entitats, perquè 
sinó desprès ens complicaria qualsevol actuació de futur, no és aquesta la voluntat i per això 
l’acord és en precari i que s’entengui que serà un tema on, juntament amb altres espais que 
tenim, caldrà un acord polític important. Ja sé que a l’anterior mandat era un tema que hi 
havia a sobre la taula però crec que és un tema que s’ha d’afrontar, perquè tindrem diferents 
espais que quedaran lliures i que caldrà afrontar a veure què fem. 
 
- senyor Sabrià: És una pregunta o un prec, no sé la regidora que decideixi a veure que li 
sembla.  Nosaltres discrepem sobre, ens ha agradat la pregunta que feia el senyor Genover, 
discrepem bastant amb la resposta sobre el tema de la recollida d’aliments. Hem recollit 
queixes sobre l’actuació de com s’ha portat el tema de la recollida d’aliments a Palafrugell, 
hem parlat amb la Fundació Banc d’Aliments, ens ha arribat des de les escoles que aquest 
any, per primer any en molt temps la informació no els hi havia arribat i per tant, els pares no 
havien tingut coneixement de la possibilitat de participar-hi, de la manca de voluntaris que hi 
havia hagut a Palafrugell, arran de tot això, nosaltres ens hem posat en contacte amb la 
Fundació Banc d’Aliments, se’ns explica que s’havia enviat el mail, com cada any, a 
Palafrugell.  Que en aquest cas s’havia hagut d’enviar dues vegades perquè sembla que la 
primera, probablement, no havia arribar i per tant, pensem que la manera com ha funcionat 
enguany no ha sigut la que havia de ser i ens agradarà tornar a escoltar l’opinió de la 
regidora que ens ha semblat molt satisfeta amb la situació, però si que tenim clar que hi ha 
hagut una mancança important de voluntaris, finalment s’hi va afegir gent però va ser difícil 
de coordinar, per tant, s’havia fet la recollida concentrada amb molt pocs supermercats, en 
aquest cas per la manca de disponibilitat, finalment s’hi va afegir gent a última hora, hi havia 
molta gent en pocs supermercats i en canvi no es va poder ampliar, ni es va poder fer com a 
espais al mercat. Teníem clar que no ho feia l’Ajuntament sinó les Entitats, però si que hem 
pogut parlar amb aquestes Entitats, hem parlat amb l’escola, hem parlat amb la Fundació i 
entenem que això enguany no ha anat com hauria d’haver anat i esperem que de cares a 
l’any que ve pugui anar millor, pensem que els aliments que es recullen a cadascun dels 
municipis es queden al municipi que els ha recollit i que nosaltres com Ajuntament amb les 
Entitats que fan la distribució en aquest poble, treballem de manera permanent, crec que 
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tenim uns criteris molt ben fet i no barregem una cosa amb l’altra, però sí que hi treballem 
conjuntament i es coordinen amb Benestar Social d’aquest Ajuntament i que per tant,  la 
recollida i tota la feina que es va fer era important també pel el nostre municipi i els resultats 
o la manera com s’ha fet enguany no ha sigut amb les millors condicions, tot i que els 
resultats puguin ser correctes. Entenem que hem parlat amb totes les parts implicades i per 
tant sabem molt bé què estem explicant i per tant els que ens agradaria i podem deixar-ho 
com un prec, és que l’any que ve aquesta situació es millorés i que aquesta coordinació es 
fes millor i que, per tant, la informació arribés a tots els llocs a on ha d’arribar. 
I una segona pregunta, i aquesta és una mica més sobre la marxa, però també arran de tot 
el que ha vingut. Crec que varem parlar llarga i extensament, no sé si tant al Ple, però si que 
a les Comissions, sobre els usos de la Plaça de Can Mario i la dificultat que tenia la 
dinamització d’aquest espai, entenem que els anys que venen, tampoc seran els millors per 
fer-ho, perquè l’activitat econòmica no és molt gran i per tant continuarem tenint dificultats 
per la implantació de comerços en aquell espai, però a més a més si això s’hi suma que una 
de les coses que ha funcionat durant els últims anys, la decisió política en aquest cas ha 
sigut retirar-la d’allà i per tant ens queda un espai, bé, menys dinàmic del que teníem fins 
ara, sabem que era una preocupació important del Partit Socialista, l’havia explicat 
reiteradament i per tant, això si que crec que és més un prec que una pregunta, ens 
agradaria saber quins plans tenen amb la Plaça de Can Mario i com volen portar a terme 
aquesta dinamització, si el primer pas que han fet és un pas enrere i no un pas endavant.  
Moltes gràcies. 
 
- senyor Fernandez:  Bé, li contestaré a aquesta última en tot cas i si desprès el Primer 
Tinent Alcalde vol puntualitzar alguna cosa que ho faci.  En tot cas la d’aliments li deixaré 
que sigui la regidora.  Evidentment la Plaça de Can Mario és una de les grans 
preocupacions que tenim, que té aquest govern i segur que també varen tenir vostès quan 
governaven, trobar la manera de dinamitzar aquella plaça, però no ho simplifiquem pel fet 
que el govern aquest any ha decidit no posar la pista de gel, això hipoteca el pla d’usos de 
l’activitat de la Plaça de Can Mario.  Tinguem en compte que això eren tres setmanes, per 
tant, està clar que aquí nosaltres el que estem intentant treballar és, primer convocar a tot el 
sector privat d’allà, a tot els locals que hi ha, per intentar humanitzar aquella Plaça, hem de 
ser capaços d’humanitzar-la i crear activitat i per tant, amb això hi estem treballant i 
evidentment que en aquest moment no tenim encara una solució al problema de Can Mario 
però sí que hi treballarem i el Primer Tinent d’Alcalde hi està treballant per intentar trobar 
propostes, intentant trobar aportacions de la gent i si el més aviat possible, quan tinguem 
alguna cosa us ho fem arribar, però entenem que és un dels nuclis del centre de Palafrugell 
que cal treballar, és una assignatura pendent, que hi hem de treballar. 
 
- senyor Gómez:  En tot cas, queda evident que si la pista de gel hagués servit per  
dinamitzar la Plaça de Can Mario ara mateix hi hauria més ambient, els locals comercials 
estan tots absolutament buits. Nosaltres a més, evidentment a Can Mario no ho deixarem 
buit, hi hauran diferents atraccions de fira, hi haurà el xurrero, és a dir que hi haurà activitat i 
a més a més, si que nosaltres volem recuperar i dinamitzar la Plaça de Can Mario, 
evidentment és una preocupació més, però en tenim una de principal i és que la zona que ja 
funciona, que és la zona 1, el que seria la zona centre, està perdent el continu comercial i 
per tant, nosaltres creiem que sobretot el que hem de treballar és amb polítiques que 
impliquin recuperar aquest continu i d’altra banda també treballar perquè Can Mario algun 
dia sigui una plaça plena de vida. 
 
- senyora Mauri:  Encara que era un prec que el senyor Sabrià, si que m’agradaria aclarir o 
dir-li dues coses, no sé si m’he explicat malament o vostè no m’ha entès, però jo m’he 
mostrat satisfeta, la regidora s’ha mostrat satisfeta, sí,  però de la feina que havia fet la gent 
de Palafrugell i aquí li he agraït, en cap cas m’he adjudicat cap mèrit amb aquesta recapta 
d’aliments. Li torno a explicar, la Fundació ens envia un correu a Serveis Socials Palafrugell, 
amb deu dies de temps, deien que no havien enviat un altre, però també diu que n’havien 
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enviat un a les escoles i les escoles tampoc l’havien rebut, i som nosaltres qui ens posem en 
contacte amb les escoles per dir-los-hi que hi ha la gran recapta i llavors ells s’hi han de 
tornar a posar en contacte, ha fallat la comunicació, jo no sé vostè amb qui ha parlat, jo he 
parlat amb la senyora Glòria, i li vaig dir que jo amb aquest poc temps em puc comprometre 
a fer-te la difusió a les nostres entitats però no ens podem comprometre a res més i aquest 
ha sigut el nostre paper, ja li dic, nosaltres hem enviat els links i vostè l’haurà rebut com 
senyor Sergi Sabrià, on vostè, si volia, es podia apuntar com a voluntari, però sempre 
deixant clar que qui organitzava els torns, qui havia triat els supermercats, qui havia fet tota 
l’organització era la Fundació.  Res més que això, li volia aclarir perquè no hem tingut un 
paper protagonista i jo penso que també és veritat que ens podíem haver implicat i espero 
que l’any que ve ens puguem implicar més i també tindrem en compte el que s’ha dit del 
mercat municipal, però sempre pensem que són productes que no s’han de fer mal bé, que 
segons quin tipus d’aliments es poden recollir i altres tampoc son els que es recullen per 
llavors fer les donacions.  Jo no sé si li ha quedat clar o vol que li torni a explicar. 
 
- senyor Sabrià:  Dir-li que crec que ho hem explicat prou bé, coneixem perfectament com 
funciona aquest tema i també crec que nosaltres no hem tingut la sensació de que vostè 
s’adjudiqués la recapta, sinó que creia que els 3.000 quilos eren un resultat bo per 
Palafrugell i nosaltres la informació que tenim és que aquesta difusió que li pertocava fer o 
que havia de fer l’Ajuntament, enguany les coses no han sortit com havien de sortir.  Per 
tant, nosaltres recollim la seva explicació, la qual diu que l’any que ve intentaran de fer-ho 
millor, i amb això ens mostrem satisfets perquè és un tema que ja ha acabat i tampoc el 
podem millorar. Felicitem a la gent que hi va participar i ens felicitem que hàgim pogut 
recollir 3.000 quilos, però també ens queda clar, parlant amb la Fundació, parlant amb 
entitats involucrades, parlant amb escoles, que la difusió que s’havia fet, o la informació 
rebuda no era la que hauria d’haver estat, per part de l’Ajuntament. Per tant sabent 
exactament com s’organitza aquest tema entenem que la regidora ha entès el prec 
perfectament i que de l’any que ve hi ha la voluntat de millorar.  Moltes gràcies i sort amb la 
millora de cares al proper any. 
 
 
En no haver-hi altres assumptes per tractar, s’aixeca la sessió quan són les onze i deu 
minuts de la nit. En dono fe. 
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